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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
GUVERNÖRSRÅDET 

 
PROTOKOLL NR 6,  2008-2009 

 
 
 
 
Tid: 2009-02-20-22 
Plats: M/S Romantika, Stockholm-Tallinn-Stockholm 
 
Beslutande: GRO PO Damberg, DG Lars Kuntze 101-A, DG Sören Wigren 101-B, DG 

Charles Sundström 101-GD, DG Pär Oremo 101-N, DG Patrik Persson 101-P, 
DG Ronny Quist 101-S, DG Lars-Erik Gustafsson 101-SM, DG Magnus 
Johansson 101-SV, DG Åke Sandberg 101-U, DG Larsolof Wallinder 101-VG. 

 
 
§ 89 Mötets öppnande 

GRO PO Damberg hälsar alla välkomna och öppnar mötet.  
 
 
§ 90 Val av sekreterare 

Tjänsteman på kontoret, Maud Nordell, väljs till sekreterare för resten av 
verksamhetsåret.  

 
 
§ 91 Val av justeringspersoner 

DG Patrik Persson 101-P och DG Ronny Quist 101-S väljs att justera 
protokollet. 

 
 
§ 92 Anmälan om övriga frågor 

Blir § 123.  
Inga övriga frågor anmäles. 
 
 

§ 93 Fastställande av ärendelistan 
Övriga frågor blir § 123  och avslutslutning blir § 124. 
§102 stycke 5 och 6 flyttas till § 104 som punkt 4 och 5. 
§ 120  behandlas under § 96 c. 
Med ovanstående ändringar fastställs ärendelistan. 
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§ 94 Ekonomi   Controller Lars-Gunnar Holmberg 
 
1. Bokslut 07/08 
Controller Lars-Gunnar Holmberg redogjorde för bokslutet. Förra 
verksamhetsåret slutar på ett underskott på 103 000 kronor i den administrativa 
kassan. Bokslut, verksamhetsberättelse och revisionsrapport redovisas för 
Riksmötet. 
 Beslut: 
 1.GR noterar rapporten.  

 
2. Innevarande år 
Controller Lars-Gunnar presenterar utfallet i perioden juli 08 – januari 09 i 
bilaga 113. Enligt prognos blir utfallet ett överskott på drygt 200 000 kronor. 
 Beslut: 

 2.GR noterar bilaga 113 och lägger den till handlingarna.  
 
3. Budget 09/10 
Controller Lars-Gunnar presenterar kommande budget i bilaga 112.  
Förslag att avgiften förblir oförändrad. Resultat beräknas bli 0 kronor.
 Beslut: 
 3.GR föreslår RM att anta förslag till rambudget. 
 4.GR föreslår att Riksmötet beslutar att hålla avgiften (nationella) 
 oförändrad, det vill säga 260 kronor per år samt att familjerabatt 
 tillämpas (130 kronor). 
 
4. Projektsaldo 
Controller Lars-Gunnar redovisar projektsaldo per den 2009-01-31, enligt bilaga 
133. Här uppstår en diskussion kring redovisningsprincipen i bokslutet, där den 
externa revisorn inte accepterar vår organisations krav på särredovisning av 
aktivitetsmedel och administrativa medel.  Åke Sandberg 101-U vill att styrelsen 
ska bestämma hur den ska redovisa och att revisorn i så fall får göra en 
anmärkning. Heinz Ondrejka säger att han som medlem gärna går till 
bokföringsnämnden med frågan, vilket GR säger sig inte ha något emot, snarare 
tvärtom.  
 Beslut: 
 5.GR noterar rapporten bilaga 133 och lägger den till 
 handlingarna, med tillägget att innevarande års bokslut skall skilja 
 på administrativa medel och aktivitetsmedel. Samt att vi får 
 acceptera konsekvensen med en revisorsanmärkning.  

 
5. Placeringskommittén 
Redogörelsen gäller utestående placeringar efter den 31 januari 2009, enligt 
bilaga 130. Heinz Ondrejka redovisar muntligen dagsaktuella siffror. 
 Beslut. 
 6.GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 

  
 
§ 95               Verksamhetsplan 2009-2010  vGRO Jan Lofjärd 

 vGRO Jan Lofjärd redovisar kommande guvernörsråds verksamhetsplan för 
2009-2010. Temat är ”Fortsatt kamp mot våld och droger”. Jan förtydligar på 
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fråga att nettoökningen 10 medlemmar avser totalt. 
 Beslut: 
 1.GR noterar verksamhetsplanen och lägger fram den för 
 Riksmötet. 

 
 
§ 96 Kommittérapporter   Bengt-Arne Bengtsson 

A.  Framtid Utveckling Utbildning (FUU) 
Ordförande för FUU, Bengt-Arne Bengtsson kommenterar lämnad rapport, 
bilaga 115, Diskussion och beslut tas under §104.  
 Beslut: 
 1.GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna.  

 
B. Hjälpverksamheten   Bengt Almqvist 
IRD Bengt Almqvist kommenterar lämnade rapporter i bilagor 110,111,120. 
Diskussion och beslut tas under § 102 Förslag till Riksmötet. 
 Beslut: 
 2.GR noterar rapporterna och lägger dem till handlingarna.  
 
C. Ungdomsverksamheten  Vivianne Eriksson 
YED Vivianne Eriksson kommenterar lämnade rapporter bilagor 123, 121, 122, 
127.  Ärendena behandlas under § 102 förslag till Riksmötet. 
Vivianne Eriksson delar ut en ny bilaga 122, då fel publicerats. Möjligheten till 
volontärarbete i samband med lionsprojekt diskuteras. 
Inkommen skrivelse från PCC Lennart Fridén angående Orkester Nordens plats 
i MD s̀ organisation diskuterades.  Då verksamhetsplanen är tagen, både av GR 
och RM, föranleder skrivelsen ingen åtgärd. 
 Beslut: 
 3.GR noterar rapporterna och lägger dem till handlingarna. 
 

  
§ 120  Lions Quest     Bil 132 

Rapport till guvernörsrådet från Lions Quest. 
PGRO Lennart Löf, som sitter i Lions Quest styrelse redogör för rapporten. 
Lions Quests årsberättelse delas ut på mötet. I rapporten berättas bland annat om 
att ett nyhetsbrev numera sänds ut varje månad till alla klubbar som har e-
postadress, samt till Lions Quest-säljare, DG, vDG och DNO (distriktens 
narkotikaordförande). Vidare berättar man i rapporten att bokningsläget 2008 
var 22 genomförda kurser varav 8 uppföljningskurser. Att jämföra med 2007 25 
genomförda kurser varav 14 uppföljningskurser. Försäljningen av Lions Mints 
ligger på samma nivå som förra året och leds volymässigt av distrikt 101-A, -
VG och –S.  

  Beslut: 
 4.GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna.  
 
 

§ 97 Röda Fjädern   Sven-Arne Wennerberg 
 

Sven-Arne Wennerberg i styrgruppen för Röda Fjädern berättar om 
utvecklingen av kampanjen hittills. Klubbarna är på gång. Sven-Arne berättar 
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också om Lions samarbete med Korpen och då Svenska motionsdagen den 6 
juni. Här finns möjligheter för klubbar som vill att göra trevliga aktiviteter. De 
pengar som kommer in går till klubbens hjälpkassa och i år öronmärks för Röda 
Fjädern kampanjen. Speciella aktiviteter kommer ske i Umeå, Stockholm, 
Göteborg, Malmö och Helsingborg. 
 Beslut: 
 1.GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna.  

 
 
§ 98 IT/Medlemsregistret   Jan Lofjärd 
 vGRO Jan Lofjärd har gjort en analys och jämfört medlemsregistren  

i Sverige och USA. Han har riktat in sig på de skillnader som finns i systemen. 
Han sammanfattar med att konstatera att det svenska systemet är det bästa av de 
två, se bilaga 108.  
Under denna punkt utbryter en diskussion. Den handlar dels om det inte finns 
andra lionländer som har register och som tillsammans kan vidareutveckla ett 
för flera länder, så att man delar på utvecklingskostnaden. Dels om att DG 
Larsolof Walliner vill ha en annan lydelse på beslutet, som i mycket är likt AUs 
förslag till guvernörsrådet, men skiljer sig på punkten 3 – stycket till IT 
kommittén - samt att DG Larsolof vill att Riksvalnämnden och inte FUU, som 
AU har i sitt förslag, ska utse kommittén.  

                  Beslut: 
  GR beslutar: 
  1. Att använda det svenska registret under förutsättning att 
  systemdokumentation erhålls. 
  2. Att avsätta medel för uppgradering av  
  medlemsregistret och att det får kosta max 20 000 kronor. I detta 
  belopp ingår det administrationsverktyg som Cynthia på kontoret 
  behöver för att underhålla databasen. Dokumentation över 
  systemet efterlyses och bör levereras snarast. 
  3. Att ge den nyvalda FUU kommittén i uppdrag att inför 
  GR 7 bereda frågan avseende uppdrag och förslag på IT ansvarig 
  och IT kommitté. 
 
 
§ 99 LCIF    Heinz Ondrejka 

PID Heinz Ondrejka berättar om att den tidigare ordningen med PDG som LCIF 
ansvarig i distrikten från och med första juli 2009 föreslås ersättas av en av och i 
distrikten utsedd distriktskoordinator LCIF, som ska inneha uppdraget i tre år till 
och med 2012. Distriktsguvernörerna har informerats och är redan på gång med 
att utse dessa. Heinz Ondrejka är ansvarig för MD 101 och utsedd av Oak 
Brook.  
Distriktskoordinatorerna ska vara LCIF ambassadörer och informera, motivera 
och på sikt samla in pengar till LCIF världen över. Idag samlar LCIF in i snitt 20 
miljoner dollar per år, LCIF vill öka till 30 miljoner dollar.  
Guvernörerna menar att man blir ålagda ”ovanifrån” detta utan att få ekonomisk 
täckning för det. ”I praktiken måste vi i distriktet lägga något annat åt sidan”, 
säger Larsolof Wallinder. Guvernörerna vill att Heinz tar med sig synpunkterna 
och för dessa vidare.  
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  Beslut: 
  1.GR noterar rapporten med synpunkterna som framförts.  
 
 
§ 100 Rapport från Riksvalnämnden samt val av  Jan E. Hulth 

FUU kommitté att föreslå till LCI 
Riksvalnämndens ordförande Jan E. Hulth berättar att RVN bestått  
av förutom honom själv, Elisabeth Lindkvist och Annette Eiserman Wikström. 
Jan E. Hulth berättar att det är mindre än 10% av klubbarna som inkommit med 
nomineringar, ett demokratiproblem, menar Jan. 
 
1. Jan E. Hulth redogör för vilka nomineringar som föreligger till val av 

Riksmötet respektive Guvernörsrådet. 
 

2. Val av FUU ledamöter för förslag till Oak Brook. 
 

PDG Jan E.Hulth redogjorde för de nomineringar som föreligger för 
MDMO, MDEO respektive MDLDC. 
Jan E.Hult understryker att de som väljs till dessa befattningar inte samtidigt 
kan inneha annan befattning på MD nivå. 
 Beslut: 
 1.GR väljer genom sluten omröstning Lars Kuntze till MDMO, 
 Patrik Persson till MDEO samt Finn Bangsgaard till MDLDC. 

 
 

§ 101 Motioner till Riksmötet 2009  Kenneth Persson. Bil 97. 
 

1. Förläggning av möten på MD nivå till Stockholm. Av LC Örnsköldsvik. 
Bakgrund 
Lions MD 101 krymper i storlek och vi har stora svårigheter till ökande av 
medlemsrekrytering. Frågan är akut. Vi bibehåller många kostnader i obruten 
form och det börjar bli svårt med bedrivande av verksamhet med full kraft.  
Många möten måste genomföras och vi är väldigt måna om att sprida dessa runt 
om i vårt avlånga land. I en tidigare motion har samma tankegångare lagts fram 
med negativt beslut. 

 
Yrkande 
I ett avlångt land som Sverige är kan det inte vara rimligt att sprida vår 
mötesverksamhet så demokratiskt att vi berövar vår minskande kassa med 
onödiga kostnader. Motionen går ut på att till 100% förlägga samtliga möten på 
MD nivå i Stockholm. Effekterna blir kraftfulla. Vi gör en riktad upphandlig på 
utvald Hotell kedja och lär få fram ett bra avtal. Ingen i Lions kan under rådande 
omständigheter uppfatta detta som motstridigt, vi medverkar alla till en minskad 
kostnad och som bonus får alla deltagare en mycket bättre möjlighet till att boka 
billigare resor och smidigare transporter. Dessutom med god planering av GRO 
kan också resor bokas till bra priser. Den stora upptakten går mycket bra att 
genomföra i Stockholm i augusti med världs presidenten. 
LP Ulf Holmberg, LC Örnsköldsvik 

 
Distrikt 101 N tillstyrker motionen 
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Guvernörsrådet förstår ambitionen, men då GR 1 ligger på Convention, det 
sista GR ligger på RM och av hävd ligger GR 2 på den ort där tillträdande GRO 
bor, återstår enbart 2 stycken GR-möten. 
Det sittande GR och det kommande GR har inga andra ambitioner om att 
arrangera möten på ett sätt som inte håller kostnader nere och kommer att 
arrangera de två återstående mötena på en ekonomisk försvar plats. 
Guvernörsrådet konstaterar att det är en omöjlighet att lägga alla GR-möten i 
Stockholm, då 1:a mötet alltid sker på Convention, ett möte på NSR samt sista 
mötet på RM. Det är också kutym att lägga 2:a GR mötet på orten där GRO bor 
i samband med att IP kommer på besök. Då återstår 2 st GR-möten som bör 
förläggas på en ekonomiskt försvarbar plats. 

  Beslut: 
 1.GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen.  
 DG Pär Oremo anmäler reservation mot GRs beslut. 

 
2.Sveriges Bästa Lionklubb. Av LC Gagnef-Floda. 
Bakgrund 
Alla vet att vi inom lionsrörelsen brottas med vikande medlemsunderlag och att 
en hel del har gjorts för att förbättra situationen. Tyvärr har vi inte lyckats bryta 
den nedåtgående trenden och vår rörelse förlorar varje år ett stort antal 
medlemmar. Vad kan göras ytterligare? 
Under några år i mitten av 90-talet försökte vi oss på, inom vårt distrikt, att utse 
"Årets Bästa Lionsklubb" och intresset var stort att anstränga sig! Tyvärr dog 
aktiviteten ut och förekommer inte längre. 
Yrkande 
Vi inom LC Gagnef-Floda föreslår därför guvernörsrådet att föreslå Riksmötet 
att från och med fiskalåret 2010/2011 utnämna "Sveriges Bästa Lionsklubb" för 
att stimulera klubbarbete och "vikänsla", vilket är grundförutsättningar för 
klubbens och rörelsens framgång. 
 
Tävlingen skulle kunna bygga på följande kritierier: 
• medlemsutveckling i klubben 
• närvaroprocent 
• omfattning och framgång med aktiviteter 
• registrerade medlemsbesök hos andra klubbar 
 
Utnämningen till "Sveriges Bästa Lionsklubb" föreslås genomföras på följande 
sätt: 
• respektive distriktsguvernör utnämner "sin bästa klubb" och inrapporterar detta 
till multipeldistriktets hedersråd 
• hedersrådet utser "bästa klubb" och vid RM utdelas ett pris som skall upplevas 
som eftertraktat 
• förslag till pris skulle kunna vara en resa för två till Conventet 
• kostnaden för resan måste därför ingå i multipeldistriktets budget 
 
Svensk Lionsrörelse har visserligen en utmärkelse på klubbnivå i "Lejonkronan" 
men denna utmärkelse är endast baserad på en genomförd aktivitet och beskriver 
inte på något sätt hur klubben för övrigt agerar! 
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Ovan förslag borde upplevas som en stimulans om varje president "säljer in 
aktiviteten" på rätt sätt och det är vår klubbs förhoppning att utnämningen till 
"Sveriges Bästa Lionsklubb" på ett positivt sätt kan påverka utvecklingen av vår 
rörelse. 
LC Gagnef-Floda, Lennart Löfkvist, President 
 
Distrikt 101 GD tillstyrker motionen från LC Gagnef-Floda angående Sveriges 
bästa Lionsklubb. 

  Beslut: 
 2.GR beslutar föreslå Riksmötet att bifalla motionen och ge GR i 
 uppdrag att se över frågorna och återkomma till RM 2010.  

 
3.En global insats för fred i världen. Av LC Stockholm. 
Bakgrund 
Lions har en stark anknytning till Förenta Nationerna. Vi var en av 
remissinstanserna inför FN:s bildande. Vi har en observationspost i FN. Varje år 
firar vi Lions Dag med FN i FN-huset i New York. Detta innebär ett stort 
globalt ansvar för Lions som världsomspännande fredsorganisation. 
Ett av de stora hoten mot fred utgörs av den ökande bristen på mat och rent 
vatten i stora delar av världen. På god åkermark byts odlingar för matproduktion 
ut mot odling för mer ”lönsamt” biobränsle. Höga matpriser leder till kravaller 
och politisk instabilitet med risk för väpnade konflikter. Lions kan medverka till 
en lösning av dessa problem genom att aktivera sitt nätverk som utgörs av 
klubbar som återfinns över hela världen. Lions internationella styrelse kan 
använda sitt inflytande för att informera klubbarna om de bakomliggande 
faktorerna och konsekvenserna av en fortsatt brist på mat och rent vatten. 
Klubbarna kan sedan inom sina respektive områden skapa opinion och förståelse 
för dessa problem och därigenom påverka den aktuella situationen. Styrelsen 
kan även ange konkreta vägar för att minimera problemen. Detta ligger helt i 
linje med Lions uppgift ”Att skapa och upprätthålla en anda av samförstånd 
mellan jordens folk gällande humanitära behov genom frivilliginsatser med 
lokalt engagemang och internationell samverkan.” 
Yrkande 
Lions Club Stockholm föreslår att Riksmötet beslutar att Guvernörsrådet ges i 
uppdrag att snarast tillskriva den internationella styrelsen och begära att man 
agerar i enlighet med ovanstående, 
att Guvernörsrådet omgående informerar de nordiska representanterna i den 
internationella styrelsen och ber dem i styrelsen agera i enlighet med motionen 
samt att Guvernörsrådet i övrigt på olika sätt agerar i enlighet med förslaget. 
Anita Lemmel, President, LC Stockholm 
 
Distrikt 101 A finner att motionens syfte i stora delar överensstämmer med 
FN´s främsta milleniemål att fram till år 2015 ”halvera andelen av befolkningen 
som lever på mindre än $ 1 per dag”, ”halvera andelen av befolkningen som 
lider av hungersnöd”, halvera andelen människor utan tillgång till rent 
dricksvatten”. Om tillgång på mat och rent vatten kommer att leda till fred i 
världen har distriktsrådet svårt att uttala sig om, men FN säger att utrotandet av 
fattigdomen är en viktig faktor för att uppnå fred och säkerhet. 
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Trots att både Lions Clubs Internationals styrelse och lionklubbarna redan torde 
känna till milleniemålen och de rådande förhållandena i världen, anser 
distriktsrådet att motionens syfte är vällovligt och tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet delar naturligtvis LC Stockholms uppfattning att fred i världen 
ständigt är den mest angelägna frågan. Lions Clubs International har också 
arbetat för att stärka och bevara freden under en lång följd av år. Detta har skett 
genom Förenta Nationerna, men huvudsakligen genom Lions arbete på olika sätt 
runt om i världen. Guvernörsrådet delar också LC Stockholms uppfattning att 
tillgången till mat och rent vatten samt hela klimatfrågan i ett vitt perspektiv, är 
av stor betydelse för freden. Lions Clubs International antog år 1972 ett 
miljöprogram och har runt om i världen genomfört ett stort antal projekt, som tar 
sikte på dessa frågor. 
Guvernörsrådet är därför övertygat om att Internationelle Presidenten och 
Internationella Styrelsen med nordisk representant är väl informerade i dessa 
frågor och arbetar mot dessa viktiga mål. Det finns därför för närvarande inte 
anledning att skriftligen påtala vikten i dessa frågor för den Internationella 
Styrelsen. Guvernörerna kommer tillsammans med klubbarna i respektive 
distrikt – efter sin förmåga – att arbeta vidare i motionens anda mot dessa 
viktiga mål. 
 Beslut: 
 3.GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen. 
 
4.Riksmötets arbetsformer. Av LC Borås Ullsaxen. 
Bakgrund. 
Vid Riksmötet diskuteras alla frågor direkt i plenum, utan att delegaterna haft 
möjlighet till åsiktsutbyte innan ärendet skall behandlas. Detta innebär att 
mycket få av Riksmötets deltagare blir aktiva under beslutsprocessen (på RM 
2008 deltog c:a 25 personer av drygt 430 delegater i plenardebatten) och 
därigenom minskar engagemanget och förståelsen för olika åsikter. 
Det borde gå att hitta andra arbetsfarmer, som gynnar delegaternas aktiva 
deltagande innan beslutet slutligen ska fattas i plenum, utan att den totala tiden 
för beslutsfattandet behöver förlängas. 
Yrkande 
Med hänvisning till ovanstående yrkar LC Borås/Ullsaxen: 
Att Riksmötet ger Guvenörsrådet i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp, som 
utreder möjligheten att införa ett mer deltagaraktivt arbetssätt på Riksmötena. 
Enligt uppdrag,  
Bernt-Åke Sandberg, President, LC Borås Ullsaxen 

 
Distrikt 101 VG betonar att det för demokratin är viktigt att delegaterna vid 
Riksmötet kan beredas rimlig möjlighet att framföra sina åsikter och därigenom 
känna delaktighet i de beslut som fattas i vårt högsta beslutande organ. 
Riksmötets arbetssätt bör så långt som möjligt utformas så att delegaternas 
aktiva medverkan stimuleras. 
DR i 101VG tillstyrker ett bifall till motionen 

  Beslut: 
 4. GR beslutar föreslå Riksmötet att bifalla motionen. 
 och att ge uppdrag till GR att utse en arbetsgrupp som får i 
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 uppdrag att komma med förslag på hur förändra arbetsformerna så 
 att motionärernas intentioner uppfylls.  

 
5.Slopande av inträdesavgift. Av LC Landskrona/Citadella.  
Bakgrund 
Artikel VIII, moment I i Lions Clubs Internationals Stadgar och arbetsordning 
lyder: " Varje klubb skall skicka rapport till organisationens internationella 
kontor med namn på alla nyintagna medlemmar på det sätt och inom den tid som 
den internationella styrelsen föreskriver. För varje ny medlem skall också den 
inträdesavgift betalas som den internationella styrelsen beslutat om." 
Enligt direktiv från den internationella styrelsen skall inträdesavgiften för nya 
medlemmar vara USD 25. LC Landskrona/Citadella tog in fem nya medlemmar 
under föregående verksamhetsår. All registrering sker numera av IT-ansvarig via 
Internet. Avgiften 125 USD betalades av klubbens ADkassa. 
Klubben anser att vi välkomnar nya medlemmar bäst genom att betala 
inträdesavgiften. Vi har nu kommit fram till att det inte kan vara den lokala 
klubben som ska stå för den här utgiften och förstår inte heller vilka kostnader 
som denna avgift ska motsvara. 
Yrkande 
LC Landskrona/Citadella föreslår därför att Riksmötet ger guvernörsrådet i 
uppdrag att framföra till den internationella styrelsen att denna avgift ska slopas. 
LC Landskrona/Citadella, LP Kristina Sjölin 
 
Distriktsrådet 
Den anmälningsavgift, som nya medlemmar erlägger om 25 USD är ett stort 
tillskott till LCIs administrativa kassa. Förra året gav denna inkomstförstärkning 
1.097.025 USD (cirka 43.000 nya medlemmar). Om denna inkomst tas bort 
innebär detta att LCI måste höja sin del av medlemsavgiften med motsvarande 
belopp, vilket skulle innebära 6,75 SEK för samtliga medlemmar. Detta kan 
tyckas inte vara så stor del men med tanke på att denna ökning kommer att 
fortleva så länge medlemmen är med i Lions kan det vara billigare för alla att en 
anmälningsavgift tas ut en gång. Med hänvisning till ovanstående, avstyrker 
Distriktsrådet i 101-S LC Landskrona/Citadellas motion. 
 
Guvernörsrådet anser att en konsekvens kan bli en höjning av medlemsavgiften 
och beslutar därför: 
 Beslut: 
 5.GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen.   
 
6.Pengapåsen. Av LC Sävsjö. 
Bakgrund 
Som vi har uppfattat saken och som ärendet presenterades före beslut, tillkom 
Pengapåsen för att initialt skapa möjligheter att snabbt kunna få igång beslutade 
projekt. Upp till 5 basbelopp skulle kunna utbetalas för detta enligt den 
Arbetsordning som finns i handboken (s.70). Vid senaste Riksmötet beviljades 
trots detta miljonbelopp till ett för multipeldistriktets del avslutat projekt. 
Vi anser att reglerna för hur medel ur Pengapåsen får användas bör stramas upp 
så att i fortsättningen utbetalning endast kan ske i enlighet med de ursprungliga 
intentionerna. 
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Yrkande 
LC Sävsjö föreslår att RM fattar beslut för att säkerställa att så sker. 
Lennart Olsson, president LC Sävsjö 
 
Distriktsrådet 101 SM har vid sitt sammanträde 2008-11-22 i Högsby beslutat 
att hos guvernörsrådet tillstyrka innehållet i LC Sävsjös motion. 

 
Guvernörsrådet anser att det regelverk som beslutades och förstärktes vid RM i 
Uppsala 2008 är tillräckligt.  
  Beslut: 
 6.GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen. 

 
7.Fadderskap. Av LC Norrtälje. 
Bakgrund 

 Inom hela vår rörelse och i synnerhet inom vårt multipeldistrikt har det under de 
 senaste verksamhetsåren gjorts mycket för medlemstillväxt. Vi har genomfört en 
 varumärkeskampanj under tre år och fokuserat mycket av våra interna resurser 
 på ökning av medlemsantalet. Trots allt arbete har vi de senaste åren sett en 
 nedåtgående trend i medlemsantal. För att främja tillväxten inom lionsrörelsen 
 är det av största vikt att vi får ett nettotillskott av medlemmar varje år och 
 föreslår därför ändringar i frågan om fadderskap. Idag är det inte möjligt att för 
 en medlem i en lionsklubb att föreslå en klubb på annan ort en ny medlem och 
 vara fadder för denna medlem. Avstånd befrämjar inte högt deltagande i Lions 
 möten och aktiviteter. M a o fadder bör kunna tillhöra en klubb och den nye 
 medlemmen en annan klubb. 
 Yrkande 
 Lions Club Norrtälje hemställer att medlem i en klubb skall kunna föreslå och v
 ara fadder till presumtiv medlem i klubb på annan verksamhetsort. 
 Rune Ljungstig, Lionmedlem, LC Norrtälje Owe Sandström, LP, LC Norrtälje 
 
 Distriktsrådet 101 U 
 Om en lionmedlem känner någon på en annan ort och denna person är mycket 
 lämplig att vara Lion så skall det inte finnas hinder för fadderskap. 
 Vi har ett stort behov av nya medlemmar och vi skall inte med nuvarande 
 regelverk förhindra medlemsutvecklingen. 
 Distrikt 101 U tillstyrker motionen med tillägget att den nya medlemmens klubb 
 skall utse en ny fadder inom klubben, snarast efter intagning. Om möjligt skall 
 ursprunglig fadder närvara vid intagningsceremonin. 
 
 Guvernörsrådet anser att det är fullt möjligt i dagsläget för en medlem att 
 rekommendera presumtiv medlem till annan klubb enlig motionärens förslag, 
 varför Guvernörsrådet beslutar följande: 

 Beslut: 
 7.GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen.  

 
8.Ökad öppenhet inom Lions Clubs International och ändring av Lions Travel 
Policy så att First Class tar bort som resealternativ. Av LC Arboga. 
Bakgrund 
Liksom många andra lionsklubbar är Lions Club Arboga bekymrad över den 
internationella avgiften som tillsammans med övriga avgifter till 
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multipeldistriktet och klubben utgör ett av hindren för lionsrörelsens expansion. 
Klubbarna blir genom dessa höga avgifter tvingade att hålla nere klubbavgiften 
som är avsedd att finansiera basverksamheten inom lionsrörelsen. 
Lions nuvarande Travel Policy är den att nu sittande internationella presidenter, 
men också tidigare internationella presidenter (PIPs), med partner, har rätt att till 
International Conventions flyga First Class, om flygtiden överskrider 5 timmar. 
Den nuvarande resepolicyn är antagen av International Board of Directors, alltså 
av dem som kan utnyttja resemöjligheterna, en märklig princip utifrån såväl 
ekonomisk som demokratisk utgångspunkt. 
Lions Club Arboga anser att den i det här avseendet generösa reseprincipen 
rimmar illa med en välgörenhetsorganisation som Lions - First Class, kostar 
normalt flera tiotusental kronor mer än en Business-biljett för en 
interkontinental resa. Därför anser LC Arboga att Riksmötet ska ge 
Guvenörsrådet i uppdrag att verka för att First-Class-biljetter stryks som 
resealternativ i Lions Travel Policy, inte bara för resor till och från International 
Conventions utan också vid alla resor som Lions betalar. LC Arboga menar att 
Lions International måste visa maximal öppenhet gentemot de lokala klubbarna 
för att möjliggöra en intern debatt för att ytterligare förbättra lionsrörelsen. 
Därför vill LC Arboga att Guvernörsrådet arbetar för att Lions International 
visar större öppenhet, t.ex. när det gäller kostnader och intäkter för International 
Conventions samt över huvud taget den Internationella styrelsens verksamhet. 
Vi lionsmedlemmar i hela världen förser via medlemsavgiften den 
Internationella styrelsen med pengar. Då är det inte mer än rimligt att 
Lionsmedlemmarna i världen får en klar och enkel redovisning, hur pengarna 
har använts. Det är helt enkelt en fråga om demokrati.  
' Enligt brev i OY6 2008 från Renée Aubin, CMP, Manager, Convention Division 
Yrkande 
Utifrån ovanstående resonemang hemställer Lions Club Arboga att Riksmötet 
antar denna motion med begäran; 
… att Guvernörsrådet arbetar för att Lions Travel Policy ändras så att 
möjligheten att på Lions bekostnad flyga First Class tas bort; 
… att Guvernörsrådet arbetar för att Lions International visar ökad öppenhet när 
det gäller hur den internationella medlemsavgiften används, t. ex. kostnader och 
intäkter för International Conventions etc. 
Ulf Luthman, president LC Arboga, Hans Almgren, sekreterare LC Arboga 
 
Distriksrådet tillstyrker den första att satsen men avstyrker den andra. 

 
Guvernörsrådet anser att full öppenhet finns och full redovisning av hur 
medlemsavgifterna används publiceras varje år i The Lion. 
 Beslut: 
 8.GR beslutar föreslå Riksmötet att tillstyrka första att satsen i 
 motionen, vilket är att arbeta för att ändra Lions Travel Policy 
 enligt motionärernas vilja. 
  
 

§ 102 Förslag till Riksmötet  Bil 131,134,104 
 

1.Förslag om medel till Katastrofberedskapen  Bengt Almqvist 
Hjälpkommitténs grundförslag är 100 kronor, AU föreslår 125 kronor med 
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hänvisning till förslaget till Pengapåsen där AU föreslår 25 kronor i stället för 
Hjälpkommitténs förslag på 50 kronor. ( Se punkt 3.) Hjälpkommittén bifaller 
AU`s förslag. 
 Beslut: 
 1.GR föreslår enligt AUs förslag, dvs att föreslå att Riksmötet 
 beslutar rekommendera klubbarna att betala 125 kronor per 
 medlem för verksamhetsåret 2009-2010. 

  
 2.Förslag om medel till NSR projekt  Bengt Almqvist 

Beslut: 
2.GR föreslår att Riksmötet beslutar rekommendera klubbarna 
att betala 15 kronor per medlem för verksamhetsåret 2009-2010. 
 

3.Förslag om medel till Pengapåsen  Bengt Almqvist 
IRD Bengt Almqvist berättar att Hjälpkommitténs förslag är att rekommendera 
klubbarna betala in 50 kronor per medlem och år. AU föreslår 25 kronor per 
medlem och år, då Pengapåsen redan innehåller drygt 2 miljoner kronor. 
Regelverket till Pengapåsen, ett bra regelverk inflikar GRO, är dessutom mer 
låst och pengarna behövs i Katastrofberedskapen, se förslag 1 ovan. 

Beslut: 
3.GR beslutar enligt AUs förslag, nämligen att föreslå att 
Riksmötet beslutar rekommendera klubbarna att betala 25 kronor 
per medlem för verksamhetsåret 2009-2010. 

 
 4.Förslag om medel till handikappverksamheten Alf Bakken 

Sveriges Lions Handikappfonds syfte är att främja utvecklingen av 
handikapphjälpmedel, stödja aktiv handikappidrott samt genom stöd till utvalda 
handikapprojekt/handikappade verka för en mer aktiv och meningsfull tillvaro 
och därmed ökad livskvalitet för funktionshindrade medmänniskor. Sveriges 
Lions Bragdlejon med åtföljande stipendier till en kvinnlig och manlig 
framstående handikappidrottare är mycket uppskattade. Det finns också 
anledning att i likhet med tidigare år uppmärksamma andra framstående insatser 
inom handikappområdet via Sveriges Lions Livskvalitetspris. Samtliga priser 
delas ut vid Riksmötet. Ungdomshandikappidrotten förtjänar att 
uppmärksammas. Det är viktigt att i unga år komma med i idrottsverksamheten 
för att skapa sin framtida livskvalitet. Att få tävla, kvalificera sig, att få resa och 
träffa andra betyder mycket. Ungdomar med utvecklingsstörning bör speciellt 
uppmärksammas. Vi har lämnat prisstöd till ett antal stora tävlingar och bör 
fortsätta med detta stöd. En medveten satsning på Elithandikappidrott görs för 
att stimulera till ökat intresse för breddidrotten och till utveckling av olika 
hjälpmedel. Stödet har haft betydelse för den svenska truppens framträdande 
insatser i Paralympics. För Handikappfondens fortsatta verksamhet behövs 
klubbarnas ekonomiska stöd under kommande år. 

  Beslut: 
 4.GR beslutar föreslå Riksmötet att: 
 -Handikappfonden skall fortsätta utdelningen av Bragdlejon och 
 livskvalitetspriserna och ha möjlighet att komplettera med andra 
 områden efter beslut av Guvernörsrådet. 
 -Handikappfonden skall fortsätta att ekonomiskt stödja tävlingar 
 för ungdomar och utvecklingsstörda. 
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 -Handikappfonden skall bereda olika förslag till Handikapprojekt 
 eller Handikappstöd och därefter presentera förslagen för 
 Guvernörsrådet som beslutar i ärendet. 
 -Rekommendera bidrag till Handikappfonden med minst 40 kronor 
 per medlem, varav 20 kronor skall användas som aktivt stöd till 
 Svensk handikappidrott och dess satsningar på deltagande i 
 Paralympic. 
 -Handikappfonden skall stödja de klubbar som vill utveckla 
 aktiviteten ”Gör din kommun tillgänglig” .  
 
7.Förslag om medel ur Pengapåsen, Tanzania Bengt Almqvist 
Bakgrund: 
Enligt arbetsordningen för Pengapåsen ska förslag på projekt för kommande 
verksamhetsår upprättas. Kommittén för Hjälpverksamhet ska rekommendera 
guvernörsrådet val av projekt. 

 
Inkomna förslag är från LC Trollhättan; projekt för funktionshindrade barn och 
ungdomar, rehabilitering och utbildning i Tanzania.  
 
Annat inkommet förslag är från distrikt 101-S där klubbar driver projektet 
”Lions rent vatten i Tanzania.”  
 
Ytterligare ett kommer utifrån från Forum Syd som arbetar med demokrati- och 
rättighetsfrågor och önskar få bidrag till sitt program. 
 
Rekommendation: 
Kommittén för Hjälpverksamhet rekommenderar GR att föreslå att Riksmötet 
beslutar ge LC Trollhättan pengar för att genomföra sitt projekt i Tanzania och 
att 1 miljoner svenska kronor tas ur Pengapåsen till detta projekt.  
 Beslut: 

5.GR beslutar att: 
A.Sätta upp projektet från LC Trollhättans projekt om 
rehabilitering av funktionshindrade barn och ungdomar i Tanzania 
på projektlistan för Pengapåsen. 
B.GR beslutar att föreslå att Riksmötet beslutar att bidra med en 
miljon kronor ur Pengapåsen till LC Trollhättans 
rehabiliteringsprojekt i Tanzania. 
C.GR ger Hjälpkommittén i uppdrag att med projektledarna 
komplettera ansökan med den rutinbeskrivning för projekt som 
beslutas om vid GR6. 
 

8.Förslag om medel till Orkester Norden Vivianne Eriksson 
Kommittén menar att det finns tillräcklig med pengar till Orkester Norden varför 
en utdebitering i år inte behövs. 
DG Åke Sandberg 101-U menar att det är hög tid att ifrågasätta verksamheten  
och yrkar att klubbarna inte ska behöva betala 10 kronor och att man bör utreda 
frågan om Lions ska fortsätta med Orkester Norden. 
Finn Bangsgaard, biträdande kontaktperson för Orkester Norden, berättar 
bakgrunden till Orkestern och vad den betyder för unga musiker. 
DG Åke Sanberg ändrar sitt yrkande till att innehålla endast ”klubbarna ska 
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slippa betala i år”. Därmed finns det två förslag till beslut, AUs förslag och DG  
Åkes yrkande. GRO ställer proposition på AUs förslag. Votering begärs och 
verkställes med handuppräckning, som ger resultat 5 för AU och 5 för DG Åkes 
yrkande. GRO har utslagsröst varför GRs beslut blir: 
 Beslut: 
 6.GR beslutar enligt AUs förslag, dvs att föreslå att Riksmötet 

  beslutar rekommendera klubbarna att betala in 10 kronor per 
  medlem för verksamhetsåret 2009-2010. 

 
9.Förslag angående narkotikasökhundar 
Kommittén för ungdomsverksamhets ordförande Vivianne Eriksson delar ut  
ny bilaga 122 på mötet, i den bilaga föreslår kommittén följande att-satser: 

- att föreslå RM besluta att Narkotikasökhundar ska vara ett MD-
projekt. 
- att MDs klubbar bidrar med 15 kronor per medlem och år till 
projektet. 
- att uppdrag ges åt sittande DG och vDG att fundera över hur 
kampen mot våld och droger ska utföras långsiktigt, bortsett från 
Lions Quest (som är ett eget bolag).  
Diskussion utbryter, många betonar dock att man inte är emot 
verksamheten som sådan, utan att göra det till ett MD projekt som 
kan då uppfattas som ”från ovan” påtryckt klubbarna. Istället vill 
många att projektet narkotikasökhundar förblir ett frivilligt 
klubb/zon/distriktsprojekt. 
 
GRO ställer propostionen: 
Kan GR besluta enligt AUs förslag om att ej ta upp detta som ett 
MD projekt?  
Beslut: 
7.GR beslutar enligt AUs förslag. DVS att ej ta upp 

 detta som ett MD projekt. Därmed faller andra att-satsen och 
 förslaget blir istället en rapport till Riksmötet.  
 
10. Förslag ändring av stadgar och arbetsordning för distrikt. Se sidorna  
26-32 i bilaga 131. 
 Bakgrund: 
Stadgesekreterare Tauno Mustonen hänvisar till beslut på senaste Convention 
vad gäller val av första och andra vice distriktsguvernör och de påföljande 
ändringar som skett i de internationella stadgarna som i sin tur nu gör att ett 
tillägg till svenska stadgar och arbetsordning måste till. Se kursiv stil i  
bilaga131. 
I MD 101s stadgar har stadgesekreteraren gjort ett tillägg från de internationella 
arbetsordningen i artikel IX moment 3 med texten: ”Varje klubb har dock rätt 
till en delegat”. Detta på grund av tolkningen vid senaste Riksmöte huruvida en 
klubb med färre medlemmar än 10 fick ha delegat.  

Beslut: 
8.GR beslutar enligt stadgesekreterarens förslag, dvs att förelägga 

 detta för Riksmötet. 
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 11. Frågan om att beakta volontärer i internationella hjälpprojekt. 
  Beslut: 
  9.GR beslutar i enlighet med Förslag 7, bilaga 131, 

om volontärer, dvs  att alltid vid Lions biståndsprojekt beakta 
möjligheten av att låta volontärer delta.  
 
 

§ 103 Rapporter till Riksmötet   Bil 94,100,107,102 
 1.Astma&Allergiförbundets forskningsfond.      PO Damberg 

1989 genomförde Lions en Röda Fjädernkampanj där de insamlade medlen, 64 
miljoner kronor, gick till Astma och Allergiförbundet. Dessa pengar har utgjort 
grundstommen i den forskningsfond som sedermera bildades. 
Under det gångna året har beslut tagits om att dela ut 5 075 000 till 32 
forskningsprojekt. I fondens styrelse sitter från Lions PCC Bengt Hultén som 
ordinarie ledamot och PDG Göran Linnarsson som ersättare. 
 Beslut: 
 1.GR noterar och beslutar att lägga fram rapporten i bilaga 94 för 

  Riksmötet.  
 

2.Konungens Jubileumsfond  
Stiftelsen har sitt ursprung i den penninginsamling som i samband med 
Konungens 50-årsdag genomfördes gemensamt av Lions och Scouterna. 
Stiftelsen har ett bundet eget kapital på cirka 10 miljoner kronor och ett fritt eget 
bundet kapital på knappt 1 miljon kronor. Den årliga utdelningen uppgår till 
mellan 250 000 kronor och 300 000 kronor.  
PID Heinz Ondrejka representerar Lions i Stiftelsens styrelse. PID Heinz 
uppmanar distriktsguvernörerna att inventera verksamheterna i sitt distrikt för att 
se om något projekt kan fylla stiftelsens stipulerade krav.  
PID Heinz ifrågasätter om detta ska vara en rapport till Riksmötet, med 
motiveringen att gåvan från Lions och Scouterna var en födelsedagspresent till 
HM Konungen.  
Beslutet blir en fråga om att eller att inte lägga fram den som en rapport till 
Riksmötet. 
 Beslut: 
 2.GR beslutar att inte lägga fram rapporten till Riksmötet. 
 
3.Sveriges Lions Hjälpfond 
Under det gångna året har Insamlingsstiftelsen behandlat 46 ansökningar och av 
dessa har 14 beviljats bidrag med sammanlagt 44 500 kronor, se bilaga 107. 
Stiftelsen har erhållit öronmärkta bidrag till Sight First, distrikt 101-SVs 
Nepalprojekt och till forskning mot prostatacancer. 
 Beslut: 
 3.GR beslutar att lägga fram rapporten i bilaga 107 för Riksmötet. 

 
4.Orkester Norden 
Grundplåten till Orkester Norden var ett överskott från Lions internationella 
narkotikaseminarium 1987. Tanken var att få till stånd ett nytt ungdomsprojekt, 
se bilaga 102. Idag har Nordiska Ministerrådet en betydande del i Orkester 
Norden, men man har aviserat man önskar avsluta sitt engagemang. Från hösten 
2007 har Orkester Norden ny huvudman, ett samarbete mellan Kristiansands 
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symfoniorkester och universitetet i Agder. Lions bidrar med pengar till 
stipendier till musikerna och även fysiskt arbete i samband med konserter som 
äger rum på olika orter där klubbar finns. Se mer i bilaga 102. 
 Beslut:  
 4.GR beslutar att lägga fram rapporten i bilaga 102 för Riksmötet.  
 
 

§ 104 Övriga förslag 
 1. Förslag till GR från FUU med anledning av medlemsenkät.   B-A Bengtsson 
 Bakgrund: 

En medlemsenkät har genomförts under innevarande verksamhetsår angående 
tre huvudområden: Organisation, marknadsföring och utbildning. För mer 
information om enkäten och klubbarnas svar, se www.lions.se och 
medlemssidan med inloggning. 
FUU kommittén har analyserat och kommer nu med 3 förslag till beslut till 
guvernörsrådet:  
- Att en arbetsgrupp utses med uppdrag att ta kontakt med de övriga nordiska 

multipeldistrikten för att höra deras synpunkter och undersöka möjligheten 
av att MD 101 tillsammans med dessa kunna göra en förnyad begäran hos 
den internationella styrelsen beträffande 2-åriga mandatperioder för DG och 
GRO. 

- Att en arbetsgrupp utses med uppdrag att närmare utreda såväl de 
ekonomiska som demokratiska effekterna av en förändrad 
Riksmötesordning. 

- Att en arbetsgrupp utses med uppdrag att utvärdera möjligheten till 
delegering från GR till exempelvis AU i enlighet med ovanstående 
beskrivning. Arbetsgruppen ska i sin utvärdering påpeka eventuellt behov av 
ändring av stadga och arbetsordning och såväl för- som nackdelar ur såväl 
ekonomisk som demokratisk synvinkel. 
GR ska fortlöpande hållas informerat om arbetet i arbetsgrupperna. 

- Efter diskussion ajournerar sig FUU för att senare återkomma med ett mer 
långtgående förslag till GR. 

 
Följande förslag kommer FUU med: 
- Att GR föreslår att Riksmötet beslutar att anordna Röda Fjädern kampanj vart 
3:de år. Detta under förutsättning att realistiskt projekt eller samarbetspartner 
föreligger. 
- Att Lions fortsatt arbetar med Världen Barn. Detta under förutsättning att eget 
av Radiohjälpen tillåtet profilprojekt föreligger eller att annars omförhandling av 
villkoren kan ske. 
 
Då den internationella styrelsen avslagit MD 101`s begäran om att tillåta omval 
av DG resp GRO faller även frågan om förändring av Riksmöte till vartannat år. 
 
När det gäller frågan om en styrelse över guvernörsrådet så tillåter inte de 
internationella stadgarna detta varför även denna fråga faller.  
 
Dock har alltid Guvernörsrådet möjlighet att ge större delegation till AU än vad 
som brukar tillämpas. GR har också möjlighet att adjungera en eller flera 
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distriktsguvernörer till AU. 
                      Beslut: 

1.GR beslutar att lägga fram FUUs förslag, med de ändringar som 
 föreslagits här på guvernörsrådsmötet, för Riksmötet att besluta 

  om. DVS att; 
- GR föreslår Riksmötet besluta att det är en målsättning att 
anordna Röda Fjädern vart tredje år.  

- GR föreslår Riksmötet besluta att Lions är fortsatt intresserad 
av att arbeta med Världens Barn. 
– GR beslutar att ge den nyvalda FUU kommittén i uppdrag att 
se över behov och inriktning på tänkt utbildningsråd och 
återkomma med förslag till GR 7. 

 
 2.Förslag till beslut avseende musiktävling vid Europa Forum. 
 AU föreslår GR att ändra beslut från GR 3 2006 – 2007, § 44 b gällande årligt  
deltagande för musiker på Europa Forum till att beslut om att delta eller inte 
skall tas för varje år.  
 Beslut:  

2.GR beslutar att det generella beslutet, som finns sedan tidigare, 
 upphävs och istället tas beslut vid varje enskilt tillfälle om 
 deltagande i musiktävling vid Europa Forum. 

 
3.Angående samarbete med Folkuniversitetet bland annat.  
PDG Per-Åke Öster har varit i kontakt med Folkuniversitetet för ett samarbete.  
Då personer Per-Åke Öster haft kontakt med bytt tjänst och inte är kvar så har 
PDG Per-Åke inget mer att rapportera, se bilaga 105. Detta gäller även frågan 
om utredning av internationellt ledsagarkort. 
 Beslut: 
 3.GR beslutar enligt AUs förslag som är att avsluta uppdraget i 
 frågan.  
 
4. Förslag till rutin för projektorganisation.            Bengt Almqvist 
Bakgrund: 
Hjälpkommittén har tagit fram en rutin för drivande av 
projekt i Multipeldistrikt 101. Rutinen innehåller exempelvis vad ett förslag till 
projekt som ska lämnas till Kommittén för Hjälpverksamhet ska innehålla, vad 
projektledaren ska ha för uppgifter, hur ekonomin ska redovisas, attestrutiner, 
hur ekonomisk kontroll ska gå till med mera. Att få fram denna rutinbeskrivning 
är ett arbete som tagit fyra år att genomföra.  

Beslut: 
4.GR beslutar enligt AUs förslag till rutin för projektorganisation, 
se bilaga 134.  

 
5.Förslag till projektbeskrivning BQTL  Bengt Almqvist Bil 104  
Bakgrund: 
En projektbeskrivning föreligger där det anges hur projektet ska arbeta, 
organiseras och genomföras så att projektmålen infrias.  
Beskrivningen innehåller målbeskrivning, projektorganisation och dess roller 
med mera.  
PDG Reino Wikström har efter AUs behandling av ärenden till GR 6 tillskrivit  
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guvernörerna. PDG Reino Wikström är inte enig med Hjälpkommittén i deras  
projektbeskrivning.  

Beslut: 
5.GR beslutar enligt Hjälpkommitténs förslag. 

 
Söndag den 22 februari. 

 
 

§ 105 GMT   Inger Löf Bil 93,106,199 
GMT (Global Membership Team) är namnet på ett verktyg eller program som 
LCI startat i USA och som resulterat i ett flertal nya klubbar i USA. LCI vill nu 
att motsvarande ska startas i andra länder. Vid Europa Forum i Cannes 
accepterade GRO att även MD 101 ska vara en del av programmet.  
Guvernörsrådet har tidigare utsett Britt Nilsson LC Kil, Inger Löf LC Gävle och 
Kenneth Persson LC Reng Höllviken till en grupp som ska på ett tre års mandat 
föra ut GMTs budskap och tankar vidare inom distrikten i Sverige.  
Oak Brook, LCIs huvudkontor, har valt PID Jon Bjarni Thorsteinsson från 
Island till nordisk koordinator.  
Inger Löf har distrikten DG,N, P samt U. 
Britt Nilsson har A,B och VG. 

 Kenneth Persson har S, SM och SV. 
Gruppen berättar i bilaga 93 om ett möte de varit på i Köpenhamn.  
Programmet handlar främst om nyklubbsbildning, men den svenska gruppen vill 
att det även berör att få behålla medlemmar och skaffa nya. 
 
”Det är helt bedrövligt vad vi tappar medlemmar”, säger Inger Löf i gruppen.  
”Detta innebär att vi sätter fokus på att bilda nya klubbar genom nya 
medlemmar. I detta arbete ska vi gå ut handgripligen och agera.” 
 
För närvarande håller gruppen på att ta fram ett material anpassat till svenska 
förhållanden. Gruppens uppdrag är att utbilda och entusiasmera samt stötta 
personer i distrikten för att få igång nyklubbsbildning m m. Det kommer därför 
bli en del resor med uppdraget och gruppen hemställer härmed hos GR att få 
11 000 kronor till sitt förfogande. 

  Beslut: 
  1.GR noterar rapporten och anser därmed att bilagorna är 

 föredragna. GR beslutar att ge gruppen 11 000 kronor ur MDs 
 budget.  

 
 
§ 106 Världens Barn – organisation och val av representanter      Jan Lofjärd 

VGRO Jan Lofjärd regodgör  för AUs förslag till bemanning av Världens Barn 
organisationen avseende Lions representant i referensgruppen samt 
insamlingsgruppen. Då det är sista året av en treårsperiod som Lions är med i 
Världens Barn, om framtiden vet vi inget då det är Radiohjälpens styrelse som 
tar beslut om den, vore det olyckligt att byta representation detta sista år. Dels 
för kontinuiteten och dels för att startsträckan för en ny representant är lång.  
AUs förslag är därför att: 
I referensgruppen i Världens Barn förslås att GRO PO Damberg sitta kvar. (I 
referensgruppen finns organisationernas generalsekreterare eller liknande.) 
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Maud Nordell sitter kvar i insamlingsgruppen. (I insamlingsgruppen sitter 
organisationernas informatörer/kommunikatörer.) 
Den interna insamlingsgruppen inom Lions föreslås att läggas ned.  
 Beslut: 
 1.GR beslutar enligt AUs förslag. 
 

 
§ 107 Åter rapporter till Riksmötet avseende behandling av 2008 års  
 motioner.             PO Damberg 

1. Motion nr 1 angående kommunikation om bidrag till projekt.  
LC Haninge med flera klubbar. 
GRO PO Damberg berättar att AU belyst frågan och då projekten, MD 
projekt, redovisas dels på Lions webb, länk projekt, samt i The Lion så 
uppfylls motionärernas vilja. 

Beslut: 
1.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 

  Riksmötet. 
 
2.Motion nr 2 om röstning via nätet och/ telefon.  
LC Hindås med flera klubbar. 
GRO PO Damberg berättar att frågan belysts men att röstning via nätet eller 
telefon  inte är möjligt. Däremot att i år sänds Riksmötet på webben. 
 Beslut: 

2.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 
Riksmötet. 

 
3.Motion nr 5 om profilprogram för hemsidor m m 
LC Skellefteå 
GRO PO Damberg berättar att ett beslut redan tidigare tagits (GR 6, 2004-2005) 
om enhetlighet mellan MD och distrikt och att det enbart gäller att följa fattat 
beslut. Angående profil för brevpapper mm finns det redan från LCI och MD 
följer den. Vidare följer MD LCIs profil på webben, The Lion med mera. Vad 
gäller hemsida finns förslag på beslut senare, se vidare § 119.  
 Beslut: 
 3.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 
 Riksmötet. 
 
4.Motion nr 7, tvåårigt mandat för guvernörsrådet 
LC Arboga 
GRO PO Damberg berättar att GR agerat enligt motionen och tillskrivit LCI 
men fått avslag på begäran om möjlighet för omval av DG och GRO. 
Frågan har varit uppe med övriga Nordiska länder och en ny gemensam 
hemställan kommer att ske till LCI om att Norden får bilda ett pilot projekt för 
möjlighet till omval av DG och GRO, vilket i praktiken – om den internationella 
styrelsen skulle godkänna detta - betyder att guvernörsrådet då får möjlighet att 
sitta i två år. 

  Beslut: 
  4.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 
  Riksmötet. 
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5.Motion nr 8, namnbyte till Kampen mot droger.  
LC Arboga 
GRO PO Damberg berättar att frågan lagts i Ungdomskommitténs 
”knä”. Dess ordförande Vivianne Eriksson berättar att man arbetar 
med frågan. 

  Beslut: 
  5.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 
  Riksmötet. 
 
 
§ 108 Återrapportering av förslag från Riksmöte 2008 PO Damberg 
 Förslag 9, utvärdering Lions Quest 

GRO PO Damberg berättar, vilket vidimeras av controller Lars-Gunnar 
Holmberg, att det inte finns några pengar för Riksmötet att fatta beslut om. 
 Beslut: 
 1.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 

  Riksmötet. 
 
Förslag 10, om att NGOs ska kunna nominera nämndemän 
GRO PO Damberg berättar att PID Bruno Ahlqvist och redaktör Maud Nordell 
arbetar med frågan. Maud Nordell fyller i och berättar att pressmeddelande och 
debattartikel är klara, men att av strategiska skäl vill de ha med en känd advokat 
på att skriva under, som har kontakter in i Advokatsamfundet. Det har PID 
Bruno fått kontakt med och just nu befinner sig frågan där.  
 Beslut: 
 2.GR noterar återrapportering och att den läggs fram för 
 Riksmötet. 

 
 
§ 109 Policy Nr 23   Lars-Gunnar Holmberg Bil 114 

Bakgrund: 
Kostnadsersättning mm för valda funktionärer regleras i av MD tagna policies. 
Även GROs partner förväntas vid vissa tillfällen aktivt deltaga och ha 
representationsplikt. Detta regleras sedan tidigare i policy nr 23. 
I GROs  representation ingår att som MDs representant på inbjudan besöka 
andra Nordiska länders Riksmöten. Där förväntas även GROs partner deltaga. 
Av hävd har MD ersatt även GROs partners resor vid dessa tillfällen men det 
har inte framgått i policyn. AU föreslår därför att även resekostnad till de 
nordiska ländernas riksmöten skall inkluderas i policyn. Kostnaden är 
budgeterad. 
 Beslut: 
 1.GR beslutar enligt AUs förslag, det vill säga  bilaga 114. I vilket 
 alltså ingår att GROs partner skall få ersättning för resekostnader.
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§ 110 Riksmötet 2009   PO Damberg 
GRO PO Damberg redogör för förberedelser till Riksmötet 2009 och att han 
träffat arrangörerna i Umeå och de har god kontroll på förberedelserna. 
 Beslut:1.GR noterar den muntliga rapporten.  

 
 
§ 111 Europa Forum 2009   PO Damberg 
 GRO PO Damberg berättar om kommande Europa Forum i Tampere, Finland. 
  Beslut: 
  1.GR noterar den muntliga rapporten. 
 
 
§ 112 Familjemedlemsskap – rabatt   Bil 98, 101 

LCI har beslutat om att ge medlemmar i samma hushåll rabatt. Programmet 
gäller befintliga eller nya medlemmar i och/eller de som går med i samma klubb 
och ingår i samma hushåll genom födsel, äktenskap och andra legala aspekter 
såsom föräldrar, barn, make/maka, moster/morbror (faster/farbror), kusiner, 
far/morföräldrar och make/makas familj. Huruvida MD 101 också skall ansluta 
sig till detta program har varit föremål för guvernörsrådet för beslut 2007. Citat 
från detta: ”Förslag 10: Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att besluta om en 
familjerabatt för medlemmar boende på samma adress i enlighet med det 
internationella förslaget för verksamhetsåret 2007-2008. Utvärdering skall göras 
under kommande verksamhetsår så att ett eventuellt nytt förslag kan tas på 
Riksmötet i Uppsala 2008. DG Martin Enqvist yrkade då på ett tilläggsyrkande: 
”Startpunkten för registrering av familjemedlemsskap kan komma att påverkas 
av när säkra tekniska lösningar skapats” . Beslutet blev enligt GRs förslag samt 
med Martin Engqvists tilläggsyrkande. Då nu systemet tillåter införandet 
föreslår AU att detta ska ske från verksamhetsåret 2009-2010. 
 Beslut: 
 1.GR beslutar att införa familjemedlemskap avseende den svenska 

  avgiften från och med år 2009-2010. 
 
 

§ 113 Kontoret 
 GRO PO Damberg redogör för en organisationsförändring och vart den befinner 
 sig i handläggandet rent tidsmässigt. 

 Beslut: 
 1.GR noterar detta.    
 
 

§ 114 The Lion 
Redaktör Maud Nordell berättar om att medlemstidningen The Lion fått ett nytt 
tidningshuvud. Det är från LCI. Maud har även anpassat layouten en aning till 
detta utan att ändra för radikalt så att läsarna inte känner igen sig. Redaktören 
berättar även om nytt utseende på MDs hemsida, som följer LCI men ändå har 
en egen prägel – precis som Lions i UK gjort. Hemsidan hänger även 
layoutmässigt ihop med tidningen och sammantaget ger detta en homogen 
grafisk profil som är lika oavsett var i världen man ser Lions på webben eller 
tidningen The Lion.  
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 Beslut: 
 1.GR noterar rapporten. 
 
 

§ 115 Conventionresan 2010 
GRO PO Damberg berättar om en idé om att distrikten påbörjar arbetet med 
nästa års conventionresa  redan efter Riksmötet och att även en tilläggs resa i 
convention området skall ingå i reskostnaden. 
 Beslut: 
 1.GR beslutar i frågan på GR 7. 

 
 
§ 116 Hur hittar man Lions via telefonkatalogen Bil 92 

En klubbmedlem i LC Skövde har konstaterat att betydligt färre än hälften av 
klubbarna står med namn, adress och telefonnummer i telefonkatalogen.  
Klubbmedlemmen menar att varje klubb borde ha någon som frivilligt lånar ut 
sitt telefonnummer och ser till att Lions finns med i den lokala katalogen.  
En vädjan till DG att be klubbarna se till att de står i telefonkatalogen. DG Lars-
Olof Wallinder berättar om att hans klubb löst detta med att ge ordförande i 
klubben ett mobil abonnemang som då blir klubbens telefonnummer, vilket står 
i katalogen.  
 Beslut: 
 1.GR noterar detta. 

 
 
§ 117 Humancertifiering   Bil 128 

Företag och organisationer kan få sin organisation, om man uppfyller vissa 
kriterier, humancertifierat. Detta kommer från en privatperson Lions arbetat 
med. Syftet är att” från den egna situationen främja och arbeta för en värld där 
varje människa har möjlighet till ett bättre liv under eget ansvar.” Detta skulle 
då Lions sälja till företag, som skulle få betala och pengarna skulle gå till Lions. 
AU har tittat på detta och vill föra fram det till distriktsguvernörerna och fråga 
om de tycker att det är något som skall arbetas vidare på? 
 
GR diskuterar, DG Magnus Johansson säger att det är ett nytt sätt att tänka på 
hur man kan få in pengar på annan väg än att sälja loppisprylar.  
VDG 101-A Mikael Sönner menar att hans klubb får in omkring 70 000 ändå 
genom att skriva brev och uppvakta företagarna på orten.  
 Beslut: 
 1.GR beslutar att avstå från att pröva denna verksamhet. 

 
 
§ 118 Ansökan om MD Grant för profilkampanj våren 2009    Bil 117a, 117b 

Enligt beslut på GR 4, 08-09, paragraf 58, ska medel sökas från LCI för 
profilkampanj. GR beslutade ge AU i uppdrag att söka pengarna. AU 31 januari 
gjorde detta och GRO PO Damberg har skrivit på ansökan det datumet, som 
sänts till PR avdelningen i OakBrook, LCI.  
 Beslut: 
 1.GR noterar rapporten. 
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§ 119 Lions profil på webben    Bil 79 
Enligt motion 5 från Uppsala Riksmöte 2008, där motionärerna frågar efter 
enhetlig profil för webbsidor inom Lions och enligt § 35 från GR 2 08-09 i 
Skara ska webbmaster ta fram en enhetlig struktur för hemsidor från klubb till 
multipeldistriktsnivå. För att åstadkomma detta krävs webpubliseringsverktyg 
som även klubbar kan använda. Webbmaster Cynthia Lo på kontoret har tagit 
fram två olika exempel som kan vara användbara. Webbmaster förordar 
verktyget Prodowebb, som är enkelt, som är relativt billigt (den billigaste nivån 
rekommenderas för klubbar – ca 1800 kronor per år) och som möjliggör en 
enhetlig layout. Detta kan erbjudas klubbar.  
Kontoret informerar klubbar, PR och IT ansvariga om detta. Även på Riksmötet 
ges information.  
Support går vid behov att få från kontoret. 
DG Patrik Persson 101-P säger att han verkligen förordar att GR beslutar 
rekommendera användandet av Prodoweb, då detta kan göra det möjligt att 
äntligen få ett enhetligt utseende på webben av Lions, oavsett om var man tittar 
(dvs på vilken klubb, distrikt eller MD nivå).   
 Beslut: 
 1.GR beslutar att rekommendera klubbarna att använda Prodoweb 
 som verktyg för sina hemsidor.   

 
 
§ 121 Skrivelse angående ”Lions Travel Policy” från LC Löddeköpinge  Bil 99 

LC Löddeköpinge har skrivit till guvernörsrådet med anledning av debatten 
kring Lions Travel Policy. LC Löddeköpinge stämmer in i kritik som framförts 
och vill att den svenska lionledningen agerar för en ändring av Lions Travel 
Policy, så att den ”av medlemmarna upplevs som demokratisk, ändamålsenlig 
och i takt med tiden”, skriver klubben. Det klubben reagerar mot är tillåtelse till 
resa i första klass enligt vissa kriterier.  
Frågan behandlas i en motion till året Riksmöte. 
 Beslut: 
 1.GR noterar att frågan behandlas i en motion på årets Riksmöte i 
 Umeå. Se § 101; 8.  
 
 

§ 122 Nästa GR möte Umeå (Folkets Hus Petersson Berger salen) 
 Beslut: 
 1.GR noterar detta. 

 
 
§ 123 Övriga frågor 

Inga föranmälda, men DG 101-U Åke Sandberg tar upp fråga om 
domänregistrering. Domännamnet lionsclubs.se går till en lionklubb. Detta bör 
MD 101 registrera. DG Sören Wigren får i uppdrag tala med klubben och be den 
avstå från namnet till MD, samt att ringa Cynthia på kontoret i frågan. 
 Beslut: 

GR beslutar att: 
1. - Ge Cynthia på kontoret, MD 101s webmaster, i uppgift att 
registrera domännamnet lionsclubs.se och peka om detta till 
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lions.se. Samt fundera om det är fler liknande som bör registreras 
av MD 101. 
2 - Ge Cynthia i uppdrag gå ut till klubbarna och ger råd hur de bör 
namnge sin domän.  Förslag här att de ska namnge sitt fullständiga 
klubbnamn.  

 
 
§ 124 Avslutning 
 GRO PO Damberg tackar mötesdeltagarna och avslutar mötet. 
  
 
 
 
 
GRO    Vid protokollet: 
PO Damberg    Maud Nordell 
 
 
 
 
 
 
Justeras: 
 
 
 
 
 
DG Patrik Persson 101-P   DG Ronny Quist 101-S 
  





2008-2009


Förslag på projekt 
 
Enligt arbetsordning för Pengapåsen skall förslag på projekt för  
kommande verksamhetsår upprättas. Kommittén för hjälpverksamhet 
skall rekommendera Guvernörsrådet val av projekt. 
 
Inkomna projektförslag 
 
1) 
LC Trollhättan föreslår ’Projekt för funktionshindrade barn och ungdomar, 
rehabilitering och utbildning, norra zonen, Tanzania’. Projektet skall drivas  
tillsammans med lionsklubbar i Moshi, Kilimanjaro region, och Tanga, Tanga region. 
Projekttiden föreslås vara högst tre år. 
Enligt projektförslaget kan projektet delas upp i två delar.  
Del I omfattar rehabilitering i Moshi och Korogwe och budgetförslaget 
uppgår till 69 376 000 tsh eller 346 900 SEK. 
Del II omfattar utbildning i Rombo och Tarakia och budgetförslaget 
uppgår till 197 256 000 tsh eller 985 000 SEK. 
 
2) 
Distrikt 101 S driver projektet ’Lions Rent Vatten’ i Tanzania och projektet avses löpa  
till och med år 2011. Distriktet önskar återkomma med ansökan om bidrag ur Pengapåsen om 
det blir aktuellt med en förlängning av projektet. 
 
3) 
Forum Syd arbetar med demokrati- och rättighetsfrågor och önskar få bidrag till 
sin verksamhet och lämnar beskrivning till två program: ’Regional Cooperation for Advocacy 
on Human and Environmental Rights in the Mekong Sub-Region’ och ’Civil society 
accountability pilot programme in the allocation, disbursement and utilisation of funds for 
HIV and AIDS to selected district in Zambia’. Forum Syd samarbetar med flera ideella 
organisationen och önskar en dialog med Lions om möjligheten till stöd till något av 
projekten. Det första projektet har en projekttid om tre år med en budget om 5.2 MSEK.  
Det andra projektet pågår från 2008 till april 2009 med möjlighet till fortsättning under 2010. 
Budgeten omfattar 2 451 000 kronor. 
 
Rekommendation 
Kommittén för hjälpverksamhet rekommenderar Guvernörsrådet att föreslå Riksmötet att 
LC Trollhättan får genomföra sitt projekt i Tanzania och att 1 000 000 SEK tas ur Pengapåsen. 
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Guvernörsrådets arbetsutskott 
 
 
 
Volontärer  
 
Som ordförande i Kommittén för barn och ungdomsverksamhet  har jag ofta fått  förfrågan om volontärsarbete 
i Lions regi.  
Vi diskuterat  i kommittén  och ser positivt på frågan. Under EuropaForum och på NSR fick jag möjligheten 
att  få information om hur man bla i Norge bedriver volontärsarbete. Det finns goda erfarenheter Norge där 
man har utvecklat ett samarbete med Bergens Universitet och Lions projekt i Uganda.   
 
Förslag till  beslut  
att i samband med beslut som fattas av Lions om biståndsprojekt i olika delar av världen allt id beakta-
undersöka om det finns möjligheter för volontärer att delta.  
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Guvernörsrådets arbetsutskott 
 
Kampen mot  våld och droger 


NARKOTIKASÖKHUNDAR HOS TULLEN.  


 


” Jag har varit i kontakt med Bengt Johansson, hundansvarig hos Tullverket. 
Tullverket har låtit utbilda 14 hundar med medel från Lions. Just nu pågår utbildning med hunden 
Krut för placering i Stockholm som är den sista för lions pengar. 
 
De dryga 600 000 kronor som finns med MDs projektmedel är nu i praktiken utnyttjad men inte 
överlämnade till Tullverket. Troligen beroende på en tröghet i Tullverkets ekonomisystem.  Bengt 
Johansson vill gärna se att Lions budgeterar en viss summa  varje år för  att säkerställa en jämn 
utbildning. Det bör ligga kring 200 000 kronor per år.  
 
Under detta år kommer 12 hundar att tas ur tjänst. Därför behövs nya utbildningar genomföras för 
nya hundar.  
Bengt har framfört till Tullens PR-avdelning att de gör en rapport över hur de arbetar och vilket 
samhällsvärde hundarna har för narkotikabekämpningen. Hans avsikt är att rapporten skall publiceras 
i The Lion. 
I den rapporten kommer det att framgå hur mycket varje lionshund har sökt upp”.  
 
Rapport: 
Willy Bäckström Strängnäs i januari 2009 
 
 
 
Det är inte helt lätt veta hur mycket pengar som behövs för utbildning av narkotikahundar. 
Klart är att pengarna egentligen är slut när Tullverket skickat en faktura eller att Jan Demuth skickar 
över pengarna. Det är något som de får lösa. 
 
Behovet är konstant av medel för utbildning av hundar. 
Lions och andra hjälporganisationer har under flera år skickat pengar till Tullverket. 
 
En affärside kan vara att man delar upp insamlingsmål på 3 distrikt i taget om 3 x 80 000:- varje år.  
Det blir ungefär 1500 -2500 vart tredje år för varje klubb, allt beroende på hur stort distriktet är. Det 
går även att slå ut det på antalet medlemmar /klubb per år. 
Vi måste bli mer långsiktiga för att få någon trovärdighet hos allmänheten. 
 
När det gäller kampen mot våld och droger ska även sittande DG och VDG fundera över hur Våld 
och narkotikahanteringen skall utföras, bortsett  från LQ. 
Uppdraget bör egentligen utformas för beslut på RM för att få bäring långsiktigt.  
 
Om uppgiften endast är att rapportera och rekrytera inom LQ och tull narkotikahundar bör detta 
tydligt klargöras och skrivas ut. 
 
Vill man att uppdraget ska gälla sammanställning över vad vi gjort och gör på andra sätt gentemot 
våldet och drogerna bör det klart framgå. 







Bil 122 
2009-01-27 


Sidan 2 av 2 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


 
Förslag till beslut  
Att tre distrikt i taget ansvarar för ett insamlingsmål om 2000 kronor per klubb. Ett alternativ till 
detta kan vara 15 kronor per medlem/år för samtliga MDs klubbar. 
 
Att uppdraget Kampen mot våld och droger bör sittande DG och VDG fundera över hur Våld och 
narkotikahanteringen skall utföras, bortsett  från Lions Quest. 
 
Att uppdraget bör egentligen utformas för beslut på RM för att få bäring långsiktigt.  
 
 
Vivianne Eriksson 
Ordf i Barn och ungdomskommittén 
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Guvernörsrådets arbetsutskott 
 
Jag har diskuterat med Lennart Fridén ang behov av ekonomiska insatser från klubbarna 2009-
2010. Enligt redovisning finns det 66 462 kronor innestående projektmedel. Enl Lennart Fridén  
har det under innevarande verksamhetsår varit färre musiker som deltagit, vilket har bidragit till 
att det finns medel kvar på  kontot. Varje musiker får 3000 kronor och vanligtvis är det 25 
musiker per år som deltar. Detta år har det alltså varit färre deltagare. 
Som ordförande i Kommittén för Barn och ungdom lämnar jag över frågan om medel till 
Guvernörsrådets arbetsutskott. 
 
Vivianne Eriksson 
 
 
 
Till: 
Guvernörsrådet MD 101 Sverige 
Att: GRO P-O Damberg 
 
Orkester Norden  
Rapport till Lions riksmöte 2009 
 
Bakgrunden till projektet    
-      Grundplåten till Orkester Norden var ett överskott från Lions internationella 
narkotikaseminarium  1987. Det var en gåva från Lions i Norden till Lions Internationelle 
President Sten Åkestam, Stockholm. Lennart Fridén var i egenskap av sekreterare för Lions 
Nordiska Samarbetsråd, ordf i den kommitté som genomförde seminariet. Fridén fick i uppdrag 
att föreslå ett nytt ungdomsprojekt med överskottet från narkotikaseminariet som grundplåt. 
 Beslutet blev att försöka få till stånd ett samarbete kring ett musikprojekt med Föreningarna 
Nordens Förbund. 
 
Uttagning av musiker 
-     Ansökan från musiker i Norden 15 - 25 år sändes numera till Joint/Venture-gruppen i 
Kristiansand, som svarar för orkesterns produktioner. Producent:  Katrine Ganer Skaug.  
-      Uttagning sker genom uppspelning vid olika musikhögskolor i Norden.  Musikernas 
kompetens har ökat varje år bl a beroende på att de sökande bl a har blivit äldre. Den 
konstnärliga nivån är som hos de främsta professionella symfoniorkestrarna. Många lysande 
recensioner bekräftar detta.  
-      Seminariet och repetitionsperioden i 10 dagar är samtidigt en poänggivande högskolekurs .  
-     Turnén 2008 gick till Kristiansand, Nordkapshallen, Hammerfest, Tromsö och en av 
Hurtigrutens båtar. 
 
Dirigenter 
Genomgående har orkestern haft förmånen att ha de förnämsta världsdirigenter. 
-      Dirigenter 2002: Esa Pekka Salonen och Susanna Mälkki, 2003: Okko Kamu,    2004: 
Mark Wigglesworth, 2005: Okko Kamu, 2006: Vailij Pretenko, 2007: Petri Sakari och 2008: 
Roy Goodman 
-    Tidigare dirigenter: Leif Segerstam, Paavo Järvi, Tuomas Olilla, En Shao och Stefan 
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Solyom. 
                                                                
Uppdrag som gett Orkester Norden hög status 
-      Orkestern har fått hög status främst i samband med Nordiska Rådets konserter vid 
invigningen av fem nordiska ambassader i Berlin 1999,  i Köpenhamn 2000 och vid  Nordiska 
Rådets 50-årsjubileum i Operan, Helsingfors 2002 med Esa Pekka Salonen som dirigent. Vid 
firandet av 100 årsdagen av Dag Hammarskjölds födelse arrangerade svenska regeringen en 
konsert vid Backåkra, Hammarskjölds gård nära Ystad i Skåne 
                                                       
Hederspresidium 
-      Orkester Nordens hederspresidium består av f president Vigdis  Finnbogadottir, f 
statsministrarna Odvar Nordli, Anker Jørgensen och Thorbjörn Fälldin samt f presidenten i 
finska riksdagen, Elsi Hetemäki-Olander. Medlemmarna av hederspresidiet har vi några 
tillfällen utfört goda lobbyinsatser. F presidenten Vigdis Finnbogadottir var starkt engagerad 
när orkestern gjorde en konsert i Reykjavik. 
 
Finansiering 1993-2007: 
 
Nordiska Rådet                                                      SEK        20.470.000 
Nordiska Investeringsbanken                                                5.510.000 
Lions stipendier                                                                       3.720.000 
Svenska Rikskonserter                                                           9.110.000 
Nordiska kulturfonder                                                              600.000  
Totalt                                                                                     39.410.000 
 
Lions insatser 
-     Lions har en koordinator i varje nordiskt land för att svara för information till de lokala 
klubbarna och hjälpa musikerna att få fram stipendier.  Koordinator för Danmark är  Vagn 
Jørgensen, Finland:  Markus Flaaming, Island: Gudrun Yngvadottir, Norge: Erik Evang och för 
Sverige: Lennart Fridén, som är samordnare av Lions nordiska insatser och medlem av 
orkesterns styrgrupp. 
-      Lions sponsrar musiker med SEK 3.000 efter en rekommendation från Lions Nordiska 
Samarbetsråd. Flera lionsklubbar har även sponsrat musiker från Estland, Lettland och Litauen. 
Lions klubbar utför många olika arbetsuppgifter och svarar för måltid vid konserterna. 
 
Fram till år 2006 fick den uttagne musikern själv söka stipendie från en lionsklubb för att täcka 
deltagaravgiften om 3.000 kronor. Deltagaravgiften skall täcka kostnaderna för bl.a. kost, logi 
och transporter.  
Vid Riksmötet 2006 togs ett beslut att i stället rekommendera klubbarna i MD 101 att lämna ett 
bidrag om 10 kronor per medlem för att täcka denna kostnad. 
 
Musikernas fördelning på olika länder 1993 - 2007       
Uttagning sker utan hänsyn till storleken av resp lands befolkning eller del i finansieringen. Vid 
en jämförelse mellan kvotering efter befolkningens storlek och de uttagna visar det sig att de 
som tjänat mest på att uttagning sker endast efter kompetens är musikerna från Island och 
Finland 
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 Antal platser/inv                    Verklig fördelning 
Danmark                                                           289                                       201 
Finland                                                             280                                       343 
Färöarna                                                               1                                           8 
Island                                                                  16                                     136 
Norge                                                             250                                        227 
Sverige                                                         485                                      413 
Totalt Norden 1993 - 2007                                                                          1 328 
                            
Estland, Lettland, Litauen                                                                               44              
Övriga                                                                                                                 27 
 
Totalt 1993 - 2007                                                             1  399 
                                                                 
Orkester Nordens framtid. 
Framtiden för Orkester Norden är oviss. Nordiska Ministerrådet önskar avsluta sitt 
engagemang, men efter intensivt lobbyarbete har man beslutat ge bidrag med DKK 1.000.000 
för 2009. Det är alltså nödvändigt att få nya sponsorer. Från hösten 2007 har Orkester Norden 
ny huvudman. Det är ett samarbete mellan Kristiansands symfoniorkester, De internationella 
kyrkofestspillen i Kristiansand och Universitetet i Agder, som tar över produktionen av 
orkestern.  
 
Utvärdering ger mycket positiva resultat 
Svenska rikskonserter har nyligen genomfört en enkät bland de musiker som deltagit i 
orkestern 1995 - 2004. Av 482 som svarat har 414 angett att de fortfarande spelar och 85 % är 
fortfarande orkestermusiker och 17 % är solister. Fast anställning har 54 %, 3,4 % är 
projectanställda och 34 % är frilansare. Det är 79 % av dem som anger att Orkester Norden haft 
en avgörande betydelse för deras musikaliska utveckling  och 75 % uttalar att de fortfarande 
har kontakt med övriga musiker. När enkäten är färdigbearbetad kommer vi att ge en mera 
utförlig rapport. Här är några citat från musikernas enkätsvar:  
- några av mitt livs mest epokgörande ögonblick var med denna orkester, 
- öppnade ögonen för andra länders (inte minst de nordiskas) musikliv, kultur, folk och språk 
- stärkte självförtroendet, både socialt och som musiker i en aktiv, entusiastisk och 
internationell atmosfär, 
- extremt hög musikalisk kvalitet, både bland deltagare och instruktörer, lärt mycket om 
orkesterspel, 
- skulle inte utan denna erfarenhet kunnat arbeta i en professionell orkester, 
- kännedom om de nordiska språken ökade enormt (även om finskan) 
 
Planer för framtiden 
Man utreder möjligheterna att flytta seminarieperioden och turnén till i augusti. 2009 är 
²jubileumsår²  för unionsupplösning mellan Finland och Sverige Orkestern skall kunna deltaga i 
markeringen och kommer att tacka ja till ett av Nordens främsta festspel, Helsinkifestivalen. 
Programmet räknar man med skall få fokus på Finland och Sverige både repertoarmässigt och 
på dirigent och solistpulten.  
 
   +    2009: Östersjöturné i samarbete med Est Konsert, Helsinkifestivalen och Berwaldhallen i 
                     Stockholm. Ev planeras turné till Turkiet i samarbete med Lions i Turkiet. 
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   +     2010: Tysklandsturné: Elbefilharmonie i Hamburg, Konserthus Berlin 
   +    2011: Invokation till Radio Francs sommarfestival i Montpellier, Pampelona och Porto, 
                    Portugal 
   +    2012: Storbritannien 
 
Stående inbjudan från Tivoli & Radiohuset, Köpenhamn och Liseberg, Göteborg. Intentioner 
om att besöka Reykjavik och Färöarna. Aktivt arbete på att utnyttja ON när Nordiska Rådet 
arrangerar  sessioner. 
 
Musiktävling i samband med Europa Forum 
Vid Europa Forum avhålls årligen en musiktävling. MD 101 Sverige har sedan några år haft 
möjlighet att sända en ung musiker till denna tävling.  
Guvernörsrådet 2006-2007 beslöt att MD101 Sverige ska utse en deltagare till framtida 
musikertävlingar i samband med Europa Forum och att finansiering av kostnaderna för 
deltagande musiker bör ske inom kontot för Orkester Norden. 
 
 
 
 
Förslag 
 
Undertecknade kontaktpersoner föreslår: 
 
Guvernörsrådet besluta att föreslå riksmötet att rekommendera klubbarna att för 
verksamhetsåret 2009-2010 betala in ett bidrag om 10 kronor per medlem till kontot för 
Orkester Norden.  
  
 
Nossebro i december 2008 
Lennart Fridén                        Finn Bangsgaard 
PCC och kontaktperson för Orkester Norden    PCC och bitr kontaktperson för Orkester 
Norden 
 
Orkester Norden - ensemble i världsklass SvD  
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Rapport - Placeringskommittén 
 
 
 
Utestående placeringar efter den 31 januari 2009: 
 


a) Kortfristiga placeringar 
1) 2 000 000, företagscertifikat utgivet av SCA till 4,52 % med förfall 


2009-02-10. 
2) 3 000 000, specialinlåning hos SEB till 1,78 % med förfall 2009-02-


20. 
3) 2 000 000, företagscertifikat utgivet av Assa Abloy till 2,48 % med 


förfall      2009-07-07. 
4) 2 000 000, företagscertifikat utgivet av Sandvik till 2,41 % med 


förfall 2009-07-09. 
 


b) Långfristig placering 
Eldsjäls Biståndsfond, blandfond med ca 80 % aktier, marknadsvärde ca 
592 000. 
SEB Asset Selection, värde ca 203 000 kr. 
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FÖ RSLAG      
 
 
Förslag  1  
Medel till  Pengapåsen 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet beslutar att: 
 
Rekommendera klubbarna att  betala 25 kronor per medlem 
för verksamhetsåret 2009-2010. 
 
 
Förslag 2 
Medel till  Katastrofberedskapen 
 
Guvernörsrådet förslår att Riksmötet beslutar att: 
 
Rekommendera klubbarna att  betala 125 kronor per medlem  
för verksamhetsåret 2009-2010 
 
 
Förslag 3 
Medel till  NSR-projekt 
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
 
Rekommendera klubbarna att  betala 15 kronor per medlem 
till MD 101 för verksamhetsåret 2009-2010 
 
 
Förslag 4 
Projektförslag från Kommittén för hjälpverksamheten 
 
Enligt arbetsordning för Pengapåsen skall förslag på projekt för 
kommande verksamhetsår upprättas. Kommittén för hjälpverksamhet 
skall rekommendera Guvernörsrådet val av projekt. 
 
Inkomna projektförslag 
1) LC Trollhättan föreslår ’Projekt för funktionshindrade barn och ungdomar, 
rehabilitering och utbildning, norra zonen, Tanzania’. Projektet skall drivas 
tillsammans med lionsklubbar i Moshi, Kilimanjaro region, och Tanga, Tanga region. 
Projekttiden föreslås vara högst tre år. 
Enligt projektförslaget kan projektet delas upp i två delar. 
Del I omfattar rehabilitering i Moshi och Korogwe och budgetförslaget 
uppgår till 69 376 000 tsh eller 346 900 SEK. 
Del II omfattar utbildning i Rombo och Tarakia och budgetförslaget 
uppgår till 197 256 000 tsh eller 985 000 SEK. 
 
2) Distrikt 101 S driver projektet ’Lions Rent Vatten’ i Tanzania och projektet avses löpa 
till och med år 2011. Distriktet önskar återkomma med ansökan om bidrag ur Pengapåsen om 
det blir aktuellt  med en förlängning av projektet. 
 
3) Forum Syd arbetar med demokrati- och rättighetsfrågor och önskar få bidrag till 
sin verksamhet och lämnar beskrivning till två program: ’Regional Cooperation for Advocacy 
on Human and Environmental Rights in the Mekong Sub-Region’ och ’Civil society 
accountability pilot programme in the allocation, disbursement and utilisation of funds for 
HIV and AIDS to selected district in Zambia’. Forum Syd samarbetar med flera ideella 
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organisationen och önskar en dialog med Lions om möjligheten till stöd till något av 
projekten. Det första projektet har en projekttid om tre år med en budget om 5.2 MSEK. 
 
Det andra projektet pågår från 2008 till april 2009 med möjlighet t ill fortsättning under 2010. 
Budgeten omfattar 2 451 000 kronor. 
 
Rekommendation 
Kommittén för hjälpverksamhet rekommenderar Guvernörsrådet att  föreslå Riksmötet att 
LC Trollhättan får genomföra sitt  projekt i Tanzania och att  1 000 000 SEK tas ur Pengapåsen. 
 
 
Förslag 5 
Pengar till  handikappverksamheten 
 
Sveriges Lions Handikappfonds syfte är att  främja utvecklingen av handikapphjälpmedel, stödja aktiv 
handikappidrott samt genom stöd till utvalda handikapprojekt/handikappade verka för en mer aktiv och 
meningsfull t illvaro och därmed ökad livskvalitet för funktionshindrade medmänniskor. 
Sveriges Lions Bragdlejon med åtföljande stipendier till en kvinnlig och manlig framstående 
handikappidrottare är mycket uppskattade. Det finns också anledning att i likhet med tidigare år 
uppmärksamma andra framstående insatser inom handikappområdet via Sveriges Lions Livskvalitetspris. 
Samtliga priser delas ut vid Riksmötet. Ungdomshandikappidrotten förtjänar att  uppmärksammas 
Det är viktigt att  i unga år komma med i idrottsverksamheten för att  skapa sin framtida livskvalitet. Att få 
tävla, kvalificera sig, att  få resa och träffa andra betyder mycket. Ungdomar med utvecklingsstörning bör 
speciellt uppmärksammas. Vi har lämnat prisstöd till ett  antal stora tävlingar och bör fortsätta med detta 
stöd. 
En medveten satsning på Elithandikappidrott  görs för att  stimulera till ökat intresse för breddidrotten och 
till utveckling av olika hjälpmedel.  
Stödet har haft betydelse för den svenska truppens framträdande insatser i Paralympics. 
För Handikappfondens fortsatta verksamhet behövs klubbarnas ekonomiska stöd under kommande år. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet: 
 
-Att Handikappfonden skall fortsätta utdelningen av Bragdlejon och livskvalitetspriserna och ha möjlighet 
att  komplettera med andra områden efter beslut av Guvernörsrådet. 
 
-Att Handikappfonden skall fortsätta att ekonomiskt stödja tävlingar för ungdomar och utvecklingsstörda. 
 
-Att Handikappfonden skall bereda olika förslag till Handikapprojekt eller Handikappstöd och därefter 
presentera förslagen för Guvernörsrådet som beslutar i ärendet. 
 
-Att rekommendera bidrag till Handikappfonden med minst 40 kronor per medlem, varav 20 kronor skall 
användas som aktivt stöd till Svensk handikappidrott  och dess satsningar på deltagande i Paralympic. 
 
-Att Handikappfonden skall stödja de klubbar som vill utveckla aktiviteten ”Gör din kommun tillgänglig” . 
 
 
Förslag 6: 
Kampen mot  våld och droger 
NARKO TIKASÖ KHUNDAR HOS TULLEN. 


” Jag har varit  i kontakt med Bengt Johansson, hundansvarig hos Tullverket. 
Tullverket har låtit  utbilda 14 hundar med medel från Lions. Just nu pågår utbildning med hunden Krut för 
placering i Stockholm som är den sista för lions pengar. 
 
De dryga 600 000 kronor som finns med MDs projektmedel är nu i praktiken utnyttjad men inte 
överlämnade till Tullverket. Troligen beroende på en tröghet i Tullverkets ekonomisystem.  Bengt 
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Johansson vill gärna se att  Lions budgeterar en viss summa  varje år för  att  säkerställa en jämn utbildning. 
Det bör ligga kring 200 000 kronor per år.  
 
Under detta år kommer 12 hundar att  tas ur t jänst. Därför behövs nya utbildningar genomföras för nya 
hundar.  
Bengt har framfört t ill Tullens PR-avdelning att  de gör en rapport över hur de arbetar och vilket 
samhällsvärde hundarna har för narkotikabekämpningen. Hans avsikt är att  rapporten skall publiceras i The 
Lion. 
I den rapporten kommer det att framgå hur mycket varje lionshund har sökt upp”.  
 
Rapport: 
Willy Bäckström Strängnäs i januari 2009 
 
Det är inte helt lätt  veta hur mycket pengar som behövs för utbildning av narkotikahundar. 
Klart är att pengarna egentligen är slut när Tullverket skickat en faktura eller att Jan Demuth skickar över 
pengarna. Det är något som de får lösa. 
 
Behovet är konstant av medel för utbildning av hundar. 
Lions och andra hjälporganisationer har under flera år skickat pengar till Tullverket. 
 
En affärside kan vara att  man delar upp insamlingsmål på 3 distrikt i taget om 3 x 80 000:- varje år.  Det 
blir ungefär 1500 -2500 vart tredje år för varje klubb, allt  beroende på hur stort distriktet är. Det går även 
att  slå ut det på antalet medlemmar /klubb per år. 
Vi måste bli mer långsiktiga för att  få någon trovärdighet hos allmänheten. 
 
När det gäller kampen mot våld och droger ska även sittande DG och VDG fundera över hur Våld och 
narkotikahanteringen skall utföras, bortsett   från LQ. 
Uppdraget bör egentligen utformas för beslut på RM för att  få bäring långsiktigt. 
 
Om uppgiften endast är att  rapportera och rekrytera inom LQ och tull narkotikahundar bör detta tydligt 
klargöras och skrivas ut. 
 
Vill man att uppdraget ska gälla sammanställning över vad vi gjort och gör på andra sätt  gentemot våldet 
och drogerna bör det klart  framgå. 
 
 
Förslag till  beslut  
Att tre distrikt i taget ansvarar för ett  insamlingsmål om 2000 kronor per klubb. Ett alternativ till detta kan 
vara 15 kronor per medlem/år för samtliga MDs klubbar. 
 
Att uppdraget Kampen mot våld och droger bör sittande DG och VDG fundera över hur Våld och 
narkotikahanteringen skall utföras, bortsett   från Lions Quest. 
 
Att uppdraget bör egentligen utformas för beslut på RM för att  få bäring långsiktigt. 
 
 
Vivianne Eriksson 
Ordf i Barn och ungdomskommittén 
 
Guvernörsrådet avslår förslaget med motivering att  det handlar om en klubb/zon/distrikts-aktivitet 
 
 
Förslag 7 
Volontärer  
 
Som ordförande i Kommittén för barn och ungdomsverksamhet  har jag ofta fått  förfrågan om 
volontärsarbete i Lions regi.  
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Vi diskuterat  i kommittén  och ser positivt på frågan. Under EuropaForum och på NSR fick jag 
möjligheten att  få information om hur man bla i Norge bedriver volontärsarbete. Det finns goda 
erfarenheter Norge där man har utvecklat ett  samarbete med Bergens Universitet och Lions projekt i 
Uganda.   
 
Förslag till  beslut  
 
att i samband med beslut som fattas av Lions om biståndsprojekt i olika delar av världen allt id beakta-
undersöka om det finns möjligheter för volontärer att delta.  
 
 
Förslag 8 
Orkester Norden 
 
Jag har diskuterat med Lennart Fridén ang behov av ekonomiska insatser från klubbarna 2009-2010. Enligt 
redovisning finns det 66 462 kronor innestående projektmedel. Enl Lennart Fridén  har det under 
innevarande verksamhetsår varit  färre musiker som deltagit , vilket har bidragit t ill att  det finns medel kvar 
på  kontot. Varje musiker får 3000 kronor och vanligtvis är det 25 musiker per år som deltar. Detta år har 
det alltså varit  färre deltagare. 
Som ordförande i Kommittén för Barn och ungdom lämnar jag över frågan om medel till Guvernörsrådets 
arbetsutskott. 
 
Vivianne Eriksson 
Bakgrunden till  projektet    
-      Grundplåten till Orkester Norden var ett  överskott från Lions internationella narkotikaseminarium 
 1987. Det var en gåva från Lions i Norden till Lions Internationelle President Sten Åkestam, Stockholm. 
Lennart Fridén var i egenskap av sekreterare för Lions Nordiska Samarbetsråd, ordf i den kommitté som 
genomförde seminariet. Fridén fick i uppdrag att  föreslå ett nytt  ungdomsprojekt med överskottet från 
narkotikaseminariet som grundplåt.  Beslutet blev att  försöka få till stånd ett  samarbete kring ett  
musikprojekt med Föreningarna Nordens Förbund. 
 
Uttagning av musiker 
-     Ansökan från musiker i Norden 15 - 25 år sändes numera till Joint/Venture-gruppen i Kristiansand, 
som svarar för orkesterns produktioner. Producent:  Katrine Ganer Skaug.  
-      Uttagning sker genom uppspelning vid olika musikhögskolor i Norden.  Musikernas kompetens har 
ökat varje år bl a beroende på att  de sökande bl a har blivit  äldre. Den konstnärliga nivån är som hos de 
främsta professionella symfoniorkestrarna. Många lysande recensioner bekräftar detta.  
-      Seminariet och repetitionsperioden i 10 dagar är samtidigt en poänggivande högskolekurs .  
-     Turnén 2008 gick till Kristiansand, Nordkapshallen, Hammerfest, T romsö och en av Hurtigrutens båtar. 
Dirigenter 
Genomgående har orkestern haft förmånen att  ha de förnämsta världsdirigenter. 
-      Dirigenter 2002: Esa Pekka Salonen och Susanna Mälkki, 2003: Okko Kamu,    2004: Mark 
Wigglesworth, 2005: Okko Kamu, 2006: Vailij Pretenko, 2007: Petri Sakari och 2008: Roy Goodman 
-    Tidigare dirigenter: Leif Segerstam, Paavo Järvi, Tuomas Olilla, En Shao och Stefan Solyom. 
                                                                
Uppdrag som gett O rkester Norden hög status 
-      Orkestern har fått hög status främst i samband med Nordiska Rådets konserter vid invigningen av fem 
nordiska ambassader i Berlin 1999,  i Köpenhamn 2000 och vid  Nordiska Rådets 50-årsjubileum i Operan, 
Helsingfors 2002 med Esa Pekka Salonen som dirigent. Vid firandet av 100 årsdagen av Dag 
Hammarskjölds födelse arrangerade svenska regeringen en konsert vid Backåkra, Hammarskjölds gård nära 
Ystad i Skåne 
                                                       
Hederspresidium 
-      Orkester Nordens hederspresidium består av f president Vigdis  Finnbogadottir, f statsministrarna 
Odvar Nordli, Anker Jørgensen och Thorbjörn Fälldin samt f presidenten i finska riksdagen, Elsi Hetemäki-
Olander. Medlemmarna av hederspresidiet har vi några tillfällen utfört goda lobbyinsatser. F presidenten 
Vigdis Finnbogadottir var starkt engagerad när orkestern gjorde en konsert i Reykjavik. 
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Finansiering 1993-2007: 
 
Nordiska Rådet                                                      SEK        20.470.000 
Nordiska Investeringsbanken                                                5.510.000 
Lions stipendier                                                                       3.720.000 
Svenska Rikskonserter                                                           9.110.000 
Nordiska kulturfonder                                                              600.000  
Totalt                                                                                     39.410.000 
Lions insatser 
-     Lions har en koordinator i varje nordiskt land för att  svara för information till de lokala klubbarna och 
hjälpa musikerna att  få fram stipendier.  Koordinator för Danmark är  Vagn Jørgensen, Finland:  Markus 
Flaaming, Island: Gudrun Yngvadottir, Norge: Erik Evang och för Sverige: Lennart Fridén, som är 
samordnare av Lions nordiska insatser och medlem av orkesterns styrgrupp. 
-      Lions sponsrar musiker med SEK 3.000 efter en rekommendation från Lions Nordiska Samarbetsråd. 
Flera lionsklubbar har även sponsrat musiker från Estland, Lettland och Litauen. Lions klubbar utför många 
olika arbetsuppgifter och svarar för måltid vid konserterna. 
 
Fram till år 2006 fick den uttagne musikern själv söka stipendie från en lionsklubb för att täcka 
deltagaravgiften om 3.000 kronor. Deltagaravgiften skall täcka kostnaderna för bl.a. kost, logi och 
transporter.  
Vid Riksmötet 2006 togs ett  beslut att  i stället rekommendera klubbarna i MD 101 att  lämna ett  bidrag om 
10 kronor per medlem för att  täcka denna kostnad. 
 
Musikernas fördelning på olika länder 1993 - 2007       
Uttagning sker utan hänsyn till storleken av resp lands befolkning eller del i finansieringen. Vid en 
jämförelse mellan kvotering efter befolkningens storlek och de uttagna visar det sig att  de som tjänat mest 
på att  uttagning sker endast efter kompetens är musikerna från Island och Finland 
Antal platser/inv                    Verklig fördelning 
Danmark                                                           289                                       201 
Finland                                                             280                                       343 
Färöarna                                                                    1                                           8 
Island                                                                   16                                       136 
Norge                                                             250                                       227 
Sverige                                                         485                                      413  
Totalt Norden 1993 - 2007                                                                                    1 328  
Estland, Lettland, Litauen                                                                                   44              
Ö vriga                                                                                                                     27 
 
Totalt 1993 - 2007                                                                   1  399 
                                                                 
Orkester Nordens framtid. 
Framtiden för Orkester Norden är oviss. Nordiska Ministerrådet önskar avsluta sitt  engagemang, men efter 
intensivt lobbyarbete har man beslutat ge bidrag med DKK 1.000.000 för 2009. Det är alltså nödvändigt att  
få nya sponsorer. Från hösten 2007 har Orkester Norden ny huvudman. Det är ett  samarbete mellan 
Kristiansands symfoniorkester, De internationella kyrkofestspillen i Kristiansand och Universitetet i Agder, 
som tar över produktionen av orkestern.  
Utvärdering ger mycket positiva resultat 
Svenska rikskonserter har nyligen genomfört en enkät bland de musiker som deltagit  i orkestern 1995 - 
2004. Av 482 som svarat har 414 angett att de fortfarande spelar och 85 % är fortfarande orkestermusiker 
och 17 % är solister. Fast anställning har 54 %, 3,4 % är projectanställda och 34 % är frilansare. Det är 79 
% av dem som anger att  Orkester Norden haft en avgörande betydelse för deras musikaliska utveckling 
 och 75 % uttalar att  de fortfarande har kontakt med övriga musiker. När enkäten är färdigbearbetad 
kommer vi att ge en mera utförlig rapport. Här är några citat från musikernas enkätsvar:  
- några av mitt  livs mest epokgörande ögonblick var med denna orkester, 
- öppnade ögonen för andra länders (inte minst de nordiskas) musikliv, kultur, folk och språk 
- stärkte självförtroendet, både socialt  och som musiker i en aktiv, entusiastisk och internationell atmosfär, 
- extremt hög musikalisk kvalitet, både bland deltagare och instruktörer, lärt  mycket om orkesterspel, 







2008-2009  Bil 131 
  2009-02-06 
  Sida 6 av 29 
 


- skulle inte utan denna erfarenhet kunnat arbeta i en professionell orkester, 
- kännedom om de nordiska språken ökade enormt (även om finskan) 
 
Planer för framtiden 
Man utreder möjligheterna att flytta seminarieperioden och turnén till i augusti. 2009 är ²jubileumsår²  för 
unionsupplösning mellan Finland och Sverige Orkestern skall kunna deltaga i markeringen och kommer att  
tacka ja till ett av Nordens främsta festspel, Helsinkifestivalen. Programmet räknar man med skall få fokus 
på Finland och Sverige både repertoarmässigt och på dirigent och solistpulten.  
 
   +    2009: Östersjöturné i samarbete med Est Konsert, Helsinkifestivalen och Berwaldhallen i 
                     Stockholm. Ev planeras turné till Turkiet i samarbete med Lions i Turkiet. 
   +     2010: Tysklandsturné: Elbefilharmonie i Hamburg, Konserthus Berlin 
   +    2011: Invokation till Radio Francs sommarfestival i Montpellier, Pampelona och Porto, 
                    Portugal 
   +    2012: Storbritannien 
 
Stående inbjudan från T ivoli & Radiohuset, Köpenhamn och Liseberg, Göteborg. Intentioner om att  besöka 
Reykjavik och Färöarna. Aktivt arbete på att  utnyttja ON när Nordiska Rådet arrangerar  sessioner. 
 
Musiktävling i  samband med Europa Forum 
Vid Europa Forum avhålls årligen en musiktävling. MD 101 Sverige har sedan några år haft möjlighet att  
sända en ung musiker till denna tävling.  
Guvernörsrådet 2006-2007 beslöt att MD101 Sverige ska utse en deltagare till framtida musikertävlingar i 
samband med Europa Forum och att  finansiering av kostnaderna för deltagande musiker bör ske inom 
kontot för Orkester Norden. 
 
 
Förslag 
 
Undertecknade kontaktpersoner föreslår: 
 
Guvernörsrådet besluta att  föreslå riksmötet att  rekommendera klubbarna att  för verksamhetsåret 2009-
2010 betala in ett  bidrag om 10 kronor per medlem till kontot för Orkester Norden.  
  
 
Nossebro i december 2008 
Lennart Fridén                                 Finn Bangsgaard 
PCC och kontaktperson för Orkester Norden     PCC och bitr kontaktperson för Orkester Norden 
 
Orkester Norden - ensemble i världsklass SvD  
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Förslag 9 
Rutin för projektorganisation 
 


2009‐01‐27      
Rutin vid drivande av projekt i Multipeldistrikt 101. 
 
Innehållsförteckning 
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2.      Förslag till projekt ...............................................................  2 
3. Beredning av projekt… .........................................................  2 
4 Genomförande  ...................................................................  2 
4.1    Projektledare ......................................................................  3 
4.2     Uppstart ............................................................................  3 
4.3     Uppstartsmöte...................................................................  3 
5.      Ekonomi .............................................................................  3 
5.1    Attest  ...............................................................................  4 
5.2    Upphandling .......................................................................  4 
5.3     Beslutsprotokoll .................................................................  4 
5.4     Ekonomisk kontroll… ..........................................................  4 
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Inledning. 
Denna instruktion beskriver hur Lions olika projekt skall handläggas. Det av största vikt att det finns klara 
och tydliga regler för hur projekten ska genomföras och att Lions medlemmar får redovisning  
av hur insamlade medel  förvaltas. 
Det är av största vikt att beslut om hjälpprojekt, som fattas på Riksmötet stöds av distrikt och klubbar 
efter bästa förmåga. 
 
2. Förslag till projekt. 
Förslag till hjälpprojekt kan lämnas till Kommittén för hjälpverksamhet av klubb, zon, distrikt eller  
initieras av Guvernörsrådet (bilaga 1 och 2).  
När ett förslag till projekt väcks skall en beskrivning av projektet upprättas, beskrivningen ska innehålla 
följande: 


  Bakgrund och omvärldsbeskrivning . 
 Beskrivning med mål och delmål. Det är viktigt med tydliga avgränsningar på projektet.  
 Eventuella ritningar och materialbeskrivningar. 
 Resursbehov med specificerad budget och betalningstillfällen. Extern finansiering, t ex LCIF. 
  Förslag på tidsplan med klart angivet slut för projektet. 
 Projektledare och projektgrupp med ekonomiansvarig. 
 Samverkan och rapportering 
 Överlämnande av projekt. Vem som är mottagare och Lions ansvar efter projektets slut  anges 


klart. 
 Projektdokument och arkivering. 


 
3. Beredning av projektet. 
Förslaget till hjälpprojekt lämnas till Kommittén för hjälpverksamhet.  Efter utvärdering och presentation 
fattar Guvernörsrådet beslut om fortsatt utredningsarbete eller beslutar att lämna ett förslag till 
Riksmötet. 
Godkänner Guvernörsrådet projektet ska en projektgrupp utses. Projektledaren tillsammans med  
projektgruppen ska lämna förslag på en lämplig projektorganisation,  som ska innehålla en eller flera 
personer som är specialister inom lämpliga yrkesområden.  Gruppen kontrollerar inlämnade handlingar, 
kontaktar eventuellt förslagsställaren samt kompletterar och förfinar projekt‐beskrivningen så att det 
tydligt beskrivs hur det slutliga målet för projektet skall nås.  
En tidsplan och preciserad budget med angivande av betalningstillfällen utarbetas.  Projektgruppen 
rapporterar till Kommittén för hjälpverksamhet, som därefter genom arbetsutskottet rapporterar till 
Guvernörsrådet. Guvernörsrådet lämnar förslag till Riksmötet om att projektet skall genomföras. 
Godkänner Riksmötet projektet blir Guvernörsrådet huvudansvarig för projektet och därmed 
projektbeställare.  
Kommittén för hjälpverksamhet och Guvernörsrådet lämnar ett förslag till Riksmötet på hur stort belopp 
Riksmötet skall rekommendera klubbarna att bidra med till projektet. 
  
4. Genomförande. 
Beslutar riksmötet projektet ska genomföras, börjar projektgruppen arbetet med att genomföra 
projektet.  
Projektgruppen rapporterar fortlöpande till Kommittén för hjälpverksamhet. 
Inget projekt kan starta förrän finansieringsplanen har godkänts av Guvernörsrådet. 
 
4.1 Projektledare 
Guvernörsrådet utser projektledaren bland de lionsmedlemmar som bedöms kvalificerade.  
Den projektledare som utses skall leda och kontrollera beslutat projekt. 


 Projektledarens arbetsuppgift är att leda och kontrollera att projektet utförs enligt upprättade 
handlingar.  


 Projektledaren skall i den budget som upprättas för projektet ta viss hänsyn till de ekonomiska 
risker man kunnat se i samband med planeringen av projektet. 
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 Projektledaren ska upprätta en betalningsplan. Betalningsplanen utformas enligt 
överenskommelse med berörda parter. Betalningsplanen ska överlämnas till Lions  


       controller och ekonomiansvarig .  
 Projektledaren skall bevaka den ekonomiska utvecklingen och även godkänna inkommande 


fakturor för utbetalning.  
 Projektledaren skall godkänna alla kostnader och resplaner som belastar projektet. 
 Projektledaren skall fortlöpande dokumentera det pågående arbetet och rapportera till IRD.  
 Projektledaren ansvarar för att Kommittén för hjälpverksamhet och Guvernörsrådet hålls 


informerade om hur projektet framskrider, såväl verksamheten som ekonomi. 
 Projektledaren ansvarar för att Lions medlemmar informeras om projektets utveckling.  


Detta görs i första hand på Lions webbplats och genom tidningen The Lion 
 Projektledaren ansvarar för att avstämningar och besiktningar utförs enligt den fastställda 


projektbeskrivningen. 
 Projektledaren ansvarar för att slutrapport till Guvernörsrådet och eventuella gåvohandlingar 


upprättas.  
               Den Guvernörsrådsordförande som ansökte om medel från LCIF, ansvarar också  för att   
               rapport lämnas till LCIF.  
 
4.2 Uppstart 
När finansiering av projektet är klar ger Guvernörsrådet projektledaren klartecken att påbörja projektet. 
Vissa omständigheter kan ha uppstått sedan beslut om projektet togs, som gör att särskild hänsyn måste 
tas till att projektet startas, exempel rådande klimat som gäller på den plats där projektet ska genomföras 
eller att det ekonomiska eller det politiska läget förändrats på platsen.   
 
4.3 Uppstartsmöte 
Innan projektet startar skall projektledaren genomföra ett startmöte, där information om projektets 
omfattning, tidsplan, budget samt beställnings‐ och betalningsrutiner lämnas till berörda parter 
(mottagare av projektet, myndigheter etc.) .  
 
5. Ekonomi. 
I samband med att projektet presenterades för Riksmötet beslutades också det belopp som klubbarna 
efter bästa förmåga ska betala till MD för att finansiera projektet.  I finansieringsplanen har viss hänsyn 
tagits till de ekonomiska risker man kunnat se i samband med planeringen av projektet. Men det finns 
ändå händelser som är svåra att förutse: högre produktionskostnad på grund av tekniska omständigheter, 
hög inflation, ändringar av valutakurs, minskade sponsorintäkter, mindre stöd från klubbarna.  Uppstår 
avvikelser av den här karaktären är det viktigt att Kommittén för hjälpverksamhet informeras så tidigt 
som möjligt, så att lämpliga åtgärder kan vidtas. 
Är avvikelsen av mindre art kan Kommittén för hjälpverksamhet vända sig till förslagsställaren och 
diskutera lämpligt alternativ för att kunna genomföra projektet inom satt kostnadsram. 
Avviker förhållandena mycket från projektbeskrivningen, ska Guvernörsrådet besluta huruvida projektet 
ska genomföras.  
När projektet är finansierat upprättar ekonomiansvarig på kontoret konton i redovisningssystemet. Alla 
beställningar till projektet ska göras skriftligen. Projektledaren rekvirerar pengar i enlighet med den 
beslutade betalningsplanen (bilaga 7). IRD attesterar samtliga räkningar och utbetalningarna görs av 
ekonomiansvarige på kontoret. Projektledaren skall fortlöpande få rapporter ur ekonomisystemet. I 
samband med att projektet avslutas skall projektledaren kontrollera att alla kostnader är redovisade. En 
lämplig summa av projektmedlen skall avsättas för eventuella framtida kostnader för besiktningar och 
uppföljningar.  
 
5.1 Attest 
Beställningar skall godkännas av projektledaren och fakturor attesteras av IRD.  
 
5.2 Upphandling 
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Vid inköp av varor och tjänster skall normalt alltid offerter inhämtas och för inköp över 50 000 kr skall 
alltid minst tre offerter inhämtas. Även om någon inom Lions organisation erbjuder sig att leverera vara 
eller tjänst ska minst tre offerter inhämtas 
Underlag för offertförfrågningar ska upprättas av projektgruppen och distribueras ut till lämpliga 
leverantörer.  Projektgruppen samlar in offerterna och vid öppning skall Lions controller och 
projektledaren delta. .  Val av leverantör ska protokollföras och inlämnade offerter ska biläggas. 
 
5.3 Beslutsprotokoll  
Protokoll ska upprättas vid offertöppnande. I protokollet ska anges vilka som deltog vid öppnandet, vilka 
skillnader som råder mellan anbuden och som måste förklaras av anbudsgivarna för att göra anbuden 
jämförbara. 
 
5.4 Ekonomisk kontroll 
Lions controller tillsammans med ekonomiansvarig på kontoret följer projektet ekonomiskt och 
rapporterar till projektledare och IRD. 
 
6.0 LCIF ansökan  
Har Guvernörsrådet bedömt att det är möjligt att erhålla medel från LCIF till projektet, skall 
projektledaren eller den av honom utsedde upprätta en ansökan om bidrag från LCIF enligt  
gällande regler (bilaga 3). 
Guvernörsrådets ordförande skall underteckna ansökan och skall när projektet är avslutat lämna 
slutrapport till LCIF. 
Ansöknings‐ och godkännandehandlingar skall arkiveras på kontoret. 
 
7.0 NSR‐projekt  
För NSR‐projekt finns en överenskommen turordning när respektive nordiskt land ska genomföra  
ett projekt (bilaga 4). I överenskommelsen finns angivit dels hur projekt ska presenteras, dels hur 
projektkostnaden skall fördelas mellan multipeldistrikten (bilaga 5 och 6). Av NSR beslutat projekt skall 
därefter fastställas av respektive Riksmöte. Kommittén för hjälpverksamhet lämnar förslag till 
Guvernörsrådet och Riksmötet på vilket belopp klubbarna rekommenderas bidra med till projektet. 
Administrationen av NSR‐projektet sköts av det multipeldistrikt som är ansvarigt för projektet.  
 
För övrigt gäller samma rutiner för NSR projekt som för andra projekt (där ska finnas 
omfattningsbeskrivning, budget, tidsplan och vem som är mottagare av hjälpinsatsen).  
 
 
8.0 Besiktning. 
Beroende av projektets art och storlek så skall kontroller och besiktningar av projektet utföras. 
Alla kontroller och besiktningar skall protokollföras . Projektledaren ansvarar för att kontroller och 
besiktningar utförs i den omfattning projektet kräver. 
Innan projektet avslutas skall en slutbesiktning tillsammans med mottagaren utföras. Mottagaren av 
projektet ska godkänna att projektet är utfört enligt överenskommelse. 
Slutbesiktningen skall genomföras av projektledaren och entreprenörerna tillsammans med en specialist 
ur projektgruppen.  
De eventuella fel och brister som framkommer vid besiktningen ska omedelbart åtgärdas, därefter görs en 
avslutande besiktning. Om någon del av projektmedlen återstår även efter det att besiktningar och 
uppföljningar har gjorts, beslutar Guvernörsrådet att dessa medel överförs till Pengapåsen. Kontot för 
projektet avslutas därefter. 
 
 9.0 Överlåtelse av egendom. 
Om projektet har bestått av att uppföra en byggnad eller annan anläggning, som sedan ska överlåtas till 
en annan person eller organisation, ska en överlåtelsehandlig upprättas som noggrant beskriver vilka 
regler som gäller för mottagaren om han överlåter egendomen vidare. Handlingen ska följa lokal 
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lagstiftning. I handlingen ska också tydligt anges om Lions MD 101 har något ansvar vad gäller underhåll 
och andra kostnader, som kan vara förknippade med den fortsatta driften av anläggningen. 
I handlingen ska det framgå på vilket sätt Lions MD 101 tillåts att följa projektet i framtiden. 
 
10.0 Arkivering. 
Alla originalhandlingar som beslutsprotokoll, beställningar, besiktningsprotokoll, överlåtelsehandlingar 
mm ska arkiveras i minst 10 år. 
Projektledaren ansvarar för att alla handlingar lämnas till kontoret, som ansvarar för arkivering. 
Originalhandlingar får aldrig lämna arkivet.   
 
11. Sammanfattning  
Denna instruktion ska  användas för riksomfattande aktiviteter och för övriga internationella projekt där 
MD 101 är engagerad.  Den skall vara projektgruppens operativa verktyg för hur projektet ska hanteras, 
organiseras och genomföras så att projektmålen infrias.   
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Bilaga 2 
Standardanslagansökan ‐ LCIF 
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Förslag 10 
Projektbeskrivning BQtL 
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Pro jektbe sk ri vni ng 


Syfte: 
Att utgöra projektgruppens operativa plan över hur projektet 


skall arbeta, organiseras och genomföras så att              
projektmålen infrias. 
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Projektförutsättningar 


Bakgrund, omvärldsbeskrivning 
Kopplingar till andra projekt och verksamheter 


Målbeskrivning 


Effektmål (Vilka effekter vill vi uppnå med projektet) 
Huvudmål (Vad är vårt huvudmål med projektet) 
Delmål (Vad finns det för delmål i projektet) 
Avgränsningar (Vilka avgränsningar skall finnas mot verksamheter eller andra projekt) 
Projektfokus (Vad skall vi fokusera på i projektet t.ex. kostnader, tid) 


Överlämning vid projektslut 


Mottagare (Vem skall vara systemägare) 
Former för överlämning av projektresultat (Förvaltningsmöte) 


Projektorganisationen och dess roller 


Styrgrupp (Tar beslut av ekonomisk karaktär och ger feedback till projektledaren, styr projektet) 
Huvudprojektledare (Leder större projekt) 
Delprojektledare (Leder del av projekt) 
Projektgrupp (En eller flera, beroende av storlek på projekt) 
Referensgrupp (Användare som testar av projektflödet) 
Dokumentationsansvarig (Styr upp och håller reda på dokumentationsflödet i projektet) 


Samverkan och kommunikation 


Samverkansformer (Med vem eller vilka skall vi samverka) 
Kommunikationsrutiner inklusive rapportering (Vilket/vilka media skall vi använda för vår 
kommunikation och hur skall avrapporteringen göras) 
Möten (Styrgruppsmöten, projektmöten, osv.) 


Projektdokument 


Omfattning (Vilka dokument skall finnas med i projektet) 
Tillgänglighet (Var skall dokumenten sparas och vem skall ha tillgång till informationen) 


Risker och möjligheter 


Riskanalys med åtgärder 
Möjlighetsanalys med åtgärder 


Resursbehov   


Personella resurser (Interna resurser som skall användas) 
Övriga resurser (Behov av inköp av externa tjänster) 


Tidplanering 


Tidplaner (Projektplan) 
Milstolpar (Beslutstidpunkter under projektet) 


Projektbudget 


Budget totalt (Projektomfång) 
Uppföljning utfall (Fakturerade kostnader) 
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Prognos utfall (Uppskattade kostnader framåt) 
 


 
Övrigt 
 
Förslag 11 
 
Projektbeskrivning BQtL   
 
Projektbeskrivning för  
Sveriges Lions tältaktivitet – Bring Quality to Life 
 
Bakgrund 
En del av Lions hjälpverksamhet består av att sända tält  och filtar t ill människor, som drabbats  
av någon katastrof. 
 
Ledningsgrupp 
Tältaktiviteten leds av en ledningsgrupp, som besår av ledamöterna i Kommittén för hjälpverksamhet 
(Hjälpkommittén) samt PDG Reino Wikström. Ordföranden i Hjälpkommittén/IRD är tillika ledningsgruppens 
ordförande. Hjälpkommittén har ansvar för ledning, budget och redovisning. 
 
Insamling 
Penningmedel från klubbarna och från allmänheten till inköp av tält , kaminer och filtar skall redovisas i 
särskilt  konto under Katastrofberedskapen.   
Klubbarna skall sätta in bidrag på Multipeldistriktets bankgiro 785-7899 eller plusgiro 45 24 24-5  
 
Bidrag från allmänheten kan också sändas till stiftelsen Sveriges Lions hjälpfond, plusgiro 90 1948-0.  
 
Inköp 
Ledningsgruppen beslutar om inköp av nya tält mm. Fakturor attesteras av ledningsgruppens  ordförande 
(IRD). 
 
Lagring 
Enligt avtal om samarbete vid internationella katastrofer mellan Statens Räddningsverk (numera 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB) och Lions Clubs International MD 101 Sverige 
(Lions) har Lions förbundit sig att  köpa in tält  och tillbehör samt ansvara för leverans och kostnader till 
MSB:s tullager i Kristinehamn. MSB ansvarar för kostnader och former för transport från tullagret t ill 
respektive katastrofområde.  
LC Kristinehamn svarar för arbetet med tälten mm i lagret i Kristinehamn  
(bl a packning av tältutrustningen på lastpallar).  
 
Leverans av tält mm – utlösning av Katastrofberedskapen 
Enligt avtalet skall leverans av tält  t ill katastrofområdet ske efter beslut av MSB och muntlig 
överenskommelse mellan MSB och Lions. Lions företräds här av ordföranden i Kommittén för 
hjälpverksamhet (IRD). 
Minst en lionmedlem skall följa med till katastrofområdet och bland annat hjälpa till med att  sätta upp tält .  
Lionmedlemmen skall ha genomgått en av Räddningsverket/MSB anordnad utbildning. MSB svarar för 
kostnaderna för resor, uppehälle och försäkringar för lionmedlemmen. 
Styrelsen för Katastrofberedskapen fattar beslut om att utlösa Katastrofberedskapen och att låta sända iväg 
tält  mm. Distriktsguvernörerna och Multipeldistriktets revisorer skall informeras om beslutet. Styrelsens 
protokoll skall arkiveras hos Multipeldistriktets kontor. 
 
 
Förslag 12 
 
Ändringar av stadgar och arbetsordning 
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T ill Guvernörsrådet! 
 
Med anledning av beslutet på senaste convention vad gäller val av första och andra vice distriktsguvernör 
samt ändringar som skett  i de internationella stadgarna har jag varit  tvungen att  göra ett  t illägg till våra 
stadgar och arbetsordning. 
Ny text är med blått kursiv stil. 
 
I MD:s stadgar § 40 har jag gjort ett  t illägg från de internationella arbetsordningen artikel IX 
Mom. 3  med texten:” Varje klubb har dock rätt  till en delegat”, detta på grund av tolkningen vid senaste 
Riksmöte huruvida klubb med färre medlemmar än tio (10) fick ha delegat. 
 
Efter diskussion med ett antal personer har jag kommit fram till att detta bör nog bli ett  förslag till 
Riksmötet för beslut. Jag vill dock påpeka att  även om riksmötet avslår ändringen så gäller dom dock. 
 
Med vänlig hälsning/ 
Tauno 
 


 
 
 
 
Distriktets  
administration och organisation 


DISTRIKTETS FUNKTIONÄRER 
Distriktsguvernör (DG) 
Arbetsuppgifter 


Under överinseende av internationella styrelsen 
verka som dess representant i distriktet. 
Var högste administrative tjänstemannen i distriktet. 
Utöva överinseende över DR´s funktionärer. 
Främja Lions syfte och ändamål. 
Verka för och övervaka bildande av nya klubbar. 
Fungera som ordförande vid sammanträden i 
Distriktsrådet. 
Utföra arbetsuppgifter som internationella 
styrelsen förelägger och önskar. 
I Hans/Hennes uppgifter ingår särskilt att: 


1) Främja organisationens syfte. 
2) Delta aktivt och inspirera andra di- 
      striktstjänstemän att bidra till och att 
      främja effektiv medlemstillväxt och bil- 
      dande av nya klubbar 
3) Delta aktivt och inspirera andra di- 


striktjänstemän att bidra till och att 
främja ledarutveckling på både klubb- 
nivå och distriktsnivå. 


4) Stödja och främja Lions Clubs International  
Foundtion. 


5) Vara ordförande vid distriktsmöten, distrikts- 
rådsmöten, och andra möten i distriktet. 


6) Utföra sådana andra uppgifter som den 
internationella styrelsen kan förelägga. 
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Kvalifikationskrav 
Distriktsguvernören skall efter nominering, väljas  
Vid distriktsmötet. Nomineras kan den som upp- 
fyller följande krav: 
a  Vara aktiv medlem och ha fullgjort sina  
    ekonomiska skyldigheter gentemot en invigd 
    klubb i god ekonomisk ställning tillhörig kandidatens distrikt. 
b) Vara nominerad av egen klubb eller flertalet av  
distriktets klubbar. 
c) För närvarande tjänstgöra som första vise  
   distriktsguvernör i det distrikt där valet sker. 
 
d) Endast i händelse av att den sittande första 
vice distriktsguvernören inte ställer upp för 
 val till distriktsguvernör eller att befattningen 
som första vice distriktsguvernör är vakant vid 
 tiden  för distriktsmötet kan en lionmedlem,  
som uppfyller kvalifikationskraven för andra vice  
distriktsguvernör i organisationens arbetsordning 
eller stadgar och som för närvarande tjänstgör  
eller tidigare har tjänstgjort tjänstgjort ett (1) år som 
 medlem av distriktsrådet ,uppfylla kraven i delmoment c. 
 
Första vice Distriktsguvernör   
Arbetsuppgifter 
Första vice distriktsguvernören står under distrikts- 
guvernörens överinseende och skall fungera som 
 dennas högsta administrativa assistent. 
I dennas särskilda uppgift ingår att: 


1) Främja organisationens syfte. 
2) Spela en aktiv roll i distriktets medlemsutveckling, 


till exempel bildande av nya klubbar och främja 
            ledarutbildning. 


3) Bekanta sig med guvernörens arbetsuppgifter för 
att vara bättre förberedd att ta sig an uppgifter 
och ansvar i de fall vakans uppstår på posten 
som distriktsguvernör. 


4) Utföra sådana administrativa uppgifter som  
åläggs av distriktsguvernören. 


      5)  Utföra sådana andra uppgifter som den 
            internationella styrelsen kan förelägga  honom/ 
            henne genom den vice distriktsguvernörens handbok 
            och andra direktiv. 
     6)   Aktivt delta i distriktsrådsmöten samt leda alla möten i  
            distriktsguvernörens frånvaro 


7) Delta i guvernörsrådets möten om/när detta är lämpligt 
8) Delta i upprättandet av distriktets budget. 
9) Aktivt delta i alla ärenden som kommer att fortsätta 


nästa år 
10) På begäran av distriktsguvernören ha tillsyn över  


distriktets kommittéer och delta i granskningen av 
 styrka och svaghet i distriktet. 


 
Kandidat till posten första vice distriktsguvernör 
Kvalifikationskrav 
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a  Vara aktiv medlem och ha fullgjort sina  
    ekonomiska skyldigheter gentemot en invigd 
    klubb i god ekonomisk ställning tillhörig kandidatens distrikt. 
b) Vara nominerad av egen klubb eller flertalet av  
    distriktets klubbar. 
c) För närvarande tjänstgöra som andra vice  
    distriktsguvernör i det distrikt där valet sker. 
 


d) Endast i det fall en andra vice distriktsguvernör 
inte ställer upp som kandidat till posten, som   
första vice distriktsguvernör, eller om vakans 
 på posten andra vice distriktsguvernör 
föreligger vid tiden för distriktsmötet, 
kommer klubbmedlem som uppfyller 
kvalifikationerna till posten andra vice 
distriktsguvernör, i enlighet med 
dessa stadgar eller arbetsordning, 
även uppfylla kraven i stycke (c) ovan. 


 
Andra vice distriktsguvernör. 
Arbetsuppgifter 
Andra vice distriktsguvernören står under distrikts- 
guvernörens överinseende och vägledning. 
I dennas särskilda uppgifter ingår att: 


(1) Främja organisationens syften. 
(2) Aktivt delta och inspirera andra distriktstjänstemän 


att leda och främja effektiv medlemstillväxt och 
 nyklubbildning. 


(3) Utföra andra uppgifter på uppdrag av 
distriktsguvernören, till exempel att 
hjälpa distriktets retentionordförande. 


(4) Utföra andra funktioner och agera i 
enlighet med organisationens policy. 


(5) Aktivt delta i alla distriktsrådsmöten 
och leda alla möten i den händelse 
distriktsguvernören och den första 
vice distriktsguvernören inte är närvarande. 


(6) Delta i upprättandet av distriktets budget. 
(7) Aktivt delta i alla ärenden som kommer 


att fortsätta under nästa år. 
(8) På begäran av distriktsguvernören ha 


tillsyn över distriktets kommittéer och 
delta i granskningen av styrka och 
svaghet i distriktet. 
 


 
Kandidat till posten andra vice distriktsguvernör 
Kvalifikationskrav 


a)  Vara aktiv medlem och ha fullgjort sina  
     ekonomiska skyldigheter gentemot en invigd 
     klubb i god ekonomisk ställning tillhörig kandidatens distrikt. 
b) Vara nominerad av egen klubb eller flertalet av  
    distriktets klubbar. 
c) Ha tjänstgjort ,eller vid tidpunkt då posten som andra vice  
    distriktsguvernör tillträds ha tjänstgjort 
 
1)  som president i en lionklubb under full mandattid, 
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  eller större delen därav, och dessutom som medlem i  
  klubbstyrelsen under minst två (2) år och 


 
2) Som zonordförande eller regionordförande eller  


 distriktssekreterare och/eller distriktskassör under full 
mandatperiod eller större delen därav. 


3) ingen av ovanstående befattningar får has samtidigt 
 
 
 MD:s stadgar 
 
§ 25 I distriktsrådet skall utöver distriktsguvernören 
ingå närmast föregående distriktsguvernören, första 
och andra vice distriktsguvernören, distrikts- 
sekreteraren och distriktskassören, samt de inom  
distriktet verksamma zonordförandena. Om distrikts- 
guvernören beslutar att  t illsätta regionordföranden  
skall även de ingå i distriktsrådet. 
 
§ 26 Distriktsguvernör, första samt andra vice distriktsguvernör  
väljs av distriktsmötet.---------------------------------------------- 
--------------------------- 
Om vakans uppstår på posten som distriktsguvernör skall  första  
vice distriktsguvernören verka som distriktsguvernör och   
utföra sådana åligganden  och ha sådant bemyndigande  
som tillkommer distriktsguvernören t ills posten återbesatts  
enligt reglerna i den internationella arbetsordningen. 
 
§ 30 Vakans på posten som distriktsguvernör första eller andra 
Distriktsguvernör 
 
Vid vakans på posten som distriktsguvernör 
skall distriktsrådet lämna förslag på behörig 
ersättare till Lions Clubs International enligt reglerna i den 
 internationella arbetsordningen. 
 
Vid vakans på posten som första samt andra vice 
distriktsguvernör skall distriktsrådet utse en behörig ersättare.  
Första vice distriktsguvernör är skyldig att  kandidera 
 för val t ill posten som distriktsguvernör och andra vicedistrikts- 
 guvernör är skyldig att kandidera tillposten som första vice distrikts- 
guvernör vid nästkommande distriktsmöte. 
Om vakans uppkommer på annan post inom distriktsrådet skall  
distriktsguvernören utse ersättare. 
 
§ 36 -------Val av distriktsguvernör, första och andra vice  
distriktsguvernör samt, i förekommande fall,  
kandidat t ill internationell post skall ske genom  
sluten omröstning. 
 
§ 40 Vid Riksmöte och distriktsmöte har varje 
instiftad klubb som fullgjort sina ekonomiska 
skyldigheter t ill Lions Clubs International, 
multipeldistriktet och det egna deldistriktet, rätt t ill 
representation. De representanter som utsetts t ill 
klubbens delegater har rösträtt . 
Klubben har rätt  t ill en delegat för varje helt 
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t iotal medlemmar i klubben, vilka varit  medlemmar 
minst ett  år och en dag, samt ytterligare en delegat 
om det överskjutande antalet medlemmar är minst 
fem. Antalet delegater bestäms av Lions Clubs 
Internationals medlemsregister den första dagen i 
den kalendermånad som föregår Riksmötet 
respektive distriktsmötet. 
Varje klubb har dock rätt till en delegat. 
 
MD:s Arbetsordning 
§ 18 Distriktsvalnämndens ordförande skall, utöver 
vad som framgår av 15 §, ta emot nomineringar från 
klubbar inom distriktet av kandidater till posterna 
som distriktsguvernör och första och andra vice distriktsguvernör. 
 
§ 31 Förhandlingsordning vid distriktsmöte 
--------- 
12 Presentation av kandidater t ill posten som 
distriktsguvernör för nästkommande 
verksamhetsår. 
13 Val av distriktsguvernör. 
14 Presentation av kandidater t ill posten som 
första vice distriktsguvernör för nästkommande 
verksamhetsår. 
15 Val av första vice distriktsguvernör. 
16 Presentation av kandidater t ill posten som 
andra vice distriktsguvernör för nästkommande 
verksamhetsår. 
17 Val av andra vice distriktsguvernör. 
18 Redovisning av distriktsrådets förslag till 
poster inom multipeldistriktet. 
19 Handläggning av från distriktsrådet avgivna 
förslag. 
20 Handläggning av från klubbarna avgivna 
motioner. 
21 Handläggning av budgetförslag. 
22 Fastställande av distriktets medlemsavgifter 
23 Erbjudande om värdskap och tidpunkt för 
nästa distriktsmöte jämte beslut med anledning 
 härav. 
24 Övriga ärenden. 
25 Distriktsguvernören avslutar distriktsmötet. 
Om ett  distrikt håller ett extra distriktsmöte enligt § 
39 i multipeldistriktets stadgar skall ärendelistan 
allt id omfatta punkterna 1 - 5, 7 och 23 ovan samt i 
övrigt de av punkterna 6, 8, 9, 23 och 24 som 
framgår av kallelsen till mötet. 
Ärenden som behandlats vid ett  extra distriktsmöte 
med undantag för ärenden enligt punkterna 1 - 5, 7 
och 23 behöver inte behandlas vid närmast 
kommande ordinarie distriktsmöte. 
 


11) Främja organisationens syfte. 
12) Delta aktivt och inspirera andra di- 
      striktstjänstemän att bidra till och att 
      främja effektiv medlemstillväxt och bil- 
      dande av nya klubbar. 
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LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


        
Rapport till Guvernörsrådet 20-22 februari 2009. 
 
Lions Quests årsberättelse för 2007-2008  
Utdelas till DG och VDG i samband med GR-mötet. 
 
Lions Quest-presentation vid skolkonferens i 101-S 
Distrikt 101-S har nyligen reviderat gällande samverkansavtal med Region Skåne och Kommunförbundet 
Skåne. Som en följd av det deltog vår kursledare Marianne Jansson den 25 nov. med en presentation av Lions 
Quest vid konferensen ”Skolan kan – skapa ett gott  klimat för hälsa och lärande”. Detta gav oss värdefulla 
kontakter och möjlighet att  informera om de senaste nyheterna kring Lions Quest t ill ett  stort antal 
beslutsfattare inom skolan.  
 
Nyhetsbrev från Lions Quest varje månad 
Sedan december 2007 sänder Lions Quest ut ett  månatligt nyhetsbrev. Från början var nyhetsbrevet avsett  för 
våra Lions Quest-säljare, DNO, DG och VDG, men eftersom tekniken tillåter det valde vi att  distribuera även 
till alla klubbar som har en e-postadress. 
 
Ny Lions Quest-folder tryckt 
Vi har tryckt upp och börjat använda en reviderad presentationsfolder för Lions Quest ”T illsammans”. 
Exempel på foldern utdelas till DG under GR-mötet.    
 
Närvaro vid NSR 
Vår kursledare Marianne Jansson deltog i Lions Quest-seminariet vid NSR i Oslo, som enda svenska 
deltagare. Marianne deltog på inbjudan av den norska Lions Quest-organisationen. Vi planerar ett  utökat 
utbyte med Norge vad gäller Lions Quest. 
 
Bokningsläget av Lions Quest-kurser 
Under höstterminen 2008 genomfördes 22 kurser varav 8 uppföljningskurser. Motsvarande siffror för hösten 
2007 är 25 kurser och 14 uppföljningskurser. Det har varit svårt att  få deltagare till centrala kurser. Det är 
större möjlighet att en skola som sänder deltagare till en central kurs senare bokar en lokal kurs för sin skolas 
personal. Vi vädjar därför till alla att  hjälpa till att  skaffa deltagare från många skolor till de centrala kurser 
som aviseras.  
 
Försäljning av Lion Mints 
Försäljningen av Lion Mints ligger på samma nivå som förra året. Försäljningen fördelar sig tämligen jämnt 
mellan distrikten i förhållande till medlemsantal. T re distrikt hade dock de överlägset största volymerna under 
förra verksamhetsåret: 101-A, 101-VG och 101-S.   
 
Under förra verksamhetsåret köpte 113 Lion-klubbar i genomsnitt drygt 2 kartonger Lion Mints. Det innebär 
att  genomsnittsklubben för en liten arbetsinsats fick in ca 6 700 kr till sin hjälpkassa samtidigt som de stärkte 
Lions Quests ekonomi. Här finns stor potential för landets övriga nära 400 klubbar.  
 
 
Bruno Ahlqvist  
    (GR-rapport feb 2009) 
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Projektsaldo per 2009-01-31


Resultaträkning Balansräkning
Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Penningpåsen
354 028,00 -150 000,00 204 028,00 2 361 651,79 204 028,00 2 565 679,79


Handikappfonden
146 560,00 -41 854,50 104 705,50 923 692,97 104 705,50 1 028 398,47


Mot droger
0,00 -67 453,00 -67 453,00 67 453,00 -67 453,00 0,00


Narkotikasökhund
70 000,00 0,00 70 000,00 602 500,00 70 000,00 672 500,00


ca 560.000 är uppbokade för utbetalning


NSR-projekt
2 302 492,52 -2 174 011,64 128 480,88 1 873 306,94 128 480,88 2 001 787,82


ca 500.000 är uppbokade för utbetalning


Radiohjälpen
2 876 466,00 0,00 2 876 466,00 0,00 2 876 466,00 2 876 466,00


I beloppet från Radiohjälpen ingår även medel till Tanzania mödravård


Morogoro /ögonvård/
4 000,00 -474 950,29 -470 950,29 -22 411,00 -470 950,29 -493 361,29 


ca 150.000 är uppbokade för utbetalning


Tanzania /mödravård/
0,00 -35 500,31 -35 500,31 0,00 -35 500,31 -35 500,31 


Katastrofberedskapen
1 664 480,00 -500 000,00 1 164 480,00 55 281,18 1 164 480,00 1 219 761,18


BQtL
1 522 652,03 -2 621 942,33 -1 099 290,30 1 095 262,27 -1 099 290,30 -4 028,03 


 På USD konto finns 81.300 motsvarande ca 645.000 kr


Sight First II
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303 825,00 -364 007,00 -60 182,00 60 182,00 -60 182,00 0,00


Maarja Village
400,00 0,00 400,00 64 343,71 400,00 64 743,71


Resultaträkning Balansräkning
Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Novozybkov
0,00 0,00 0,00 51 400,00 0,00 51 400,00


Viljandi Estland
0,00 0,00 0,00 15 791,85 0,00 15 791,85


LEO
23 875,00 0,00 23 875,00 0,00 23 875,00 23 875,00


Ungdomsläger
446 747,00 -104 959,00 341 788,00 -49 217,82 341 788,00 292 570,18


Oskarshamnslägret
22 800,00 -125 124,00 -102 324,00 573 395,96 -102 324,00 471 071,96


Orkester Norden
30 975,00 -67 856,33 -36 881,33 104 233,70 -36 881,33 67 352,37


Totalt
9 769 300,55 -6 727 658,40 3 041 642,15 7 776 866,55 3 041 642,15 10 818 508,70


2009-02-10/jd
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1. Inledning. 
Denna instruktion beskriver hur Lions olika projekt skall handläggas. Det av största vikt att det finns 
klara och tydliga regler för hur projekten ska genomföras och att Lions medlemmar får redovisning  
av hur insamlade medel  förvaltas. 
Det är av största vikt att beslut om hjälpprojekt, som fattas på Riksmötet stöds av distrikt och klubbar 
efter bästa förmåga. 
 
2. Förslag till projekt. 
Förslag till hjälpprojekt kan lämnas till Kommittén för hjälpverksamhet av klubb, zon, distrikt eller 
initieras av Guvernörsrådet.  
När ett förslag till projekt läggs fram skall en beskrivning av projektet upprättas, beskrivningen ska 
innehålla följande: 


  Bakgrund och omvärldsbeskrivning . 
 Beskrivning med mål och delmål. Det är viktigt med tydliga avgränsningar på projektet.  
 Eventuella ritningar och materialbeskrivningar. 
 Resursbehov med specificerad budget och betalningstillfällen. Extern finansiering, t ex LCIF. 
  Förslag på tidsplan med klart angivet slut för projektet. 
 Projektledare och projektgrupp med ekonomiansvarig. 
 Samverkan och rapportering 
 Överlämnande av projekt. Vem som är mottagare och Lions ansvar efter projektets slut  anges 


klart. 
 Projektdokument och arkivering. 
 Volontärer 


 
3. Beredning av projektet. 
Förslaget till hjälpprojekt lämnas till Kommittén för hjälpverksamhet.  Efter utvärdering och 
presentation fattar Guvernörsrådet beslut om fortsatt utredningsarbete eller beslutar att lämna ett 
förslag till Riksmötet. 
Godkänner Guvernörsrådet projektet ska en projektgrupp utses. Projektledaren tillsammans med  
projektgruppen ska lämna förslag på en lämplig projektorganisation,  som ska innehålla en eller flera 
personer som är specialister inom lämpliga yrkesområden.  Gruppen kontrollerar inlämnade 
handlingar, kontaktar eventuellt förslagsställaren samt kompletterar och förfinar projekt-
beskrivningen så att det tydligt beskrivs hur det slutliga målet för projektet skall nås.  
En tidsplan och preciserad budget med angivande av betalningstillfällen utarbetas.  Projektgruppen 
rapporterar till Kommittén för hjälpverksamhet, som därefter genom arbetsutskottet rapporterar till 
Guvernörsrådet. Guvernörsrådet lämnar förslag till Riksmötet om att projektet skall genomföras. 
Godkänner Riksmötet projektet blir Guvernörsrådet huvudansvarig för projektet och därmed 
projektbeställare.  
Kommittén för hjälpverksamhet och Guvernörsrådet lämnar ett förslag till Riksmötet på hur stort 
belopp Riksmötet skall rekommendera klubbarna att bidra med till projektet.  
 
4. Volontärer 
Vid alla projekt skall möjligheterna beakta/undersöka möjligheterna för volontärer att delta. 
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5. Genomförande. 
Beslutar Riksmötet projektet ska genomföras, börjar projektgruppen arbetet med att  
genomföra projektet.  
Projektgruppen rapporterar fortlöpande till Kommittén för hjälpverksamhet. 
Inget projekt kan starta förrän finansieringsplanen har godkänts av Guvernörsrådet. 
 
5.1 Projektledare 
Guvernörsrådet utser projektledaren bland de lionsmedlemmar som bedöms kvalificerade.  
Den projektledare som utses skall leda och kontrollera beslutat projekt. 


 Projektledarens arbetsuppgift är att leda och kontrollera att projektet utförs enligt upprättade 
handlingar.  


 Projektledaren skall i den budget som upprättas för projektet ta viss hänsyn till de 
ekonomiska risker man kunnat se i samband med planeringen av projektet. 


 Projektledaren ska upprätta en betalningsplan. Betalningsplanen utformas enligt 
överenskommelse med berörda parter. Betalningsplanen ska överlämnas till Lions  


       controller och ekonomiansvarig .  
 Projektledaren skall bevaka den ekonomiska utvecklingen och även godkänna inkommande 


fakturor för utbetalning (mottagningsattest).  
 Projektledaren skall godkänna alla kostnader och resplaner som belastar projektet. 
 Projektledaren skall fortlöpande dokumentera det pågående arbetet och rapportera till IRD.  
 Projektledaren ansvarar för att Kommittén för hjälpverksamhet och Guvernörsrådet hålls 


informerade om hur projektet framskrider, såväl verksamheten som ekonomi. 
 Projektledaren ansvarar för att Lions medlemmar informeras om projektets utveckling.  


Detta görs i första hand på Lions webbplats och genom tidningen The Lion 
 Projektledaren ansvarar för att avstämningar och besiktningar utförs enligt den fastställda 


projektbeskrivningen. 
 Projektledaren ansvarar för att slutrapport till Guvernörsrådet och eventuella gåvohandlingar 


upprättas.  
Den Guvernörsrådsordförande som ansökte om medel från LCIF, ansvarar också för att       
rapport lämnas till LCIF.  


 
5.2 Uppstart 
När finansiering av projektet är klar ger Guvernörsrådet projektledaren klartecken att påbörja 
projektet. Vissa omständigheter kan ha uppstått sedan beslut om projektet togs, som gör att särskild 
hänsyn måste tas till att projektet startas, exempel rådande klimat som gäller på den plats där 
projektet ska genomföras eller att det ekonomiska eller det politiska läget förändrats på platsen.   
 
5.3 Uppstartsmöte 
Innan projektet startar skall projektledaren genomföra ett startmöte, där information om projektets 
omfattning, tidsplan, budget samt beställnings- och betalningsrutiner lämnas till berörda parter 
(mottagare av projektet, myndigheter etc.) .  
 
 
 
 
 
 
 







 
2009-02-12 


Sidan 4 av 5 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


 


2008-2009 


6. Ekonomi. 
I samband med att projektet presenterades för Riksmötet beslutades också det belopp som klubbarna 
efter bästa förmåga ska betala till MD för att finansiera projektet.  I finansieringsplanen har viss 
hänsyn tagits till de ekonomiska risker man kunnat se i samband med planeringen av projektet. Men 
det finns ändå händelser som är svåra att förutse: högre produktionskostnad på grund av tekniska 
omständigheter, hög inflation, ändringar av valutakurs, minskade sponsorintäkter, mindre stöd från 
klubbarna.  Uppstår avvikelser av den här karaktären är det viktigt att Kommittén för 
hjälpverksamhet informeras så tidigt som möjligt, så att lämpliga åtgärder kan vidtas. 
Är avvikelsen av mindre art kan Kommittén för hjälpverksamhet vända sig till förslagsställaren och 
diskutera lämpligt alternativ för att kunna genomföra projektet inom satt kostnadsram. 
Avviker förhållandena mycket från projektbeskrivningen, ska Guvernörsrådet besluta huruvida 
projektet ska genomföras.  
När projektet är finansierat upprättar ekonomiansvarig på kontoret konton i redovisningssystemet. 
Projektledaren rekvirerar pengar, i god tid före utbetalningen och i enlighet med den beslutade 
betalningsplanen (bilaga 7). IRD godkänner och Lions controller attesterar samtliga fakturor/ 
räkningar och utbetalningarna görs av ekonomiansvarige på kontoret. Projektledaren skall 
fortlöpande få rapporter ur ekonomisystemet. I samband med att projektet avslutas skall 
projektledaren kontrollera att alla kostnader är redovisade. En lämplig summa av projektmedlen skall 
avsättas för eventuella framtida kostnader för besiktningar och uppföljningar.  
 
6.1 Attest 
Beställningar/utfört arbete skall godkännas (mottagningsattest) av projektledaren och fakturor 
godkännas av IRD och attesteras av Lions controller.  
 
6.2 Upphandling 
Vid inköp av varor och tjänster skall normalt alltid offerter inhämtas.  
 
6.3 Ekonomisk kontroll 
Lions controller tillsammans med ekonomiansvarig på kontoret följer projektet ekonomiskt och 
rapporterar till projektledare och IRD. 
 
6.4 LCIF ansökan 
Har Guvernörsrådet bedömt att det är möjligt att erhålla medel från LCIF till projektet, skall 
projektledaren eller den av honom utsedde upprätta en ansökan om bidrag från LCIF enligt  
gällande regler (bilaga 3). 
Guvernörsrådets ordförande skall underteckna ansökan och skall när projektet är avslutat lämna 
slutrapport till LCIF. 
Ansöknings- och godkännandehandlingar skall arkiveras på kontoret. 
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7.0 NSR-projekt  
För NSR-projekt finns en överenskommen turordning när respektive nordiskt land ska genomföra  
ett projekt (bilaga 4). I överenskommelsen finns angivit dels hur projekt ska presenteras, dels hur 
projektkostnaden skall fördelas mellan multipeldistrikten (bilaga 5 och 6). Av NSR beslutat projekt 
skall därefter fastställas av respektive Riksmöte. Kommittén för hjälpverksamhet lämnar förslag till 
Guvernörsrådet och Riksmötet på vilket belopp klubbarna rekommenderas bidra med till projektet. 
Administrationen av NSR-projektet sköts av det multipeldistrikt som är ansvarigt för projektet.  
 
För övrigt gäller samma rutiner för NSR projekt som för andra projekt (där ska finnas 
omfattningsbeskrivning, budget, tidsplan och vem som är mottagare av hjälpinsatsen).  
 
8.0 Besiktning. 
Beroende av projektets art och storlek så skall kontroller och besiktningar av projektet utföras. 
Alla kontroller och besiktningar skall protokollföras . Projektledaren ansvarar för att kontroller och 
besiktningar utförs i den omfattning projektet kräver. 
Innan projektet avslutas skall en slutbesiktning tillsammans med mottagaren utföras. Mottagaren av 
projektet ska godkänna att projektet är utfört enligt överenskommelse. 
Slutbesiktningen skall genomföras av projektledaren och entreprenörerna tillsammans med en 
specialist ur projektgruppen.  
De eventuella fel och brister som framkommer vid besiktningen ska omedelbart åtgärdas, därefter 
görs en avslutande besiktning. Om någon del av projektmedlen återstår även efter det att besiktningar 
och uppföljningar har gjorts, beslutar Guvernörsrådet att dessa medel överförs till Pengapåsen. 
Kontot för projektet avslutas därefter. 
 
9.0 Överlåtelse av egendom. 
Om projektet har bestått av att uppföra en byggnad eller annan anläggning, som sedan ska överlåtas 
till en annan person eller organisation, ska en överlåtelsehandlig upprättas som noggrant beskriver 
vilka regler som gäller för mottagaren om han överlåter egendomen vidare. Handlingen ska följa 
lokal lagstiftning. I handlingen ska också tydligt anges om Lions MD 101 har något ansvar vad gäller 
underhåll och andra kostnader, som kan vara förknippade med den fortsatta driften av anläggningen. 
I handlingen ska det framgå på vilket sätt Lions MD 101 tillåts att följa projektet i framtiden. 
 
10.0 Arkivering. 
Alla originalhandlingar som beslutsprotokoll, beställningar, besiktningsprotokoll, 
överlåtelsehandlingar mm ska arkiveras i minst 10 år. 
Projektledaren ansvarar för att alla handlingar lämnas till kontoret, som ansvarar för arkivering. 
Originalhandlingar får aldrig lämna arkivet.   
 
11. Sammanfattning 
Denna instruktion ska användas för riksomfattande aktiviteter och för övriga internationella projekt 
där MD 101 är engagerad.  Den skall vara projektgruppens operativa verktyg för hur projektet ska 
hanteras, organiseras och genomföras så att projektmålen infrias.   
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ARBETSORDNING FÖR PENGAPÅSEN, MD 101 
Inriktning och hantering av projekt 
 
1. Kommittén för hjälpverksamhet skall aktivt arbeta med att söka projektidéer och vara 
    mottagare av olika förslag till projekt. Efter utvärdering och presentation tar GR ett 
    inriktningsbeslut om fortsatt  utredningsarbete eller förslag till Riksmötet. 
 
2. Kommittén för hjälpverksamhet utreder förutsättningarna tillsammans med förslagsställanre 
    och rekommenderar val av projekt tillsammans med en budget som säkerställer 
finansieringen  
    av projektet. Bidrag från LCIF får inte räknas in som en del av intäkterna, förrän projektet har     
    finansiellt säkerställts. 
 
3. Årligen skall förslag på projekt för kommande verksamhetsår upprättas, som sedan fastställes  
    av Riksmötet. 
 
4. Målsättningen är att Pengapåsen skall innehålla en finansiell buffert om minst 1.5 miljoner 
kronor. 
 
5. GR får efter förberedd bedömning av Kommittén för hjälpverksamhet och AU fatta beslut om  
    max. fem basbelopp till beslutade och pågående projekt. 
 
6. Pågående projekts status skall redovisas för Riksmötet. 
 
Det åligger respektive distrikt att medverka till att beslutade projekt kan nå sitt mål genom att 
informera och motivera klubbarna och dess medlemmar att bidraga efter bästa förmåga. 
 
Efter förslag av GR skall Kommittén för hjälpverksamhet utforma klara riktlinjer för 
projektledare.  
 
Regler och inriktning för hantering av projekt MD 101 har en IRD för bevakande av 
hjälpverksamheten.  
IRC i respektive distrikt skall aktivt medverka till att beslutade projekt drivs fram mot det  
uppsatta målet, och även tillse att klubbarna efter förmåga medverkar till inbetalning av  
Riksmötet rekommenderat bidrag. IRC skall också aktivt medverka till att de projekt som skall 
fullföljas blir presenterade i distriktet. Ingen skall behöva vara okunnig om aktuella projekt. 
För att IRC skall klara denna uppgift bereder Kommittén för hjälpverksamhet och redaktören för 
The Lion fortlöpande aktuellt informationsmaterial. 
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Bilaga 4  


1 NSR styrdokument ‐ sammandrag 


1.1 Planering och styrning av samnordiska projekt 


1.1.1 Mål för projekten 
Mål för de samnordiska IR‐projekten är att bistå hjälpbehövande människor och att samtidigt 
skapa kontakter med projektlandets lionklubbar samt stärka nordisk lionism. 


De samnordiska IR‐projekten ska, om det är möjligt, genomföras tillsammans med lionklubbar i 
projektlandet.  


1.1.2 Projektens genomförande och ledning. 
1.1.2.1 Förslag till ett projekt kan utarbetas av 


• Enskild lion, lionklubb, distrikt eller multipeldistrikt, inom NSR:s verksamhetsområde. 


• IRC‐gruppen. 


• Lokal initiativtagare via en offentlig instans och i samarbete med den lokala 
lionorganisationen. 


1.1.2.2 Förslaget bör innehålla 


• Behovsbeskrivning, kostnadskalkyl baserad på yrkesmässig sakkännedom, plan för 
genomförandet, eventuella samarbetspartners och eventuellt andra behövliga åtgärder. 


• Plan över samarbete med lokala eller regionala lions, lokala eller regionala myndigheter 
och eventuella samarbetspartners i ett eller flera nordiska länder. Innan projektet 
startas, bör man försäkra sig om, att projektet är med i lokala och regionala planer och 
att alla formella avtal har gjorts. 


• Finansieringsplan med olika alternativ (t.ex. stöd från LCIF). 


• Tidsplan. Ett normalt projekt tar ett år (1.7 ‐ 30.6). Det är dock möjligt att genomföra ett 
projekt under två eller flera år. 


1.1.2.3 Förslagen skickas till MD – IRC – gruppen för vidare behandling. 


1.1.3 Tidtabell för att utarbeta och behandla förslagen: 
1 Senast 1 juli två år före NSR ‐ mötet bör förslaget vara sänt till MD – IRC – gruppen. Det 


adresseras till NSR – AU eller till multipeldistriksets kontor i något medlemsland. 


2 Om man vill behandla förslaget på klubb‐, zon‐, distrikts‐ eller nationell nivå, bör denna 
process vara gjord innan förslaget sänds för behandling. 


3 MD – IRC ‐ gruppen behandlar förslagen och utarbetar sitt förslag i god tid inför CC – 
gruppens möte i november. 


4 Innan 15 december utarbetar CC ‐ gruppen sitt förslag till NSR ‐ mötet följande år. 
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5 I sitt plenum i januari beslutar NSR om projekt som skall genomföras kommande 
verksamhetsår. Detta gäller från och med den 1 juli. Samtidigt fattar NSR – rådsmötet 
beslut om planering av nästa projekt. 


 


6 Baserat på NSR‐beslutet kan CC‐gruppen ge den projektansvarige rätten att starta en 
mera detaljerad planering av projektet. 


7 Projektets formella start kan ske 1 juli, då NSR – rådsmöte har fattat sitt beslut. Vid 
projektets ikraftträdande följs § 7 i NSR:s arbetsordning. 


8 Efter projektets färdigtställande skall projektledningen följa upp objektets användning 
och ekonomi under minst 5 år. 


1.1.4 Rambudget 
1 Penningbeloppet för den projektandel som finansieras av NSR:s medlemsländer är 0,94 


€.per medlem baserat på medlemsantalet den 1 juli varje verksamhetsår. Av beloppet 
kan högst 10 % användas för projektets administration. 


2 Projektansvarigt multipeldistrikt / distrikt kan ansöka om LCIF – finansiering för 
projektet. 


1.1.5 Projektets genomförande 
1 NSR‐projektets projektansvar ligger hos IRD eller MD ‐ IRC i det multipeldistrikt / distrikt, 


som har fått projektförslaget godkänt. 


2 Projektets natur bestämmer formen för ledning och styrning. Varje land följer i 
styrningen “nationell styrning”. Om projektet baserar sig på ett förslag från en klubb, en 
zon eller ett distrikt, tas förslagsställaren med i projektledningen. Ledningsansvaret 
ligger dock hos MD‐IRC. I enstaka projekt kan styrning delegeras genom avtal till den 
lokala nivån (t.ex. byggnadsprojekt). Delegeras uppgift skall formella avtal göras upp. 


3 Projektets start och avslutning bör, om det är möjligt, ske under projektperioden (1.7 ‐ 
30.6). CC‐gruppen har rätt att godkänna avvikelse från planen vid ansökan av det 
ansvariga multipeldistriktet/distriktet. 


1.1.6 Projektets finansiering ‐ modell 
  


Formellt börjar finansieringsansvaret för NSR‐projektet då projektet startar (1 / 7). Finansiering 
kan betalas i etapper. Det projektansvariga medlemslandet bör dock garanteras investerings‐ 
och driftskapital genast då projektet börjar. Det årliga belopp som används för ett projekt höjs 
2007.07.01 från 0,94 € med 0,26 € till 1,20 €. Samtidigt reduceras projektens 
administrationskostnad med 1 % till 9%. 
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Nedanstående tabell  visar betalningarna 2008‐2009 


MD 101 104 106 107 109 Totalt 


%‐andel 24 23 17 32 4 100 


1/7 ‐08 5 310 5 088 3 775 7 080 885 22 138 


1/12 ‐08 5 310 5 088 3 775 7 080 885 22 138 


1/2 ‐09 7 080 6 787 5 033 9 441 1 180 29 521 


Totalt € 17 700 16 963 12 538 23 601 2 950 73 752 


 


Tabellen avser fördelningen av kostnader mellan multipeldistrikten / distrikten och 
betalningstidpunkter. 


 


1.1.7 Projektets tidtabellsplan och rapportering 
 


1 Projektperioden bör ha en projekttid av minst 2 år  och tidsperioden omfattar 1 / 7 – 30 
/ 6.  


2 Samtidig med att ett NSR projekt slutligen tilldelas ett land, skall val av land för 
nästkommande projekt också väljas. Detta ger landet 2 års förberedelsetid till projektet. 


 


3 Innan ett projekt presenteras på rådsmötet skall det föreläggas Nordiska IRD – mötet, 
som skall uttala sig om förslaget / förslagen. 


 


4 Det åvilar det land som har ansvaret för NSR projektet at undersöka möjligheterna till 
ett frivilligt samarbete med lokala lionsklubbar eller andra för att ge projektet en större 
tyngd. 


 


5 Ett NSR projekt skall antingen bygga på ett samarbete med en lokal lionsklubb eller 
skapandet av en lionsklubb i projektet. 


  
6 Det land som har ansvaret för ett NSR projekt skall i 5 år efter att projektet är avsluttat 


rapportera till det nordiske IRD mötet hur projektet har utvecklats. 
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7 Ett nytt projekt börjar 1 juli. CC‐gruppen kan utfärda tillstånd för en tidigare start. 


8 Förslag om framflyttning av avslutningen av påbörjat projekt bör läggas på följande NSR‐
möte. 


9 Efter NSR‐mötet har CC‐gruppen rätt att flytta avslutningen vid Force majeure. I mån av 
möjlighet bör medlemsländernas årsmöten informeras om detta. 


 


 


10 Till MD‐IRC‐mötet i augusti / september bör följande information ges. 


Slutrapport om ett avslutat NSR‐projekt och 


Lägesrapport om ett pågående projekt. På basen av dessa rapporter skall ansvariga MD‐
IRC ge ett förslag till CC‐mötet i november. Förslaget bör ges före 15 oktober. 


11 CC‐mötet lämnar sitt förslag till följande NSR‐möte i januari. 


12 NSR behandlar rapporterna på sitt möte i januari. 


13 Den slutliga rapporten ges till NSR‐mötet efter ett år. 


 


1.1.8 Information 
MD – IRC i det projektansvariga medlemslandet har skyldighet att fortlöpande ge information 
om projektet. Särskilt med hänsyn till de enskilda medlemmarna bör rapportering ske via 
tidningen The Lion t.ex. om projektbesök. 


 


Turordning för respektive MD 


 


  MD 101 MD 104 MD 106 MD 107 MD 109 
03 / 04 Ledamot Ordförande Sekreterare Ledamot Ledamot 
04 / 05 Nyval Past ordf Ordförande Sekreterare Ledamot 
05 / 06 Ledamot Nyval Past ordf Ordförande Sekreterare 
06 / 07 Sekreterare Ledamot Nyval Past ordf Ordförande 
07 / 08 Ordförande Sekreterare Ledamot Nyval Past ordf 
08 / 09 Past ordf Ordförande Sekreterare Ledamot Nyval 
09 / 10 Nyval Past ordf Ordförande Sekreterare Ledamot 
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En presentation av  Prodoweb 
Företag: Textalk 


 
Om publiceringverktyget Prodoweb 
Prodoweb är ett webbaserat verktyg för att snabbt och enkelt strukturera och publicera information 
på en webbplats utan kunskap om programmering. Med Prodoweb kan en eller flera medarbetare 
enkelt skapa och uppdatera en eller flera webbplatser från en webbläsare. 
 
Arbetet i Prodoweb kan jämföras med en enkel form av ordbehandling. Med kunskap i MS Word 
eller liknade ordbehandlingsprogram kan du också skapa webbsidor i Prodoweb. 
 
Innehåll och struktur 
Prodoweb låter dig fokusera på webbplatsens innehåll och struktur istället för tekniken.  
Ansvaret för informationspubliceringen kan delegeras vilket förenklar och snabbar upp arbetsflödet 
och uppdatering av webbplatsen. 
 
Enkel uppdatering av webbplatsen 
All hantering och uppdatering av webbplatsen sker genom en vanlig webbläsare (Internet Explorer 
5.5 eller senare). Prodoweb har en inbyggd redigerare som fungerar på samma sätt som ett vanligt 
ordbehandlingsprogram som Microsoft Word. Du kan enkelt formatera text, skapa länkar och 
tabeller, infoga och ladda upp bilder eller filer m.m. 
 
Stöd för flera administratörer 
En webbplats som skapas med Prodoweb kan ha flera administratörer med olika avdelningar och 
rättigheter. Detta gör det enkelt att fördela arbetet mellan olika avdelningar och ansvarsområden. 
Man är inte låst vid en webmaster som använder ett program som bara han eller hon behärskar. 
 
 
Versioner och priser 
 
Lite 
Prodoweb HTML*  redigerare 
Möjlighet att infoga och redigera egen HTML  
Obegränsat antal sidor  
Obegränsat antal sidmallar  
Obegränsat antal formatmallar  
Menysystem  
Formulär  
Nyhetssystem  
Bildgallerier  
Stöd för fler administratörer  
Webbhotellutrymme ingår ej.  
1 350:-/år   inkl moms  OBS! Ej rabatt. 
( Webbhotellutrymme hos 24-7 Webhosting t ex för 488kr/år)  
Sammanlagt: 1 838kr/år 
 
Bas 
Allt som ingår i Lite-versionen + lösenordsskydd  
Utrymme 100 MB     
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3 750:-/år inkl moms   
Efter rabatt 3375kr  
 
Plus 
Allt som ingår i Lite-versionen + följande: 
Lösenordsskyddade sidor          
Schemaläggning av publicering            
Kund- och medlemsdatas med e-postutskick.(TexMail)              
Utrymme 1000 MB   
12 0000:-/år   inkl moms 
10 800:-/år efter rabatt.  
 
Några kunder 
Swedbank Företagsförmedling 
Örebrotravet 
 
Villkor 
Lions klubbar får 10%  rabatt på dessa priser. Skulle det vissa sig att många klubbar vill ansluta sig 
går det att diskutera ytterligare rabatt.  
Textalk erbjuder sig att skapa den mall som vi vill använda. 
All support kommer dock att läggas på MD-kontoret. 
 
Mina kommentarer: 
Om man inte behöver lösenordsskydda hemsidan då är Lite-versionen är en väldigt bra lösning.  
De garanterar att de kan skapa exakt den layout som vi vill använda. Webbhotellutrymmet ordnas lätt 
genom 24-7 Webhosting för 488kr/året för 100 MB plus 5 st e-postkonton. Sammanlagt blir det ändå 
billigare än Klubben.se utan reklam och ger mycket större frihet. 
 
*Anteckningar: HTML står för Hyper Text Markup Language – språket som används för att kunna 
visa upp text och bilder med layout på nätet. Läs mer om HTML här. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Klubben.se 
Företag: Sportion Media Group AB 
 
Vad är klubben.se ? 
När man som klubb eller förening registrerar sig på klubben.se tilldelas man automatsikt en hemsida 
med alla funktioner man kan tänkas behöva. Från hemsidan kan man sedan enkelt logga in och sköta 
alla uppdateringar direkt från webben helt utan några som helst förkunskaper. 
 
Helt GRATIS! 
Att registrera en klubb eller förening på klubben.se är helt gratis och utan förbindelser. Tjänsten är 
istället annonsfinansierad dock i en mycket begränsad mängd och på specifika platser utanför 
hemsidans innehåll. Vill ni också köpa bort reklamen så finns även denna möjligt.  
 
3 minuter 
Så lång tid tar det att registrera en egen hemsida för en klubb eller förening. Direkt efter 
registreringen skickas sedan ett mail med inloggningsuppgifter samt instruktioner så att klubben 
direkt kan börja jobba med den nya hemsidan. 
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Enklast möjliga uppdatering 
I skapande fasen av klubben.se var vårt absolut viktigaste mål att allt skulle vara så enkelt som 
möjligt. Man kan alltså helt utan några som helst förkunskaper sköta en hemsida på klubben.se.  
All uppdatering sker via webben genom att logga in med ett personligt användarnamn och lösenord. 
Uppdatering sker sedan via enkla webbformulär och hjälptexter finns på nästan alla 
uppdateringssidor. 
 
Önskar ni en reklamfri sida? 
Önskas det reklamfri så finns det möjlighet att få en helt reklamfri sida för endast 198 kr per månad 
inklusive moms dvs 2340kr/år.  
 
Allt detta ingår: 
 
Nyheter 
E-postutskick 
Gästbok 
Flera användare med behörighet kan skapas 
Nyhetsbrev 
Dokumentarkiv 
Egna menysidor 
Besöksräknare 
Kalender (grafisk) 
Logga och Toppbild 
Hantering av lagsidor för idrottsföreningar som kan användas som projektsidor 
Sponsors ruta för exponering 
Support 
100 Mb Utrymme 
 
Mina kommentarer: 
Fördelen är att det är väldigt lätt att jobba med redigeringen med färdig mall.  
De kan dock inte skapa exakt samma layout som vi har då faller hela idén med att ha en gemensam 
profil. För klubbar som väljer att inte använda MD:s mall och inte har något emot reklam på 
hemsidan så är detta perfekt. 
 
 
 
Cynthia Lo 
Lions kontor  
2008-11-24 
 
 








Textalk Prodoweb är ett 
användarvänligt publicerings-
verktyg för att snabbt och enkelt 
strukturera och publicera 
information på din hemsida utan 
kunskap om programmering. 


Med Prodoweb kan du och dina 
medarbetare enkelt skapa och 
uppdatera webbplatsen direkt i en 
vanlig webbläsare.


Arbetet i Prodoweb kan jämföras 
med ordbehandling.


Med kunskap i Word eller liknade 
kan du också skapa och redigera 
din hemsida i Textalk Prodoweb. 







Redigeringsläget i Prodoweb är uppdelat i 5 olika fält


Funktionsmenyn, Trädstrukturen, 
Redigeringsinställningar, Verktygsfältet och Redigeringsytan







Sidmallar


Alla sidor i ByggDinHemsida bygger på 
en sidmall. Ofta har de olika sidorna i 
en hemsida likadant innehåll placerat 
på samma ställe; Exempelvis logotyp, 
sidhuvud, navigation och sidfot. 


För att slippa införandet av dessa delar 
på alla sidor, skapar man en sidmall 
som innehåller återkommande element 
som man sedan baserar sina sidor på. 


På så sätt kan man enkelt 
standardisera utseende och upplägg på 
hemsidan. Man kan skapa hur många 
sidmallar man vill och man kan basera 
en sidmall på en redan existerande 
sidmall för att effektivisera ytterligare. 







Sidor


Klicka på knappen Ny sida 
ovanför Trädstrukturen. Ge 
sidan namn, välj Sidmall och 
välj var i hemsidans struktur 
den skall hamna. 


Vid redigering av en sida, välj 
vilken sida som skall 
redigeras genom att skicka på 
den. Veckla ut eller ihop 
trädstrukturen med hjälp av 
plus- eller minusknapparna 
vid respektive sida. När du 
klickar på en sida öppnas 
Verktygsfältet och 
Redigeringsfältet.







Redigeringsytan, här redigerar du innehållet på en sida.







Administratörer


ByggDinHemsida har stöd för flera 
administratörer. Detta gör att ni kan vara flera 
personer med olika rättigheter som arbetar 
med samma hemsida. Exempelvis kan 
personer med olika ansvarsområden i er 
verksamhet få tillgång till olika avdelningar i 
er hemsida.


Superadministratör
Personen som registrerat användarkontot där 
hemsidan skapats är automatiskt 
Superadministratör. Superadministratörer har 
full tillgång till hemsidan och kan redigera alla 
delar i hemsidan. Superadministratörer kan 
utse nya Superadministratörer och 
Administratörer. Superadministratörer 
kontrollerar Administratörers rättigheter och 
anger vilka delar av hemsidan Administratörer 
skall kunna redigera.


Administratörer
Administratörer har tillgång till och kan 
redigera de delar av hemsidan som 
Superadministratör tilldelat Administratören. 







Publicera


Funktioner och inställningar för 
publicering av hemsidan. 


Har du beställt webbhotelltjänst via 
Textalk behöver du inte göra några 
inställningar här. 


Om du använder eget webbhotell eller 
egen server behöver du ange 
inställningar för överföringsprotokoll och 
inloggning. 







Några exempel på sidor som byggts med Textalk Prodoweb


Swedbank Företagsförmedling - http://www.agarplanering.se/
Örebrotravet - http://www.orebrotravet.se/
Nyblom o Kollén - http://www.nyblomkollen.se/
Jägarnas Riksförbund - http://www.jagarnasriksforbund.se/
Lära för livet - http://www.laraforlivet.se/
Conventus Media House - http://www.branschnyheter.se/




































Exempel på hur MDs sida kan se ut.p p







En aktuell webbsida – LC Skärblacka.
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----- Original Message -----  
From: Lennart Lundquist  
To: gro@lions.se  
Sent: Wednesday, December 10, 2008 2:35 PM 
Subject: Hur man hittar Lions via telefonkatalogen 
  
Hej PO! 
  
 
Jag vet inte hur många Lionsklubbar i Sverige som står med klubbnamn, adress och telefonnummer i 
telefonkatalogen, men är det inte fler än det är i Skövdedelen så är det nog betydligt färre än hälften av alla 
Lionsklubbar i Sverige. 
  
Tittar man på nätet www.hitta.se så blir det bara 70 svar på Lions Club. 
  
Jag har sedan jag var Sekreterare i Lions Club Skövde för många år sedan "lånat " ut mitt telefonnummer 
och adress ti ll  Lions Club Skövde så att alla som har tillgång till  en vanlig telefonkatalog kan hitta oss på rosa 
sidorna i den stora telefonkatalogen eller i Din Del. 
  
Jag har också insett att det finns ett behov att enkelt hitta oss eftersom det flera gånger i månaden kommer 
samtal til l mig i tron att det är till  en expedition för Lions Club dom har ringt. Jag slussar därför samtalet 
vidare till  den närmaste Lionsklubben på den ort varifrån samtalet kommer ifrån genom att kolla 
telefonnummer ti ll  aktuell president eller sekreterare i Lionshandboken. Samtalen kan komma från vilken ort 
som helst inom Skövdedelens katalogområde. Jag har de senaste veckorna slussat telefonsamtal vidare till  
Mariestad, Tibro, Lidköping, Skara och Falköping. 
  
Behovet att enkelt kunna nå oss på telefon finns således. Utöver dessa telefonsamtal så kan det även 
komma brev adresserade til l Lions Club på "min" adress men breven har varit tänkta att skickas ti l l en Lions 
Club på en annan ort än Skövde. 
  
Kostnaden att stå i gula sidorna är numera 500:- per år mot tidigare avgiftsfrihet. I lokalkatalogen Din Del är 
det f.n. avgiftsfritt.  
  
Mot bakgrund av detta vill jag genom detta brev och din medverkan via alla DG uppmana landets 
alla  Lionsklubbar att med sitt korrekta klubbnamn, adress och telefonnummer annonsera och marknadsföra 
att vi finns överallt i Sverige och dämed även göra vårt varumärke mer känt och lätt nåbart. Det är trots allt 
inte lätt för gemene man att hitta rätt Lions Club på hemorten via "nätet". Alla som ringer har ju i varje fall 
tillgång ti ll  en vanlig telefonkatalog. 
 
Någon "frivillig" Lions i varje klubb bör nog kunna orka med att "låna ut" sitt telefonnummer utan att det ska 
kännas alltför betungande. 
 
Med hopp om ett positivt mottagande av detta brev och ett fullständigt genomslag för denna 
marknadsföringsidé. 
  
Lionshälsningar Skövde 2008-12-10 
 
 
Lennart Lundquist 
Lions Club Skövde 
Vårvägen 15 
541 33 Skövde 
Tel 0500-41 44 53 b. 
Tel 0500-41 42 35 arb    
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Rapport från möte i GMT i Köpenhamn 2008-12/12-14 
 
Bakrund. 
IP Al Brandel har bestämt att för att bromsa den negativa trenden med medlemsutvecklingen inom 
Lions, så är ett av verktygen GMT (Global Membership Team).  
Verktyget GMT har i USA resulterar i ett flertal nya klubbar i USA.  
Grundtanken är att starta nya klubbar.  
 
Oak Brook har haft en önskan om en motsvarande program skall överföras på alla delar av Lions 
och vid EF i Cannes accepterade GRO att även MD 101 skall vara en del av programmet. 
 
Representanter för MD 101 
GR har utsett 
Britt Nilsson, LC Kil 
Inger Löf, LC Gävle 
Kenneth Persson, LC Reng Höllviken 
att vara den grupp som skall arbeta på ett 3 års mandat med att föra GMTs budskap och tankar 
vidare inom distrikten i Sverige 
 
Organisation 
Oak Brook har valt PID Jon Bjarni som coordinator för de 5 nordiska länderna.  
De andra länderna har valt att ha den nationella coordinatorn i denna grupp.  
 
Vi i den svenska gruppen har därför ett förslag, att den nationella coordinatorn utses ur vår grupp. 
Detta för att minska kostnader och påskynda kommunikationerna. 
 
Geografisk uppdelning 
I helgen diskuterades uppdelningen av ansvaret och så här ser förslaget ut: 
Inger Löf: DG, N, P samt U 
Britt Nilsson: A, B, samt VG 
Kenneth Persson: S, SM samt SV 
Om någon av distrikten har avvikande uppfattningar så är vi väldigt lyhörda! 
 
Helgens arbete 
Deltagarna,  
3 från Sverige 
3 från Finland 
2 från Island 
3 från Norge 
4 från Danmark 
hade ett intensivt arbete tillsammans med Mindy Marks från Oak Brook och Jon Bjarni 
Thorsteinsson från Island, alla diskussioner och samtal företogs på engelska språket. 
Vi arbetade med en diger litteratur och ca 1000 sidor, förutom OH och Power Point! 
Resultatet blir att varje land själv arbetar fram nationellt eget material, som är anpassat efter varje 
lands kultur. 
 
Materialet 
Britt, Inger och Kenneth arbetar fram ett material som är anpassat till svenska förhållanden och som 
borde vara klart i slutet av januari månad 2009. 
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Guiding Lions 
Denna funktion och person är viktig för att lyckas med arbetet är gruppens förslag, att det skall 
finnas MINST 2 st Guiding Lions per Distrikt. 
 
Första mötet 
Det är distrikten som arrangerar mötena. De olika länderna har olika uppfattningar om vem som 
skall delta i detta första möte, men vårt förslag är att varje Zon utser minst 2 personer som brinner 
av entusiasm för att utveckla Lions! Nu får vi inte fastna av redan utsedda personer för detta året, 
utan eftersom det handlar om ett långsiktigt arbete, så är ALLA intresserade av utveckling av Lions 
välkomna till det första mötet. Det finns alltså ingen övre gräns på hur många deltagare som deltar i 
detta första möte. 
 
Ansvar 
Varje MD har eget ansvar för att genomföra programmet och varje land har full frihet att göra detta 
efter varje lands egna förutsättningar. 
 
Ekonomi 
Det finns inte medel avsatta i Oak Brook för projektet. Varje Distrikt bär sina egna kostnader. 
Kostnaderna för oss 3 GMT bekostas av MD 101. För varje klubb som bildas under projekttiden, 
erhåller MD USD 250 per nyklubbildning som ersättning för GMT- gruppens resor och uppehälle. 
 
Presentation för GR 
Lämpligt tillfälle för presentation är på GR-mötet i februari 2009. 
 
Första utbildningen 
Gruppen anser att det första mötet bör ske redan innan GR-mötet och då i en lokal som DG utser 
och kallar till. Eftersom arbetsmaterialet inte blir klart förrän slutet av januari, står vi då inför fakta 
med att det enbart finns 2 helger i februari före GR-mötet. 
Då måste vi ha i åtanke, att det handlar om ett 3 års arbete för GMT.  De personer, som skall 
utbildas, bör inte vara avgående utan pågående samt väldigt entusiastiska Lions oavsett roll. Alltså 
är vi lyhörda i fråga om tid för utbildning. 
 
Nästa möte 
Nästa möte i GMT-gruppen sker i samband med NSR, söndagen mellan 0900-1200. Eftersom ingen 
av den svenska gruppens GMT-medlemmar deltar i NSR, får vi förlita oss till, att vårt uppdrag 
bevakas av någon av de andra personerna i den svenska delegationen. Samtliga övriga GMT –
medlemmar från övriga länder är närvarande! 
 
Spontana tankar från gruppen 
Även om programmet officiellt handlar om nyklubbsbildning, anser vi 3 GMT-medlemmar, att nya 
medlemmar eller att behålla medlemmar i befintliga klubbar  är lika viktigt. 
Så låt oss inte förblindas av nyklubbsbildningen, utan se till att antalet medlemmar i Sverige ökar 
oavsett metod. 
 
För gruppen 
Kenneth Persson 
 
Britt Nilsson, Inger Löf och Kenneth Persson 
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Guvernörsrådet MD 101 
 
 
Rapport angående Astma och Allergiförbundets Forskningsfond. 
 
 
1989 genomförde Lions en Röda Fjädernkampanj, där de insamlade medlen, 64 miljoner 
kronor gick till Astma och Allergiförbundet. Dessa medel ut gjorde grundstommen i den 
förskningsfond, som sedermera bildades. Sedan starten, har Lions haft en plats i fondens 
styrelse. Vidare skedde, efter några år, en ombildning till stiftelseform. 
 
I verksamhetsparagrafen är det vidare uttryckt, att fondens styrelse ansvarar för förvaltningen 
av fondens kapital, samt beslutar, efter förslag från Forskningsnämnden, om utdelning av 
stipendier och anslag till forskare. 
 
Styrelsen består av totalt 5 ordinarie ledamöter och 3 suppleanter, och är detta en lagom 
storlek, för att sköta verksamheten. 
 
Under det gångna året har beslut tagits, att dela ut kronor 5 075 000, till 32 forskningsprojekt. 
 
 
Sedan 1 januari 2007, har undertecknad, PCC Bengt Hultén, utsetts till ordinarie ledamot i 
Forskningsfondens styrelse, samt PDG Göran Linnarsson, såsom ersättare. 
 
Harplinge 2009-01-05 
 
 
 
Bengt Hultén  
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Motioner, yttrande från distrikten och GR:s yttrande 


Motion 1 
Förläggning av möten på MD-nivå till Stockholm 
 
Bakgrund 
Lions MD 101 krymper i storlek och vi har stora svårigheter t ill ökande av medlems rekrytering, 
frågan är akut.  
Vi bibehåller många kostnader i obruten form och det böljar bli svårt med bedrivande av 
verksamhet med full kraft. 
Många möten måste genomföras och vi är väldigt måna om att sprida dessa rant om i vårt avlånga 
land.  
I en tidigare motion har samma tankegångare lagts fram med negativt beslut. 
  
Yrkande 
I ett  avlångt land som Sverige är kan det inte vara rimligt att  sprida vår mötesverksamhet så  
demokratiskt att  vi berövar vår minskande kassa med onödiga kostnader.  
Motionen går ut på att  t ill 100% förlägga samtliga möten på MD nivå i Stockholm. Effekterna blir  
kraftfulla. Vi gör en riktad upphandlig på utvald Hotell kedja och lär fram ett  bra avtal.  
Ingen i Lions kan under rådande omständigheter uppfatta detta som motstridigt, vi medverkar alla till  
en minskad kostnad och som bonus får alla deltagare en mycket bättre möjlighet t ill att  boka billigare  
resor och smidigare transporter. Dessutom med god planering av GRO kan också resor bokas till bra  
priser. Den stora upptakten går mycket bra att genomföra i Stockholm i augusti med Världs  
presidenten.  
 
LP Ulf Holmberg, LC Örnsköldsvik  
 
 
Distrikt 101 N t illstyrker motionen 
 
Guvernörsrådet förstår ambitionen, men då GR 1 ligger på Convention, det sista GR ligger på RM och av hävd 
ligger GR 2 på den ort där tillträdande GRO bor, återstår enbart 2 st  GR-möten. 
Det sittande GR och det kommande GR har inga andra ambitioner om att  arrangera möten på ett  sätt   
som inte håller kostnader nere och kommer att  arrangera de två återstående mötena på en ekonomisk försvar 
plats. 
 
Guvernörsrådet konstaterar att  det är en omöjlighet att  lägga alla GR-möten i Stockholm, då 1:a mötet allt id 
sker på Convention, ett  möte på NSR samt sista mötet på RM. Det är också kutym att  lägga 2:a GR mötet på 
orten där GRO bor i samband med att  IP kommer på besök. Då återstår 2 st  GR-möten som bör förläggas på 
en ekonomiskt försvarbar plats.  
 
Guvernörsrådet  avslår motionen. 
 
   
Motion 2 
"Sveriges Bästa Lionsklubb"  
 
Bakgrund 
Alla vet att  vi inom Lionsrörelsen brottas med vikande medlemsunderlag och att  en hel del har gjorts  
för att förbättra situationen. Tyvärr har vi inte lyckats bryta den nedåtgående trenden och vår rörelse  
förlorar varje år ett  stort antal medlemmar. Vad kan göras ytterligare?  
 
Under några år i mitten av 90-talet försökte vi oss på inom vårt distrikt att  utse "Årets Bästa  
Lionsklubb" och intresset var stort att  anstränga sig! Tyvärr dog aktiviteten ut och förekommer inte  
längre.  
 







Bil 97 
2009-02-06 


Sidan 2 av 7 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


 
2008-2009 


Yrkande 
Vi inom LC Gagnef-Floda föreslår därför guvernörsrådet att  föreslå riksmötet att  från och med  
fiskalåret 2010/2011 utnämna "Sveriges Bästa Lionsklubb" för att  stimulera klubbarbete och  
"vikänsla", vilket är grundförutsättningar för klubbens och rörelsens framgång.  
 
Tävlingen skulle kunna bygga på följande kritierier:  
 
• medlemsutveckling i klubben  
• närvaroprocent  
• omfattning och framgång med aktiviteter  
• registrerade medlemsbesök hos andra klubbar  
Utnämningen till "Sveriges Bästa Lionsklubb" föreslås genomföras på följande sätt:  
 
• respektive distriktsguvernör utnämner "sin bästa klubb" och inrapporterar detta till  
multipeldistriktets hedersråd  
• hedersrådet utser "bästa klubb" och vid RM utdelas ett pris som skall upplevas som  
eftertraktat  
• förslag till pris skulle kunna vara en resa för två till Conventet  
• kostnaden för resan måste därför ingå i multipeldistriktets budget  
Svensk Lionsrörelse har visserligen en utmärkelse på klubbnivå i "Lejonkronan" men denna  
utmärkelse är endast baserad på en genomförd aktivitet och beskriver inte på något sätt hur klubben  
för övrigt agerar!  
 
Ovan förslag borde upplevas som en stimulans om varje president "säljer in aktiviteten" på rätt  sätt   
och det är vår klubbs förhoppning att  utnämningen till "Sveriges Bästa Lionsklubb" på ett  positivt  
sätt  kan påverka utvecklingen av vår rörelse.  
 
LC Gagnef-Floda  
Lennart Löfkvist  
President  
 
Distrikt 101 GD Distrikt t illstyrker motionen från LC Gagnef-Floda ang. Sveriges bästa  
Lionsklubb.  
 
 
Guvernörsrådet föreslår därför RM att ge GR i uppdrag att  se över frågorna och återkomma till RM 2010. 
 
 
Motion 3 
En global insats för fred i världen.  
 
Bakgrund 
Lions har en stark anknytning till Förenta Nationerna. Vi var en av remissinstanserna inför FN:s  bildande. Vi 
har en observationspost i FN. Varje år firar vi Lions Dag med FN i FN-huset i New  York. Detta innebär ett  
stort globalt  ansvar för Lions som världsomspännande fredsorganisation.  
 
Ett  av de stora hoten mot fred utgörs av den ökande bristen på mat och rent vatten i stora delar av  världen. På 
god åkermark byts odlingar för matproduktion ut mot odling för mer ”lönsamt”  biobränsle. Höga matpriser 
leder till kravaller och politisk instabilitet med risk för väpnade  konflikter.  
 
Lions kan medverka till en lösning av dessa problem genom att aktivera sitt  nätverk som utgörs av  klubbar 
som återfinns över hela världen. Lions internationella styrelse kan använda sitt  inflytande  för att informera 
klubbarna om de bakomliggande faktorerna och konsekvenserna av en fortsatt  brist  på mat och rent vatten. 
Klubbarna kan sedan inom sina respektive områden skapa opinion och  förståelse för dessa problem och 
därigenom påverka den aktuella situationen. Styrelsen kan även  ange konkreta vägar för att  minimera 
problemen. Detta ligger helt  i linje med Lions uppgift  ”Att  skapa och upprätthålla en anda av samförstånd 
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mellan jordens folk gällande humanitära behov genom frivilliginsatser med lokalt engagemang och 
internationell samverkan.”  
 
Yrkande 
Lions Club Stockholm föreslår att Riksmötet beslutar  
 
att  Guvernörsrådet ges i uppdrag att  snarast t illskriva den internationella  styrelsen och begära att  man agerar i 
enlighet med ovanstående,  
 
att  Guvernörsrådet omgående informerar de nordiska representanterna i den  internationella styrelsen och ber 
dem i styrelsen agera i enlighet med motionen samt  
 
att  Guvernörsrådet i övrigt på olika sätt  agerar i enlighet med förslaget.  
  
Anita Lemmel  
President  
 
Distrikt 101 A finner att  motionens syfte i stora delar överensstämmer med FN´s främsta milleniemål  att 
fram till år 2015 ”halvera andelen av befolkningen som lever på mindre än $ 1 per dag”, ”halvera  andelen av 
befolkningen som lider av hungersnöd”, halvera andelen människor utan tillgång till rent  dricksvatten”. Om 
tillgång på mat och rent vatten kommer att  leda till fred i världen har distriktsrådet  svårt att  uttala sig om, men 
FN säger att  utrotandet av fattigdomen är en viktig faktor för att  uppnå  fred och säkerhet.  
 
Trots att  både Lions Clubs Internationals styrelse och lionklubbarna redan torde känna till  milleniemålen och 
de rådande förhållandena i världen, anser distriktsrådet att  motionens syfte är  vällovligt och tillstyrker 
motionen.  
 
Guvernörsrådet delar naturligtvis LC Stockholms uppfattning att  fred i världen ständigt är den mest 
angelägna frågan. Lions Clubs International har också arbetat för att  stärka och bevara freden under en lång 
följd av år. Detta har skett  genom Förenta Nationerna, ,men huvudsakligen genom Lions arbete på olika sätt 
runt om i världen. 
Guvernörsrådet delar också LC Stockholms uppfattning att t illgången till mat och rent vatten samt hela 
klimatfrågan i ett vitt  perspektiv, är av stor betydelse för freden. Lions Clubs International antog år 1972 ett  
miljöprogram och har runt om i världen genomfört ett  stort antal projekt, som tar sikte på dessa frågor. 
Guvernörsrådet är därför övertygat om att  Internationelle Presidenten och Internationella Styrelsen med 
nordisk representant är väl informerade i dessa frågor och arbetar mot dessa viktiga mål. Det finns därför för 
närvarande inte anledning att  skriftligen påtala vikten i dessa frågor för den Internationella Styrelsen. 
Guvernörerna kommer tillsammans med klubbarna i respektive distrikt – efter sin förmåga – att arbeta vidare i 
motionens anda mot dessa viktiga mål. 
 
Guvernörsrådet föreslår att  Riksmötet beslutar att  avslå motionen. 
 
 
Motion 4 
Riksmötets arbetsformer  
 
Bakgrund.  
Vid Riksmötet diskuteras alla frågor direkt i plenum, utan att  delegaterna haft möjlighet t ill  
åsiktsutbyte innan ärendet skall behandlas. Detta innebär att  mycket få av riksmötets deltagare blir  
aktiva under beslutsprocessen (på RM 2008 deltog c:a 25 personer av drygt 430 delegater i  
plenardebatten) och därigenom minskar engagemanget och förståelsen för olika åsikter.  
Det borde gå att hitta andra arbetsfarmer, som gynnar delegaternas aktiva deltagande innan beslutet  
slutligen ska fattas i plenum, utan att den totala tiden för beslutsfattandet behöver förlängas.  
 
Yrkande 
Med hänvisning till ovanstående yrkar LC Borås/Ullsaxen  
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Att Riksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag att  t illsätta en arbetsgrupp, som utreder möjligheten att   
införa ett  mer deltagaraktivt arbetssätt  på Riksmötena  
 
Enligt uppdrag  
 
Bernt-Åke Sandberg  
President  
LC Borås Ullsaxen  
 
 
Distrikt 101 VG betonar att det för demokratin är viktigt att  delegaterna vid Riksmötet kan  
beredas rimlig möjlighet att  framföra sina åsikter och därigenom känna delaktighet i de  
beslut som fattas i vårt högsta beslutande organ. Riksmötets arbetssätt  bör så långt som  
möjligt utformas så att  delegaternas aktiva medverkan stimuleras.  
DR i 101VG tillstyrker ett  bifall t ill motionen  
 
Guvernörsrådet konstaterar att  förslaget har provats vid ett  par tillfällen med utskottsarbeten för att  få ett  
högre engagemang bland ledamöterna, med känt resultat. Vid Riksmötet i Gävle motionerades om att  avskaffa 
dessa utskottsarbeten, vilket bifölls. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att  avslå motionen 
 
 
Motion 5 
Slopande av inträdesavgift 
  
Bakgrund  
Artikel VIII, moment I i Lions Clubs Internationals Stadgar och arbetsordning lyder: " Varje klubb  
skall skicka rapport t ill organisationens internationella kontor med namn på alla nyintagna  
medlemmar på det sätt  och inom den tid som den internationella styrelsen föreskriver. För varje ny  
medlem skall också den inträdesavgift betalas som den internationella styrelsen beslutat om."  
Enligt direktiv från den internationella styrelsen skall inträdesavgiften för nya medlemmar vara  
USD 25.  
LC LandskronalCitadella tog in fem nya medlemmar under föregående verksamhetsår. All  
registrering sker numera av IT-ansvarig via Internet. Avgiften 125 USD betalades av klubbens AD- 
kassa. Klubben anser att  vi välkomnar nya medlemmar bäst genom att  betala inträdesavgiften. Vi  
har nu kommit fram till att  det inte kan vara den lokala klubben som ska stå för den här utgiften  
och förstår inte heller vilka kostnader som denna avgift  ska motsvara.  
 
Yrkande 
LC Landskrona/Citadella föreslår därför att  Riksmötet ger guvernörsrådet i uppdrag att  framföra  
t ill den internationella styrelsen att denna avgift  ska slopas.  
 
För LC Landskrona/Citadella  
LP Kristina Sjölin  
 
 
Distriktsrådet 
Den anmälningsavgift , som nya medlemmar erlägger om 25 USD är ett  stort t illskott t ill LCIs  
administrativa kassa. Förra året gav denna inkomstförstärkning 1.097.025 USD (cirka 43.000  
nya medlemmar).  
om denna inkomst tas bort innebär detta att  LCI måste höja sin del av medlemsavgiften med  
motsvarande belopp, vilket skulle innebära 6,75 SEK för samtliga medlemmar. Detta kan tyckas  
inte vara så stor del men med tanke på att  denna ökning kommer att  fortleva så länge medlemmen  
är med i Lions kan det vara billigare för alla att en anmälningsavgift  tas ut en gäng.  
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Med hänvisning till ovanstående, avstyrker Distriktsrådet i 101-5 LC Landskrona/Citadellas  
motion.  
 
Guvernörsrådet föreslår att  avslå motionen och hänvisar till att  konsekvensen blir en höjning av 
medlemsavgiften.. 
 
 
Motion 6 
Pengapåsen.  
 
Bakgrund 
Som vi har uppfattat saken, och som ärendet presenterades före beslut, t illkom Pengapåsen för  
att  initialt  skapa möjligheter att  snabbt kunna få igång beslutade projekt. Upp till 5 basbelopp  
skulle kunna utbetalas för detta enligt den Arbetsordning som finns i handboken. (s.70)  
 
Vid senaste Riksmötet beviljades trots detta miljonbelopp till ett  för multipeldistriktets del  
avslutat projekt.  
 
Vi anser att reglerna för hur medel ur Pengapåsen far användas bör stramas upp så att  i  
fortsättningen utbetalning endast kan ske i enlighet med de ursprungliga intentionerna. 
 
Yrkande  
LC Sävsjö föreslår att  RM fattar beslut för att  säkerställa att  så sker.  
 
 
Lennart Olsson, president LC Sävsjö  
 
 
Distriktsrådet 101 SM har vid sitt  sammanträde 2008-11-22 i Högsby beslutat att  hos  
guvernörsrådet t illstyrka innehållet i LC Sävsjö motion.  
 
Guvernörsrådet anser att  det regelverk som beslutades vid RM i Uppsala 2008 är t illräckligt och föreslår 
Riksmötet att  avslå motionen. 
 
 
Motion 7  
Fadderskap  
 
Bakgrund 
Inom hela vår rörelse och i synnerhet inom vårt multipeldistrikt har det under de senaste  
verksamhetsåren gjorts mycket för medlemstillväxt. Vi har genomfört en varumärkeskampanj under  
tre år och fokuserat mycket av våra interna resurser på ökning av medlemsantalet.  
Trots allt  arbete har vi de senaste åren sett  en nedåtgående trend i medlemsantal. För att  främja  
t illväxten inom lionsrörelsen är det av största vikt att  vi får ett  nettotillskott av medlemmar varje år  
och föreslår därför ändringar i frågan om fadderskap.  
Idag är det inte möjligt att för en medlem i en lionsklubb att  föreslå en klubb på annan ort en ny  
medlem och vara fadder för denna medlem.  
Avstånd befrämjar inte högt deltagande i Lions möten och aktiviteter. M a o fadder bör kunna tillhöra  
en klubb och den nye medlemmen en annan klubb.  
Yrkande  
Lions Club Norrtälje hemställer att  medlem i en klubb skall kunna föreslå och vara fadder till  
presumtiv medlem i klubb på annan verksamhetsort.  
 
 
Rune Ljungstig, Lionmedlem, LC Norrtälje Owe Sandström, LP, LC Norrtälje  
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Distriktsrådet 101 U 
Om en Lionmedlem känner någon på en annan ort och denna person är mycket lämplig att  vara Lion  
skall det inte finnas hinder för fadderskap.  
 
Vi har ett stort behov av nya medlemmar och vi skall inte med nuvarande regelverk förhindra  
medlemsutvecklingen.  
 
Distrikt 101 U tillstyrker motionen med tillägget att den nya medlemmens klubb skall utse en ny  
fadder inom klubben, snarast efter intagning. Om möjligt skall ursprunglig fadder närvara vid  
intagningsceremonin.  
 
 
Guvernörsrådet. 
Det är fullt  möjligt i dagsläget för en medlem att rekommendera presumtiv medlem till annan klubb enligt 
motionärens förslag, varför Guvernörsrådet beslutar att motionen avslås. 
 
 
Motion 8 
Guvernörsrådet bör arbeta för ökad öppenhet inom Lions International samt ändring av Lions 
Travel Policy så att First Class tas bort som resealternativ 


Liksom mänga andra Lionsklubbar är Lions Club Arboga bekymrad över den internationella avgiften som 
tillsammans med övriga avgifter t ill multipeldistriktet och klubben utgör ett  av hindren för Lionsrörelses 
expansion. Klubbarna blir genom dessa höga avgifter tvingade att  hålla nere klubbavgiften som är avsedd 
att  finansiera basverksamheten inom Lionsrörelsen. 


Lions nuvarande Travel Policy är den att nu sittande internationella presidenter, men också tidigare 
internationella presidenter (PIPs), med partner, har rätt  att t ill International Conventions flyga First Class, 
om flygtiden över 3krider 5 timmar. Den nuvarande resepolicyn är antagen av International Board of 
Directors, alltså av dem som kan utnyttja resemöjligheterna, en märklig princip utifrån såväl ekonomisk som 
demokratisk utgångspunkt. 


Lions Club Arbo ga anser att  den i det här avseendet generösa reseprincipen rimmar illa med en 
välgörenhetsorganisation som Lions - First  Class, kostar normalt flera tiotusental kronor mer än en 
Business-biljett  för en interkontinental resa. Därför anser LC Arboga att  Riksmötet ska ge Guvenörsrådet i 
uppdrag att  verka för att  First-Class-biljetter stryks som resealternativ i Lions Travel Policy, inte bara för 
resor till och från International Conventions utan också vid alla resor som Lions betalar. 


LC Arboga menar att  Lions International måste visa maximal öppenhet gentemot de lokala klubbarna för att 
möjliggöra en intern debatt för att  ytterligare förbättra Lionsrörelsen. Därför vill LC Arboga att  
Guvernörsrådet arbetar för att  Lions International visar större öppenhet, t .ex. när det gäller kostnader och 
intäkter för International Conventions samt över huvud taget den Internationella styrelsens verksamhet. Vi 
Lionsmedlemmar i hela världen förser via medlemsavgiften den Internationella styrelsen med pengar. Då är 
det inte mer än rimligt att 


' Enligt brev i OY6 2008 från Renée Aubin, CMP, Manager, Convention Division 
 
Lionsmedlemmarna i världen får en klar och enkel redovisning, hur pengarna har använts. Det är helt enkelt 
en fråga om demokrati. 
 
Yrkande 


Utifrån ovanstående resonemang hemställer Lions Club Arboga att  Riksmötet antar denna motion med 
begäran  
… att  Guvernörsrådet arbetar för att  Lions Travel Policy ändras så att  möjligheten att  på Lions bekostnad 
flyga First Class tas bort; 
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… att  Guvernörsrådet arbetar för att  Lions International visar ökad öppenhet när det gäller hur den 
internationella medlemsavgiften används, t. ex. kostnader och intäkter för International Conventions etc 


Ulf Luthman,  president LC Arboga   Hans Almgren, sekreterare LC Arboga 


Distriksrådet t illstyrker den första att  satsen men avstyrker den andra. 


Guvernörsrådet anser att  full öppenhet finns och full redovisning av hur medlemsavgifterna används 
publiceras varje år i The Lion.  
Guvernörsrådet anser också att  vi får ”bad will” i en Internationella Styrelsen genom att  agera i enlighet 
med motionären, vilket kan försvåra deras ställningstagande till bl a frågan om 2 års mandat. 
Guvernörsrådet vill också påtala möjligheten för alla klubbar att  själva motionera vid deltagande vid 
convention. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå motionen. 
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Lions Clubs International MD 101 Sverige 


 


Familjemedlemskap 


Vem gäller det för? - Programmet gäller befintliga eller nya medlemmar i och/eller de som 
går med i samma klubb och ingår i samma hushåll genom födsel, äktenskap och andra legala 
aspekter, såsom föräldrar, barn, make/maka, moster/morbror (faster/farbror), kusiner, far-
/morföräldrar och make/makas familj.  


Hur länge får min familj reducerad avgift?  Det här är ett permanent program som har 
godkänts som en del av Lions Clubs Internationals stadgar. 


Hur fungerar familjemedlemskapstaxan? - Den första familjemedlemmen (Huvudman för 
hushållet - HH) måste betala full internationell avgift (39 dollar) och eventuell inträdesavgift 
(USD 25 för traditionella klubbar, USD 30 för charterklubbar). Upp till fyra ytterligare 
kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar halva 
vanliga årsavgiften (USD 19,50) men ingen inträdesavgift i föreningen. 


Kan en livstidsmedlem vara del av en familjeenhet? Ja. När certifieringsblanketten för 
familjeenheten fylls i ska livstidsmedlemmen anges som huvudman för hushållet. Följande 
godkända familjemedlemmar ska betala halva normala årsavgiften. 


Ändras åldern för när man kan bli lionmedlem? Nej. Enligt våra stadgar begränsas 
formellt medlemskap till myndiga personer. Därför har inte ungdomar och barn rätt till 
formellt medlemskap och kan inte läggas till medlemsregistret. Men i sådana fall uppmuntras 
klubbar att tillåta barn delta som frivilliga i ålderslämpliga aktiviteter, och/eller att sponsra en 
leoklubb för dessa yngre familjemedlemmar enligt önskemål. 


Vilken rösträtt har familjemedlemmar? Familjemedlemmar som betalar avgift har alla en 
röst vad gäller klubbfrågor och räknas som enskilda aktiva medlemmar för distriktets 
delegerade röstning och för röstning på internationella kongressen. 


Kan familjeenhetsmedlemmar söka tjänst i klubb, distrikt eller internationellt? 
Lionmedlemmar som ingår i en familjeenhet är aktiva lionmedlemmar med alla rättigheter 
och privilegier som gäller för en aktiv medlem. Aktiva medlemmar kan söka tjänst i klubb, 
distrikt eller internationellt.  


***** 


Frågor om certifieringsrapportering 


När familjeenheter godkänns: Godkännandet av familjeenheter gäller per den 30 november 
och den 31 maj som är brytdatum för fakturering av medlemsavgifter under budgetåret. 
Familjegodkännande genomförs vid rapportering av nya medlemmar via den månatliga 
medlemsrapporten i medlemsregistret.  När en familjeenhet godkänts behövs bara nytt 
godkännande när det sker en ändring av adress eller medlemsstatus.  


***** 


2008-2009 2009-01-09
Bil 98


Sid 1 av 3







 
Lions Clubs International MD 101 Sverige 


 


Vanliga faktureringsfrågor 


Nya familjemedlemmar - För att få alla fördelar med familjeenhetsavgiften när nya 
familjemedlemmar läggs till i klubbens medlemsförteckning måste Certifieringsblankett för 
familjeenhet fyllas i. Lions Clubs International ger ingen rabatt till klubbar som fyller i 
Certifieringsblankett för familjeenhet efter att den nya medlemmen lagts till. Då gäller 
familjemedlemsrabatten först vid nästa halvårsvisa faktureringsdatum och klubben får även 
betala den nya medlemmens inträdesavgift. 


 


 
  ny lionmedlem i befintlig klubb 


  Huvudman för hushållet Följande medlemmar


Årsavgifter 39 dollar 19,50 dollar 


inträdesavgift 25 dollar $0.00 


Transferavgift $0.00 $0.00 


  Chartermedlem 


  
Huvudman 


för 


hushållet 


Följande 


medlemmar


Årsavgifter 39 dollar 
19,50 
dollar 


inträdesavgift 30 dollar $0.00 


Transferavgift 20 dollar $0.00 


2008-2009 2009-01-09
Bil 98


Sid 2 av 3







Formulär för certifiering av familj 
 


Ansökan nedan måste fyllas i och certifieras av klubbsekreteraren innan medlemsavgift för familj kommer att 
accepteras. Om familjemedlemmarnas information inte är komplett kommer detta att försena godkännandet 
avseende medlemsavgift för familj. Besök Lions Clubs Internationals webbplats för mer information. 
         


            Fylls i av familjen                               Fylls i av klubbsekreteraren 
 
Lionklubbens namn:               
 


Lionklubbens nummer:        Distrikt:      
 
 
Första familjemedlem - familjestatus:  Lägg till medlem   Ta bort medlem     


      


                
Förnamn    Efternamn 
 


                
Bostadsadress, postnummer, ort, land 
 


Medlemsstatus:   Ny medlem   Befintlig medlem   Internationellt medlemsnummer:      
 


Kön:   Man   Kvinna    Födelsedatum   _____/____/_____    Familjerelation:  HH 
                                                             DD / MM / ÅÅÅÅ    


 


Dokument som har använts för att verifiera:  Relation       Adress       (använd koder på sidan fyra) 
 
 


Andra familjemedlem - familjestatus:  Lägg till medlem   Ta bort medlem     


      


                
Förnamn    Efternamn 
 


                
Bostadsadress, postnummer, ort, land 
 


Medlemsstatus:   Ny medlem   Befintlig medlem   Internationellt medlemsnummer:      
 


Kön:   Man   Kvinna    Födelsedatum   _____/____/_____    Familjerelation:    
                                                             DD / MM / ÅÅÅÅ    


 


Dokument som har använts för att verifiera:  Relation       Adress       (använd koder på sidan fyra) 
 
 


Tredje familjemedlem - familjestatus:  Lägg till medlem   Ta bort medlem     


      


                
Förnamn    Efternamn 
 


                
Bostadsadress, postnummer, ort, land 
 


Medlemsstatus:   Ny medlem   Befintlig medlem   Internationellt medlemsnummer:      
 


Kön:   Man   Kvinna    Födelsedatum   _____/____/_____    Familjerelation:    
                                                             DD / MM / ÅÅÅÅ    


 


Dokument som har använts för att verifiera:  Relation       Adress       (använd koder på sidan fyra) 


Datum:    


MPFM-006.SW 
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Angående utvärdering av familjemedlemskap 
 
From: "PO Damberg" <po.damberg@comhem.se> 
To: "Annette Eiserman Wikström" <annette@lsw.se> 
Cc: <vgro@lions.se>; <ipgro@lions.se>; <controller@lions.se> 
Sent: Friday, December 12, 2008 3:19 PM 
Subject: Re: Re: 
 
> Jo men det stog att  en utvärdering skulle göras och då är det väl så  
> att  den inte heller är gjord. 
> Bästa Hälsningar 
> PO Damberg 
> Guvernörsrådsordförande 
> Folkungagatan 4 
> 53235 Skara 
> Tel. 0511-10944 
> Mobil 070-5660471 
> gro@lions.se 
 
> ----- Original Message ----- 
> From: "Annette Eiserman Wikström" <annette@lsw.se> 
> To: "PO Damberg" <po.damberg@comhem.se> 
> Sent: Thursday, December 11, 2008 9:09 PM 
> Subject: Re: 
 
>> DG Martin Enqvist LC Vindeln yrkar på ett  t illäggsyrkande med lydelsen:  
>> "Starttidpunkten 
>> för registrering av familjemedlemsskap kan komma att  påverkas av när  
>> säkra tekniska lösningar skapats" 
>> 
>> Ovan sagda är nog svaret på frågan. Inga säkra tekniska lösningar har  
>> skapats så vitt  jag förstår. Här borde jag skrivit  in i kanten med  
>> rött  för uppföljning - det har jag missat. Man måste nog lyfta frågan till IT. 
>> mvh 
>> Annette 
>> 
>> ----- Original Message ----- 
>> From: "PO Damberg" <po.damberg@comhem.se> 
>> To: "Annette Eiserman Wikström" <annette@lsw.se> 
>> Cc: <vgro@lions.se>; <controller@lions.se>; <ipgro@lions.se> 
>> Sent: Thursday, December 04, 2008 1:20 PM 
>> 
>> 
>>> Hej Då denna fråga verkar få morgon luft igen undrar jag vad som har  
>>> skett  efter beslutet 2007? 
 
>>> Förslag 10 
>>> Familjerabatt 
>>> Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att  besluta om en familjerabatt  
>>> för medlemmar boende på samma adress i enlighet med det  
>>> internationella förslaget för verksamhetsåret 2007-2008. Utvärdering  
>>> skall göras under kommande verksamhetsår så att  ett  eventuellt  nytt   
>>> förslag kan tas på Riksmötet i Uppsala 2008. 
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>>> DG Martin Enqvist LC Vindeln yrkar på ett  t illäggsyrkande med lydelsen:  
>>> "Starttidpunkten för registrering av familjemedlemsskap kan komma  
>>> att  påverkas av när säkra tekniska lösningar skapats" 
>>> Kjell-Arne Svensson LC Simlångsdalen redogör för  
>>> registreringsproblematiken. Yrkar på att  man skjuter på beslutet  
>>> tills man löst den. 
>>> Jan-Åke Åkerlund, LC Malmö/Malmöhus yrkar bifall t ill GR förslag  
>>> Carin Blomqvist LC Östhammar yrkar på ett  tillägg att oavsett viken  
>>> klubb man tillhör ska man få familjerabatt . 
>>> Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
>>> Riksmötet beslutar tillstyrka Martin Engqvists t illäggsyrkande  
>>> Riksmötet beslutar avslå Carin Blomqvists tilläggsyrkande. 
>>> 
>>> Bästa Hälsningar 
>>> PO Damberg 
>>> Guvernörsrådsordförande 
>>> Folkungagatan 4 
>>> 53235 Skara 
>>> Tel. 0511-10944 
>>> Mobil 070-5660471 
>>> gro@lions.se 
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Löddeköpinge 2008-12-30 
 
 
 
Guvernörsrådet  
Lions Club Sverige 
 
 
Bästa Lions-bröder! 
 
LC Arbogas insändare i The Lion, oktober 2008, om Lionrörelsens Travel Policy vid International 
Conventions har gjort många Lions-medlemmar upprörda och frustrerade. Vi i LC Löddeköpinge 
instämmer till fullo i den kritik som framförs i insändaren.  
 
Det kan inte vara meningen att en del av medlemmarnas internationella avgifter skall gå till lyxresor 
åt f.d. Internationella Presidenter med partners. Det är definitivt så att många medlemmar upplever 
årsavgifterna som höga och allvarligt överväger att lämna Lion-rörelsen, när de nu får erfara vad en 
del av pengarna används till. Om det också är orsaken till att det är svårt att värva nya medlemmar, är 
däremot svårt att avgöra. 
 
Skulle Lions Travel Policy bli känd för allmänheten, tror vi att det allvarligt skulle skada vår 
verksamhet. Visserligen är det inte de insamlade medlen som används till lyxresorna, men det kan 
vara svårt att förklara och kommer säkert att upplevas som ytterst odemokratiskt. Det är väl ingen 
som vill att Lion-rörelsen skall upplevas som odemokratisk av våra bidragsgivare. 
 
De uteblivna svaren från Lions International till LC Arbogas frågor visar väl också att 
resereglementet är en ”het potatis”. Att man strikt följer uppställda regler, vad gäller Travel Policy, är 
ju i sig positivt, men problemet är inte efterlevnaden utan policyn. 
 
LC Löddeköpinge vill att den svenska Lions-ledningen agerar för en ändring av Travel Policy, så att 
den av medlemmarna upplevs som demokratisk, ändamålsenlig och i takt med tiden. 
 
 
Med vänlig hälsning 
Lions Club Löddeköpinge gm. 
 


 
 
Ingemar Lindahl 
Sekreterare 
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Orkester Norden  
 
Rapport till Lions riksmöte 2009 
 
Bakgrunden till projektet    
-      Grundplåten till Orkester Norden var ett överskott från Lions internationella 
narkotikaseminarium  1987. Det var en gåva från Lions i Norden till Lions Internationelle President 
Sten Åkestam, Stockholm. Lennart Fridén var i egenskap av sekreterare för Lions Nordiska 
Samarbetsråd, ordf i den kommitté som genomförde seminariet. Fridén fick i uppdrag att föreslå ett 
nytt ungdomsprojekt med överskottet från narkotikaseminariet som grundplåt.  Beslutet blev att 
försöka få till stånd ett samarbete kring ett musikprojekt med Föreningarna Nordens Förbund. 
 
Uttagning av musiker 
- Ansökan från musiker i Norden 15 - 25 år sändes numera till Joint/Venture-gruppen i Kristiansand, 
som svarar för orkesterns produktioner. Producent:  Katrine Ganer Skaug.  
- Uttagning sker genom uppspelning vid olika musikhögskolor i Norden.  Musikernas kompetens har 
ökat varje år bl a beroende på att de sökande bl a har blivit äldre. Den konstnärliga nivån är som hos 
de främsta professionella symfoniorkestrarna. Många lysande recensioner bekräftar detta.  
- Seminariet och repetitionsperioden i 10 dagar är samtidigt en poänggivande högskolekurs .  
- Turnén 2008 gick till Kristiansand, Nordkapshallen, Hammerfest, Tromsö och en av Hurtigrutens 
båtar. 
 
Dirigenter 
Genomgående har orkestern haft förmånen att ha de förnämsta världsdirigenter. 
-   Dirigenter 2002: Esa Pekka Salonen och Susanna Mälkki, 2003: Okko Kamu,    2004: Mark 
Wigglesworth, 2005: Okko Kamu, 2006: Vailij Pretenko, 2007: Petri Sakari och 2008: Roy 
Goodman 
-  Tidigare dirigenter: Leif Segerstam, Paavo Järvi, Tuomas Olilla, En Shao och Stefan Solyom. 
                                                                 
Uppdrag som gett Orkester Norden hög status 
-  Orkestern har fått hög status främst i samband med Nordiska Rådets konserter vid invigningen av 
fem nordiska ambassader i Berlin 1999,  i Köpenhamn 2000 och vid  Nordiska Rådets 50-
årsjubileum i Operan, Helsingfors 2002 med Esa Pekka Salonen som dirigent. Vid firandet av 100 
årsdagen av Dag Hammarskjölds födelse arrangerade svenska regeringen en konsert vid Backåkra, 
Hammarskjölds gård nära Ystad i Skåne 
                                                        
Hederspresidium 
-  Orkester Nordens hederspresidium består av f president Vigdis  Finnbogadottir, f statsministrarna 
Odvar Nordli, Anker Jørgensen och Thorbjörn Fälldin samt f presidenten i finska riksdagen, Elsi 
Hetemäki-Olander. Medlemmarna av hederspresidiet har vi några tillfällen utfört goda lobbyinsatser. 
F presidenten Vigdis Finnbogadottir var starkt engagerad när orkestern gjorde en konsert i 
Reykjavik. 
 
Finansiering 1993-2007: 
Nordiska Rådet                                                      SEK        20.470.000 
Nordiska Investeringsbanken                                                  5.510.000 
Lions stipendier                                                                       3.720.000 
Svenska Rikskonserter                                                            9.110.000 
Nordiska kulturfonder                                                                600.000                                                                
Totalt                                                                                       39.410.000 
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Lions insatser 
-     Lions har en koordinator i varje nordiskt land för att svara för information till de lokala klubbarna 
och hjälpa musikerna att få fram stipendier.  Koordinator för Danmark är  Vagn Jørgensen, 
Finland:  Markus Flaaming, Island: Gudrun Yngvadottir, Norge: Erik Evang och för Sverige: Lennart 
Fridén, som är samordnare av Lions nordiska insatser och medlem av orkesterns styrgrupp. 
-      Lions sponsrar musiker med SEK 3.000 efter en rekommendation från Lions Nordiska 
Samarbetsråd. Flera lionsklubbar har även sponsrat musiker från Estland, Lettland och Litauen. Lions 
klubbar utför många olika arbetsuppgifter och svarar för måltid vid konserterna. 
 
Musikernas fördelning på olika länder 1993 - 2007 
Uttagning sker utan hänsyn till storleken av resp lands befolkning eller del i finansieringen. Vid en 
jämförelse mellan kvotering efter befolkningens storlek och de uttagna visar det sig att de som tjänat 
mest på att uttagning sker endast efter kompetens är musikerna från Island och Finland 
 
                                                           Antal platser/inv                    Verklig fördelning 
Danmark                                                          289                                        201 
Finland                                                             280                                        343 
Färöarna                                                               1                                            8 
Island                                                                 16                                         136 
Norge                                                               250                                         227 
Sverige                                                             485                                         413 
Totalt Norden 1993 - 2007                                                                           1328                             
Estland, Lettland, Litauen                                     44 
Övriga                                                                   27 
Totalt 1993 - 2007                                                         1399 
                                                                
Orkester Nordens framtid 
Framtiden för Orkester Norden är oviss. Nordiska Ministerrådet önskar avsluta sitt engagemang, men 
efter intensivt lobbyarbete har man beslutat ge bidrag med DKK 1.000.000 för 2009. Det är alltså 
nödvändigt att få nya sponsorer. Från hösten 2007 har Orkester Norden ny huvudman. Det är ett 
samarbete mellan Kristiansands symfoniorkester, De internationella kyrkofestspillen i Kristiansand 
och Universitetet i Agder, som tar över produktionen av orkestern.  
Utvärdering ger mycket positiva resultat. 
 
Svenska rikskonserter har nyligen genomfört en enkät bland de musiker som deltagit i orkestern 1995 
- 2004. Av 482 som svarat har 414 angett att de fortfarande spelar och 85 % är fortfarande 
orkestermusiker och 17 % är solister. Fast anställning har 54 %, 3,4 % är projectanställda och 34 % 
är frilansare. Det är 79 % av dem som anger att Orkester Norden haft en avgörande betydelse för 
deras musikaliska utveckling  och 75 % uttalar att de fortfarande har kontakt med övriga musiker. 
När enkäten är färdigbearbetad kommer vi att ge en mera utförlig rapport. Här är några citat från 
musikernas enkätsvar:  
 
-  några av mitt livs mest epokgörande ögonblick var med denna orkester, 
- öppnade ögonen för andra länders (inte minst de nordiskas) musikliv, kultur, folk och språk 
- stärkte självförtroendet, både socialt och som musiker i en aktiv, entusiastisk och internationell 
atmosfär, 
- extremt hög musikalisk kvalitet, både bland deltagare och instruktörer, lärt mycket om orkesterspel, 
-  skulle inte utan denna erfarenhet kunnat arbeta i en professionell orkester, 
- kännedom om de nordiska språken ökade enormt (även om finskan) 
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Planer för framtiden 
Man utreder möjligheterna att flytta seminarieperioden och turnén till i augusti. 2009 är 
²jubileumsår²  för unionsupplösning mellan Finland och Sverige Orkestern skall kunna deltaga i 
markeringen och kommer att tacka ja till ett av Nordens främsta festspel, Helsinkifestivalen. 
Programmet räknar man med skall få fokus på Finland och Sverige både repertoarmässigt och på 
dirigent och solistpulten.  
 
+   2009: Östersjöturné i samarbete med Est Konsert, Helsinkifestivalen och Berwaldhallen    
i   Stockholm. Ev planeras turné till Turkiet i samarbete med Lions i Turkiet.  
+   2010: Tysklandsturné: Elbefilharmonie i Hamburg, Konserthus Berlin 
+   2011: Invokation till Radio Francs sommarfestival i Montpellier, Pampelona och Porto, Portugal 
+   2012: Storbritannien 
 
Stående inbjudan från Tivoli & Radiohuset, Köpenhamn och Liseberg, Göteborg. Intentioner om att 
besöka Reykjavik och Färöarna. Aktivt arbete på att utnyttja ON när Nordiska Rådet 
arrangerar  sessioner. 
 
Nossebro i december 2008 
Lennart Fridén                    Finn Bangsgaard 
PCC och kontaktperson för Orkester Norden    PCC och bitr kontaktperson för Orkester Norden 
 
Orkester Norden - ensemble i världsklass SvD                             
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Projektbeskrivning för  
Sveriges Lions tältaktivitet – Bring Quality to Life 
 
Bakgrund 
En del av Lions hjälpverksamhet består av att sända tält och filtar till människor, som drabbats  
av någon katastrof. 
 
Ledningsgrupp 
Tältaktiviteten leds av en ledningsgrupp, som besår av ledamöterna i Kommittén för hjälpverksamhet 
(Hjälpkommittén) samt PDG Reino Wikström. Ordföranden i Hjälpkommittén/IRD är tillika 
ledningsgruppens ordförande. Hjälpkommittén har ansvar för ledning, budget och redovisning. 
 
Insamling 
Penningmedel från klubbarna och från allmänheten till inköp av tält, kaminer och filtar skall 
redovisas i särskilt konto under Katastrofberedskapen.   
Klubbarna skall sätta in bidrag på Multipeldistriktets bankgiro 785-7899 eller plusgiro 45 24 24-5 .  
Bidrag från allmänheten kan också sändas till stiftelsen Sveriges Lions hjälpfond, plusgiro 90 1948-0.  
 
Inköp 
Ledningsgruppen beslutar om inköp av nya tält mm. Fakturor attesteras av ledningsgruppens  
ordförande (IRD). 
 
Lagring 
Enligt avtal om samarbete vid internationella katastrofer mellan Statens Räddningsverk (numera 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB) och Lions Clubs International MD 101 
Sverige (Lions) har Lions förbundit sig att köpa in tält och tillbehör samt ansvara för leverans och 
kostnader till MSB:s tullager i Kristinehamn. MSB ansvarar för kostnader och former för transport 
från tullagret till respektive katastrofområde.  
LC Kristinehamn svarar för arbetet med tälten mm i lagret i Kristinehamn  
(bl a packning av tältutrustningen på lastpallar).  
 
Leverans av tält mm – utlösning av Katastrofberedskapen 
Enligt avtalet skall leverans av tält till katastrofområdet ske efter beslut av MSB och muntlig 
överenskommelse mellan MSB och Lions. Lions företräds här av ordföranden i Kommittén för 
hjälpverksamhet (IRD). 
Minst en lionmedlem skall följa med till katastrofområdet och bland annat hjälpa till med att sätta 
upp tält.  Lionmedlemmen skall ha genomgått en av Räddningsverket/MSB anordnad utbildning. 
MSB svarar för kostnaderna för resor, uppehälle och försäkringar för lionmedlemmen. 
Styrelsen för Katastrofberedskapen fattar beslut om att utlösa Katastrofberedskapen och att låta sända 
iväg tält mm. Distriktsguvernörerna och Multipeldistriktets revisorer skall informeras om beslutet. 
Styrelsens protokoll skall arkiveras hos Multipeldistriktets kontor. 
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Rapport om samarbete med Folkuniversitetet  
 
 
----- Original Message -----  
From: Per-Åke Öster  
To: PO Damberg  
Sent: Thursday, January 15, 2009 2:15 PM 
Subject: Re: Rapporter från Per-Åke Öster, Hallsberg 
 
Hej PO. 
Ja tyvärr måste vi i nuläget lägga ned dessa frågor i denna tappning. 
Vänliga hälsningar 
Per-Åke Öster 
PDG 
----- Original Message -----  
From: PO Damberg  
To: Per-Åke Öster  
Sent: Thursday, January 15, 2009 12:57 PM 
Subject: Re: Rapporter från Per-Åke Öster, Hallsberg 
 
OK.  Skall jag tyda dej att vi då ber GR att lägga ner detta? 
Bästa Hälsningar 
PO Damberg 
Guvernörsrådsordförande 
Folkungagatan 4 
53235 Skara 
Tel. 0511-10944 
Mobil 070-5660471 
gro@lions.se 
----- Original Message -----  
From: Per-Åke Öster  
To: PO Damberg  
Sent: Wednesday, January 14, 2009 5:24 PM 
Subject: Re: Rapporter från Per-Åke Öster, Hallsberg 
 
Hej PO. 
Hoppas att år 2009 börjat bra även för dig och de du har omkring dig. 
Mina rapporter är väldigt magra enär det inte hänt något vare sig beträffande Folkuniversitet eller det 
internationella ledsagarkortet. Jag tror att båda sakerna är bra för Lionröreslen dels utbildning samt 
att vi återigen blir kända för att stå upp för de svaga i samhället och som Helen Keller en gång 
uppmanade Lions att var de blindas riddare. Men tyvärr finns inget att rapportera. 
Vänliga hälsningar. 
Per-Åke Öster 
PDG 101 B 
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----- Original Message -----  
From: PO Damberg  
To: Per-Åke Öster  
Sent: Wednesday, January 07, 2009 6:13 PM 
Subject: Re: Rapporter från Per-Åke Öster, Hallsberg 
 
Hej Per Åke och god fortsättning. 
Du fick förlängd tid till årsskiftet med detta uppdrag kan du avrapportera per ca 15 jan inför AU 
mötet månadsskiftet? 
Bästa Hälsningar 
PO Damberg 
Guvernörsrådsordförande 
Folkungagatan 4 
53235 Skara 
Tel. 0511-10944 
Mobil 070-5660471 
gro@lions.se 
----- Original Message -----  
From: Per-Åke Öster  
To: GRO  
Sent: Sunday, July 13, 2008 10:54 AM 
Subject: Rapporter från Per-Åke Öster, Hallsberg 
 
Hej PO 
Här kommer mina rapporter dels återigen rapportern om samarbete med Folkuniversitet och 
rapporten om det internationella ledsagarkortet. 
Beträffande Folkuniversitet tror jag att vår kontaktman Martin Englund i Örebro tyvärr har slutat 
men om det finns intresse om ett samarbete kan jag  
förmedla kontakten med chefen för Folkuniversitet i Örebro. 
  
Beträffande det internationella ledsagarkortet har jag inte mycket positivt att redovisa men jag tror på 
idén och om AU och 
Guvernörsrådet så önskar är jag villig att fortsätta arbetet. 
  
Om du behöver någon komplettering återkommer jag den 24 juli efter en semesterresa till Österrike. 
  
Lionhälsningar 
Per-Åke Öster 
PDG 101 B 
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Hej Jon! 
 
Här kommer en kort rapport från Sverige gällande GMT. 
 
Men allra först Tack för en mycket givande helg i Köpenhamn. 
 
Uppdelningen mellan oss är sådan att Kenneth ansvarar för distr. S,SM och SV. 
Britt ansvarar för distr. A,B och VG. 
Jag (Inger) har distr. U,GD,N samt P. 
 
Vi har varit i kontakt med samtliga guvernörer och fått stort gehör för GMT av de flesta (endast 2 har 
inte svarat ). 
 
Britt kommer att besöka VG:s DR möte, arbetet i B distriktet pågår. 
 
Kenneth har kommit en bit på väg i S distriktet. 
 
För min del är allt igång, guvernörer och ZO  letar efter lämpliga personer att utbilda i de olika 
zonerna. 
 
Under februari kommer jag att ha utbildat samtliga. Slår samman distrikten 2 och 2 för att få ett 
större deltagande, och mer givande diskussioner. 
 
Tisdag nästa vecka hoppas vi kunna bilda en klubbfilial i Söderhamn. 
 
Gävle 090115 
 
Lionhälsningar 
 
Inger Löf 
 
 
 








Bil 107 
2009-01-19 


Sidan 1 av 1 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


Rapport från Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond för perioden 070701-080630 


 
Under ovanstående period har styrelsen haft 5 protokollförda möten varav 3 telefonmöten. Vi har 
behandlat 46 ansökningar. Av dessa har 14 beviljats bidrag med sammantaget 44.500. 16 har 
avslagits, Övriga ansökningar var inte slutbehandlade vid denna tidpunkt. 
Under samma period har stiftelsen erhållit öronmärkta bidrag till Sight First, Nepal - projektet i 
distrikt 101 SV och forskning mot prostatacancer m. fl. till belopp om 128.000, 67.000, 
193.000. 


I en skrivelse till samtliga distriktsguvemörer och i tidningen The Lion har styrelsen försökt 
förtydliga avsikten med Insamlingsstiftelsen, vilket tyvärr har resulterat i feltolkningar som föranledd 
vissa klubbar att vidarebefordra ansökningar till styrelsen utan motivering varför klubbarrna inte 
själva kan stödja dessa ansökningar. 
Styrelsen har använd en ekonomisk värdering som i praktiken innebär ett en sökande vuxen lever på 
något när eksistens minimum. Gruppansökningar från idrottsföreningar och ungdomsföreningar har 
alla fått avslag. 


Insamlingsstiftelsens ändamål är att inom ramen för Lions hjälpverksamhet från allmänheten samla 
in, förvalta och utdela medel inom Sverige eller utomlands för hjälpverksamhet bland sjuka, 
handikappade eller på annat sätt hjälpbehövande vård, fostran eller utbildning av barn och ungdomar 
och främjande av vetenskaplig forskning med humanitär inriktning. 


 


På styrelsens vägnar 


Allan Larsen  
Ordförande 
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Analys Medlemsregister Sverige - USA 
 
 
 
 


 
 


 
 
 
 


 
 
 
 
 


Syfte: 
 


På uppdrag av AU har undertecknad gjort en jämförelse av de båda systemen för att se om det finns 
samordningsmöjligheter att vinna på att använda det ena eller det andra av systemen. 


 
 
 


Jan Lofjärd 
VGRO 
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Inledning. 
 
Analysarbetet bygger på en jämförelse av funktionaliteten i de båda systemen och de skillnader som 
där uppvisas. Systemen är relativt lika när det gäller nomenklatur och tanken bakom. Jämförelsen har 
gjorts så att systemen ställs mot varandra och skillnaderna redovisas, dvs. grundförutsättningen är att 
det som inte redovisas finns i  båda systemen. 
 
 
Klubbnivån. 
 
SWE:  


- Utförligare kontaktinformation gällande medlemmar (tel., fax.,mobil och e-post) 
- Del av födelsenumret finns med.  
- Blogg på klubbsidan för att förmedla och ta emot allmän och riktad information 
- Hjälp och supportfunktion för användaren 
- Sammanställning medlemsutveckling. 


 
USA: 


- Kan skicka och spåra fakturor relaterade till klubbaktiviteter.  
- Kan på klubbnivån se information om Distriktsfunktionärer 
- Möjlighet att granska/uppdatera kontaktinformation på klubbfilialnivå. 
- Tillgång till närvarolista för klubbmöten. 


 
 
Distriktsnivån. 
 
SWE: 


- Information Distriktsråd och kommittéer samt historik 
- Utkörning listor såsom, klubbar, medlemmar, handbok, tidning, familjemedlemmar 
- Kontaktinformation Zonordförande  
- Utförlig kontaktinformation PU-tjänstemän 
- Sökfunktion klubbfunktionärer 
- Sökfunktion nya och avregistrerade medlemmar 
- Detaljlista familjemedlemmar 
- Kontroll/uppföljning medlemmar M-rapporter, PU-rapport och familjemedlemmar. 
- Sök medlem i USA-register och i SWE-register 


 
USA: 


- Möjlighet till fler logins  
- Möjlighet att lägga in information gällande RM 
- Formulär ny medlem. 
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Multipeldistriktsnivån. 
 
SWE:  


- Adresslista/kontaktinformation samtliga funktionärer, MD, Distrikt, Klubb 
- Information distriktsansvariga för systemet 
- Medlemsutveckling 
- Detaljlista familjemedlemmar 
- Kontroll/uppföljning medlemmar M-rapporter, PU-rapporter och familjemedlemmar. 
- Sök medlem i USA-registret och i SWE-registret. 


 
USA: 


- Möjlighet till fler logins  
- Möjlighet att lägga in information gällande RM 
- Formulär ny medlem. 


 
 
 
Sammanfattning. 
Det kan säkert vara så att jag missat något under arbetets gång, men efter att ha gjort jämförelsen 
mellan de två systemen vill jag här avge min sammanfattning. 
 
Layoutmässigt finns det en del likheter, men det svenska medlemsregistret upplever jag som mer 
renodlat(dvs., det finns en röd tråd bakom upplägget).  
När det gäller funktionaliteten så är det svenska medlemsregistret det absolut bästa av de två 
systemen. 
Möjligheterna till uppföljning, statistik och utskrifter gällande verksamheten är bäst i det svenska 
registret. 
De funktioner som USA-systemet är ensamma om har inte så stort mervärde att det här har påverkat 
analysen mellan de båda systemen. 
Slutklämmen på sammanfattningen är att det svenska systemet är det bästa av de två. 
 
 
 
Varberg  2009-01-19 
 
Jan Lofjärd 
VGRO 
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Kommittén för hjälpverksamhet föreslår att: 
 
 
 
Medel till Pengapåsen 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
 
Rekommendera klubbarna att betala 50 kronor per medlem  
för verksamhetsåret 2009-2010. 
 
Medel till Katastrofberedskapen 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
 
Rekommendera klubbarna att betala 100 kronor per medlem  
för verksamhetsåret 2009-2010. 
 
Medel till NSR-projekt 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
 
 
Rekommendera klubbarna att betala 15 kronor per medlem  
till MD 101 för verksamhetsåret 2009-2010. 
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Prognos 2009-2010                                          Belopp i 
Tkr


Budget     
2009-2010


Prognos    
2010-2011


Antal medlemmar 12 800 12800
Intäkter                         Medlemsavgift 260/130 260/130


Nationella avgifter 1 3 315 3 325
Försäljning  2 450 475
Handbok 3 100 100
The Lion 4 543 543
Anm avgifter seminarier 5 99 100
Övr ersättningar o intäkter 6 11 12
Summa intäkter 4 518 4 555


Kostnader 2008-2009 2009-2010
Varor 7 -300 -310
Guvernörsrådsordförande 8 -99 -99
Guvernörsrådsmöte 9 -92 -92
Arbetsutskottet 10 -133 -130
IT 11 -34 -34
Riksmöte 12 -334 -340
Nordiska samråds möte 13 -212 -210
Europaforum 14 -73 -73
Convention 15 -74 -74
Övriga kommittéer 16 -8 -8
Framtidskommittén 17 -341 -335
Hjälpkommittén 18 -76 -76
Ungdomskommittén 19 -86 -86
Riksvalsnämnden 20 -29 -29
Hedersrådet 21 -2 -2
PR 22 -35 -35
The Lion 23 -427 -427
Handboken 24 -95 -95
Personal 25 -1 442 -1 470
Administration 26 -637 -630
Summa kostnader -4 528 -4 555


Resultat före avskrivningar -10 0


Avskrivningar 27 -10 -10
Finansiella intäkter och kostnader 28 20 20


10 10


Resultat 0 10


Administrativ Årsbudget 2009-2010
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1/7-08  -   31/12-08
Utfall Budget Budget Prognos


Intäkter Perioden Perioden 2008-2009 2008-2009
Nationella avgifter 1 762 715 1 742 000 3 484 000 3 484 000
LCI ersättning pers, lokal o mtrl 2 892 0 0 7 000
Försäljning  228 081 75 000 150 000 450 000
Handbok 112 280 136 000 136 000 115 000
The Lion 152 728 189 200 566 000 566 000
Postkontroll IBM 0 4 998 0 0
Anm avgifter seminarier 0 90 000 90 000 90 000
Övr ersättningar o intäkter 29 12 828 22 000 70 000
Summa intäkter 2 258 725 2 250 026 4 448 000 4 782 000


Kostnader Utfall Budget Årsbudget Prognos
Varor -206 365 -45 000 -90 000 -350 000
Guvernörsrådsordförande -31 196 -46 998 -88 000 -80 000
Guvernörsrådsmöte -73 254 -47 202 -94 000 -94 000
Arbetsutskottet -39 193 -55 488 -111 000 -95 000
IT -27 467 -28 590 -57 000 -45 000
Riksmöte -220 237 -300 000 -316 000 -316 000
Nordiska samråds möte -46 257 0 -207 000 -207 000
Europaforum -19 006 -84 900 -85 000 -30 000
Convention 23 031 0 -64 000 -64 000
Övriga kommittéer -1 416 -4 656 -9 000 -9 000
Framtidskommittén -143 396 -184 812 -370 000 -370 000
Hjälpkommittén -11 338 -37 758 -76 000 -76 000
Ungdom/NO/LQ/LEO -46 297 -46 158 -92 000 -92 000
Riksvalsnämnden -2 462 0 -28 000 -28 000
Hedersrådet 0 0 -2 000 -2 000
PR 50 637 -17 784 -36 000 -36 000
The Lion -220 440 -255 756 -511 000 -450 000
Handboken -107 383 -132 000 -132 000 -110 000
Personal -683 423 -690 408 -1 381 000 -1 390 000
Administration -362 773 -355 896 -712 000 -720 000
Summa kostnader -2 168 235 -2 333 406 -4 461 000 -4 564 000


Resultat före avskrivningar 90 490 -83 380 -13 000 218 000


Kostnader för avskrivn o avsättn -10 000 -10 000 -20 000 -20 000
Finansiella intäkter och kostnader 23 733 24 000 48 000 38 000
Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 0 0


13 733 14 000 28 000 18 000


Resultat 104 223 -69 380 15 000 236 000


2009-02-06/LGH
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Policy för ersättning till GRO:s partner 


 


Bakgrund 


Under ett verksamhetsår i Lions anordnas ett antal möten av olika karaktär. Det har funnits en mängd 
frågetecken kring vad som förväntas av GRO:s partner. 
 


Syfte 


För att underlätta för GRO:s partner som deltager på t ex GR-möten har nedanstående policy tagits 
fram. Detta är ett levande dokument och skall förändras när så blir nödvändigt.  
 
 


• Särskild kostnadsteckning för GRO Partner 
GRO:s partner förväntas delta vid följande möte: Convention, 2:a Gr-möte dvs. augustimötet, 
NSR, Riksmötet samt vid inbjudan till de Nordiska ländernas Riksmöten. Ersättning medges 
enligt traktamentesreglerna. 
 
På Convention deltar inkommande guvernörer med partner. Alla som reser med till 
Convention är inte resvana och för att underlätta för gruppen skall GRO:s partner vara 
behjälplig och finnas till hands. 
 
På ”augusti”-mötet kommer i allmänhet internationelle presidenten med partner. GRO:s 
partner skall guida, informera och vara den som är värd för IP:s partner. 
 
På NSR deltar guvernörernas partner och GRO:s partner har återigen den samlande rollen så 
att gruppen får hjälp och information. 
 
På Riksmötet förekommer besök av internationella gäster samt gäster från kommun och andra 
områden. Eftersom GRO är uppbunden av möten behövs hjälp med värdskap och annat. 
 
På besök vid de Nordiska ländernas Riksmöten fungerar GRO med partner som Sveriges 
Lions representanter. 
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